
 

 
 

NOTULEN VAN DE GEMEENTERAAD 
Zitting van 1 februari 2010 om 19:30 uur 

 
Aanwezig: Stijnen Francis - burgemeester-voorzitter; Vos Eric, De Busser Karel, Hermans Luc, Gevers Dimitri, 
Segers Peter, Maes Suzy, Van de Poel Katrien – schepenen; Gladiné Pierre, De Heldt Leo, Meeus Paul, 
Debondt Luc, Driesen Godelieve, Wittebolle Astrid, Houet Eva, Van De Heyning Myriam, De Wachter Eddy, Bax 
Bas, Der Kinderen Annemie, Otten Toon, Maes Jan vanaf punt 006, Peeters Wim, Warpy Sonja, Diels Vincent, 
Anaf Hannes, Decoster Renaat, Langman Deborah, Reniers Peter, Cabanier Bart, Van Tornout An, Calis Clara, 
Bockx Greet, Daniëls Tom – raadsleden; Lauwerysen Staf - secretaris 
 
De notulen van de zitting van de gemeenteraad van 30 november 2009 en 16 december 2010 worden 
goedgekeurd. 
 
001. Akte te nemen van de beëindiging van de verhindering om medische redenen van een raadslid 
Samenvatting 
De gemeenteraad wordt gevraagd akte te nemen van de beëindiging van de periode van verhindering om 
medische redenen van mevrouw An Van Tornout, raadslid. 

Motivering 
Met aangetekend schrijven van 3 juli 2009 liet mevrouw An Van Tornout aan de voorzitter van de gemeenteraad 
weten dat zij om medische redenen verhinderd was van 3 juli 2009 tot en met 31 december 2009.  
Juridische grond 
Artikel 14,1° van het gemeentedecreet 
Artikel 16 van het gemeentedecreet 
Argumentatie 
De gemeenteraad wordt gevraagd akte te nemen van de beëindiging van de periode van verhindering om 
medische redenen van mevrouw An Van Tornout. 

Besluit 
De gemeenteraad neemt akte van de beëindiging van de periode van verhindering om medische redenen van 
mevrouw An Van Tornout, raadslid. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
Kopie Mevrouw An Van Tornout, raadslid 
 
002. Eedaflegging van een nieuw gemeenteraadslid 
Francis Stijnen: Dan wil ik aan Tom Daniëls vragen dat hij naar voor komt. 
Gelieve mij na te zeggen: “Ik zweer de verplichtingen van mijn mandaat trouw na te komen”. 
Tom Daniëls: Ik zweer de verplichtingen van mijn mandaat trouw na te komen. 
 

Samenvatting 
Door het ontslag van mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe is er een mandaat van gemeenteraadslid vacant 
binnen de CD&V fractie. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Met schrijven van 4 januari 2010 laat mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe weten dat zij ontslag wenst te nemen 
als gemeenteraadslid voor de CD&V-fractie. 
Met schrijven van 12 januari 2010 wordt aan de heer Tom Daniëls gevraagd schriftelijk mee te delen of hij – als 
eerste opvolger op de lijst van DC&V van 8 oktober 2006 - het mandaat van gemeenteraadslid aanvaardt.   
Juridische grond 
Artikel 16 van het gemeentedecreet zegt dat een gemeenteraadslid dat afstand doet van zijn mandaat, 
vervangen wordt door zijn opvolger die wordt aangewezen overeenkomstig de Gemeentekieswet. De 



geloofsbrieven worden onderzocht. De eedaflegging gebeurt in openbare zitting in handen van de voorzitter van 
de gemeenteraad. 
Argumentatie 
Met zijn brief van … meldt de heer Tom Daniëls dat hij het mandaat van gemeenteraadslid zal opnemen voor de 
fractie CD&V. 
Hij voldoet aan de vereiste voorwaarden van verkiesbaarheid. 

Besluit 
De gemeenteraad keurt de geloofsbrief van de heer Tom Daniëls, geboren te Turnhout op 10 september 1975 en 
wonende te Turnhout, Steenweg op Zevendonk 103, goed. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Vervolgens legt de heer Tom Daniëls in handen van de voorzitter de eed in volgende woorden af: “Ik zweer de 
verplichtingen van mijn mandaat trouw na te komen”.  
Tevens ondertekent hij zijn akte van eedaflegging. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
Kopie De heer Tom Daniëls 
 
003. Vaststelling van de rangorde van de gemeenteraadsleden 
Samenvatting 
De verplichting om de rangorde van de gemeenteraadsleden vast te leggen, is niet meer wettelijk opgelegd. Toch 
is het wenselijk om een rangorde vast te stellen om bv. te voorzien in de vervanging van een schepen wanneer 
die tijdelijk afwezig is of bij afwezigheid van de voorzitter van de gemeenteraad.  

Motivering 
Argumentatie 
De rangorde wordt vastgesteld aan de hand van de anciënniteit van de raadsleden. De anciënniteit omvat de 
hele tijdsduur dewelke een gemeenteraadslid deel heeft uitgemaakt van de gemeenteraad. De anciënniteit mag 
dus onderbroken zijn opgebouwd.  
Bij gelijke anciënniteit geniet het gemeenteraadslid dat bij de laatste volledige vernieuwing van de gemeenteraad 
het hoogste aantal naamstemmen heeft behaald, de voorkeur. 

Besluit 
De gemeenteraad stelt de rangorde als volgt vast: 
Rangorde Naam Adres anciënniteit 
1. Pierre Gladiné Korte Veldstraat 27 sinds 3.1.1983 
2. Eric Vos Boomstraat 6 sinds 3.1.1989 
3. Carolus De Busser Zilverberkstraat 11 sinds 3.1.1989 
4. Franciscus Stijnen Tielendijk 53 sinds 9.11.1992 
5. Leopold De Heldt Lukerstraat 68 sinds 3.1.1995 
6. Paul Meeus Gildenstraat 28 sinds 3.1.2001 
7. Dimitri Gevers Kruishuisstraat 66 sinds 3.1.2001 
8. Luc Debondt A. Rodenbachplantsoen 29 sinds 3.1.2001 
9. Luc Hermans Klein Engeland 1 sinds 3.1.2001 
10. Godelieve Driesen Korte Mermansstraat 4 sinds 3.1.2001 
11. Astrid Wittebolle Kon. Astridlaan 29 sinds 3.1.2001 
12. Eva Houet Steenweg op Zevendonk 139 sinds 3.1.2001 
13.  Myriam Van de Heyning Steenweg op Mol 52 Van 3.1.2001 tot 

31.12.2006 
sinds 1.10.2007 

14. Eddy De Wachter Klaveren 7 Van 5.2.2001 tot 
31.12.2006 

sinds 1.9.2008 
15. Bas Bax Rozenlaan 20 sinds 2.12.2002 
16. Suzanne Maes Steenweg op Zondereigen 31 sinds 2.1.2007 
17. Annemie Der Kinderen Pieter Heuvelmansstraat 7 sinds 2.1.2007 
18. Katrien Van de Poel Kleine Reesdijk 93 sinds 2.1.2007 
19. Peter Segers Guido Gezellestraat 46 sinds 2.1.2007 



20. Toon Otten Neerhofstraat 15 bus 2 sinds 2.1.2007 
21. Jan Maes de Merodelei 226 bus 4 sinds 2.1.2007 
22. Wilhelm Peeters Warandestraat 81 sinds 2.1.2007 
23. Sonja Warpy Jacob Van Arteveldestraat 24 sinds 2.1.2007 
24. Vincent Diels Korte Gasthuisstraat 33 sinds 2.1.2007 
25. Hannes Anaf Renier Sniedersstraat 5 bus 4 sinds 2.1.2007 
26. Renatus Decoster Beekstraat 28 sinds 2.1.2007 
27. Deborah Langman Otterstraat 189 sinds 2.1.2007 
28. Peter Reniers Harten 11 sinds 2.1.2007 
29. Bart Cabanier Eikstraat 9 sinds 2.1.2007 
30.  An Van Tornout Grimstedestraat 68 bus 8 Van 2.1.2007 tot 

6.9.2009 
Sinds 1.1.2010 

31. Clara Calis Oude Vaartstraat 98 sinds 8.6.2009 
32. Greet Bockx Oude Beersebaan 6 Sinds 7.9.2009 
33. Tom Daniëls Steenweg op Zevendonk 103 Van 7.9.2009 tot 

31.12.2009 
Sinds 1.2.2010 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
 
004. Over te gaan tot de samenstelling van de verschillende gemeenteraadscommissies 
Samenvatting 
De gemeenteraad wordt gevraagd de nieuwe samenstelling van de verschillende gemeenteraadscommissies 
vast te stellen. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe nam ontslag als gemeenteraadslid. 
Met ingang van 1 februari 2010 werd de heer Tom Daniëls aangesteld als gemeenteraadslid.  
Feiten en context 
De bevoegdheden van de verschillende commissies worden als volgt vastgesteld: 
- Commissie 1 

politie, brandweer, preventiedienst, internationale samenwerking en externe betrekkingen, algemene 
coördinatie, citymarketing – promotie, stedenbeleid, juridische dossiers, autonoom gemeente bedrijf (AGB), 
toerisme en feestelijkheden, markten en foren, personeelsmanagement, interne organisatie, kwaliteitszorg 
van de dienstverlening, opvolging intercommunales, subsidiewerving 

- Commissie 2 
ICT, communicatie, buurt- en wijkwerking, onderwijs, volwassenenopleiding en kunstonderwijs, financiën, 
kerkfabrieken, economie, innovatie en reguliere tewerkstelling, parkmanagement en centrummanagement 

- Commissie 3 
cultuur, Tram 41, Warande en bibliotheek, socio-culturele vorming, sport en zwembadbeheer, wegen- en 
groenbeheer – stadsbedrijven 

- Commissie 4 
facilitymanagement (stadsgebouwen en logistiek, meubilair, wagenpark), patrimonium, huisvesting en 
projectmanagement, seniorenbeleid, vrijwilligerswerk, sociale zaken (lokaal sociaal beleid – sociaal huis – 
volksgezondheid – andersvalidenbeleid – migrantenbeleid  –  kinderopvang), ontwikkelingssamenwerking 
opvolging OCMW, opvolging ziekenhuis, gelijke kansen- en  diversiteitsbeleid, sociale tewerkstelling 

- Commissie 5 
milieu en energie, landbouw, burgerzaken, begraafplaatsen, ruimtelijke ontwikkeling (ruimtelijke ordening – 
ruimtelijk stedenbeleid – ruimtelijk AGB beleid), mobiliteit, jeugd 

Elke commissie telt 9 gemeenteraadsleden waarvan 
- 3 van de fractie CD&V 
- 2 van de fractie sp.a 
- 2 van de fractie Vlaams Belang 



- 1 van de fractie VLD 
- 1 van de fractie Groen! 

Besluit 
De gemeenteraad stelt de gemeenteraadscommissies als volgt samen: 
- Commissie 1 

politie, brandweer, preventiedienst, internationale samenwerking en externe betrekkingen, algemene 
coördinatie, citymarketing – promotie, stedenbeleid, juridische dossiers, autonoom gemeente bedrijf (AGB), 
toerisme en feestelijkheden, markten en foren, personeelsmanagement, interne organisatie, kwaliteitszorg 
van de dienstverlening, opvolging intercommunales, subsidiewerving 
An Van Tornout, Tom Daniëls, Luc Debondt, Bas Bax, Hannes Anaf, Paul Meeus, Leo De Heldt, Eva Houet, 
Bart Cabanier 
Peter Reniers (met raadgevende stem) 

- Commissie 2 
ICT, communicatie, buurt- en wijkwerking, onderwijs, volwassenenopleiding en kunstonderwijs, financiën, 
kerkfabrieken, economie, innovatie en reguliere tewerkstelling, parkmanagement en centrummanagement 
Annemie Der Kinderen, Toon Otten, Luc Debondt, Bas Bax, Deborah Langman, Renaat Decoster, Wim 
Peeters, Pierre Gladiné, Bart Cabanier 
Peter Reniers (met raadgevende stem) 

- Commissie 3 
cultuur, Tram 41, Warande en bibliotheek, socio-culturele vorming, sport en zwembadbeheer, wegen- en 
groenbeheer – stadsbedrijven 
Eddy De Wachter, Tom Daniëls, Luc Debondt, Deborah Langman, Hannes Anaf, Vincent Diels, Godelieve 
Driesen, Pierre Gladiné, Astrid Wittebolle 
Peter Reniers (met raadgevende stem) 

- Commissie 4 
facilitymanagement (stadsgebouwen en logistiek, meubilair, wagenpark), patrimonium, huisvesting en 
projectmanagement, seniorenbeleid, vrijwilligerswerk, sociale zaken (lokaal sociaal beleid – sociaal huis – 
volksgezondheid – andersvalidenbeleid – migrantenbeleid  –  kinderopvang), ontwikkelingssamenwerking 
opvolging OCMW, opvolging ziekenhuis, gelijke kansen- en  diversiteitsbeleid, sociale tewerkstelling 
Toon Otten, Tom Daniëls, Eddy De Wachter, Hannes Anaf, Deborah Langman, Paul Meeus, Sonja Warpy, 
Myriam Van de Heyning, Greet Bockx 
Peter Reniers (met raadgevende stem) 

- Commissie 5 
milieu en energie, landbouw, burgerzaken, begraafplaatsen, ruimtelijke ontwikkeling (ruimtelijke ordening – 
ruimtelijk stedenbeleid – ruimtelijk AGB beleid), mobiliteit, jeugd 
Annemie Der Kinderen, Eddy De Wachter, An Van Tornout, Bas Bax, Clara Calis, Renaat Decoster, Vincent 
Diels, Jan Maes, Astrid Wittebolle 
Peter Reniers (met raadgevende stem) 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
Kopie Alle raadsleden 
 
005. Goedkeuring te hechten aan de samenwerkingsovereenkomst tussen de stad Turnhout en de 
gemeenten die deel uitmaken van de politiezone Geel-Laakdal-Meerhout, de politiezone Neteland, de 
politiezone Zuiderkempen en de politiezone Balen-Dessel-Mol, in het kader van het veiligheidsbeleid en 
de aanpak van de federale regering m.b.t. de jeugdcriminaliteit. 
Paul Meeus: ja burgemeester, dames en heren schepenen, collega’s,  ja als er zo iets op de agenda staat dan 
houden wij er altijd aan om uitdrukkelijk te stellen dat wij dit punt hier concreet in onze politiezone en de 
samenwerkingsverbanden zullen goedkeuren, maar  dat geenszins inhoudt dat wij het eens zijn met het federale 
beleid ter zake. 

Samenvatting 
Aan de gemeenteraad wordt gevraagd om goedkeuring te verlenen aan de samenwerkingsovereenkomst tussen 
de stad Turnhout en de gemeenten die deel uitmaken van de politiezones Geel-Laakdal-Meerhout, Neteland, 
Zuiderkempen en Balen-Dessel-Mol (alle behorend tot de interlokale vereniging “Bureau Gemeentelijke 



Administratieve Sancties”) in het kader van het veiligheidsbeleid en de aanpak van de federale regering m.b.t. de 
jeugdcriminaliteit. 
Deze overeenkomst werd goedgekeurd door het college van burgemeester en schepenen van de stad Turnhout 
tijdens haar zitting van 17 december 2009 en neemt een aanvang op 1 januari 2010. Vanaf haar inwerkingtreding 
op 1 januari 2010 vervangt deze overeenkomst de samenwerkingsovereenkomst die eerder werd gesloten tussen 
de stad Turnhout en de gemeenten die deel uitmaken van de politiezones Geel-Laakdal-Meerhout en Neteland 
(met een looptijd van 1 oktober 2009 tot en met 30 september 2010). 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Op 28 april 2006 besliste de federale Ministerraad om 43 bemiddelaars aan te stellen voor de begeleiding van de 
bemiddelingsprocedure voor minderjarigen zoals voorzien in de wetgeving betreffende administratieve sancties. 
Bij brief van 29 september 2006 werd dit aanbod herhaald door de Minister van Ambtenarenzaken, 
Maatschappelijke Integratie, Grootstedenbeleid en Gelijke Kansenbeleid. 
Bij brief van 30 november 2006 werden de verschillende steden en gemeenten gevraagd om hun engagement 
terzake voor 15 december 2006 te bevestigen. Daarbij werd voorgesteld om een voltijdse bemiddelaar ter 
beschikking te stellen van elk gerechtelijk arrondissement. Bij deze brief werd een ontwerpovereenkomst 
gevoegd tussen de federale staat en de betrokken arrondissementshoofdstad. Bij beslissing van 11 december 
2006 ging het college van burgemeester en schepenen principieel akkoord met het sluiten van deze 
overeenkomst. Deze werd goedgekeurd bij gemeenteraadsbesluit van 22 januari 2007. 
Sinds 1 oktober 2007 is dhr. Marcus Netten in dienst als voltijds bemiddelaar voor het gerechtelijk 
arrondissement Turnhout. 
Bij besluit van 9 september 2009 kende de Minister van Pensioenen en Grote Steden aan de stad Turnhout 
opnieuw een toelage toe voor de aanstelling van een voltijds bemiddelaar en dit voor de periode van één jaar. 
Deze bemiddelaar wordt ter beschikking gesteld van het gerechtelijk arrondissement Turnhout (art. 1). De stad 
sluit samenwerkingsovereenkomsten af met de steden en gemeenten van het gerechtelijk arrondissement die 
van deze dienstverlening gebruik wensen te maken (art. 2). 
Feiten en context 
De samenwerkingsovereenkomst tussen Stad Turnhout en de gemeenten die behoren tot de politiezones Geel-
Laakdal-Meerhout en Neteland (met een looptijd van 1 oktober 2009 tot en met 30 september 2010) werd door 
de gemeenteraad van Turnhout goedgekeurd op 7 november 2009. De nieuwe goed te keuren overeenkomst, die 
een aanvang neemt op 1 januari 2010 heeft een looptijd van één jaar. Het aantal gemeenten binnen het 
gerechtelijk arrondissement Turnhout dat gebruik maakt van de dienstverlening van de bemiddelaar inzake de 
gemeentelijke administratieve sancties werd hiermee vanaf 1 januari 2010 uitgebreid met de gemeenten Balen, 
Dessel, Mol (allen behorend tot dezelfde politiezone), Herselt, Hulshout en Westerlo (deel uitmakend van de 
politiezone Zuiderkempen). 
Artikel 11 van deze overeenkomst stelt dat de eventuele meerkost van de bemiddelaar (bovenop de subsidie) 
proportioneel wordt verdeeld tussen de gemeenten van de deelnemende politiezones, op basis van hun officiële 
bevolkingscijfer op 1 januari van ieder jaar en dit volgens de gegevens van het Nationaal Instituut voor de 
Statistiek.  
Het politiecollege van de gemeenten die behoren tot de politiezone Regio Turnhout stemde op 17 augustus 2009 
in met deze verdeelsleutel.  De nieuwe overeenkomst werd inmiddels goedgekeurd door de gemeenteraden van 
alle gemeenten die deel uitmaken van het beheerscomité van de interlokale vereniging “Bureau Gemeentelijke 
Administratieve Sancties” waarvan de stad Geel de beherende gemeente is. 
Juridische grond 

• Art. 119ter Nieuwe Gemeentewet; 
• Ministerieel Besluit van 9 september 2009 houdende de toekenning van een toelage aan de stad 

Turnhout in het kader van het Grootstedenbeleid; 
• Gemeenteraadsbesluit van 7 september 2009 houdende goedkeuring van de overeenkomst tussen de 

federale staat en de stad Turnhout in het kader van het veiligheidsbeleid en de aanpak van de federale 
regering met betrekking tot de jeugdcriminaliteit; 

• Beslissing Politiecollege politiezone Regio Turnhout van 17 augustus 2009; 
• Besluit college van burgemeester en schepenen van de stad Turnhout van 17 december 2009. 

Argumentatie 
Voor een goede dienstverlening en efficiënte inzet van de bemiddelingsambtenaar is een overeenkomst tussen 
de verschillende deelnemende gemeenten aangewezen. Het aangaan van partnerships en het sluiten van 



samenwerkingsovereenkomsten en met de steden en gemeenten uit het gerechtelijk arrondissement is verplicht 
gesteld in het betreffende ministeriële besluit.  

Besluit 
De gemeenteraad verleent goedkeuring aan de samenwerkingsovereenkomst tussen de stad Turnhout en de 
gemeenten die deel uitmaken van de politiezone Geel-Laakdal-Meerhout, de politiezone Neteland,  de politiezone 
Zuiderkempen en de politiezone Balen-Dessel-Mol in het kader van het veiligheidsbeleid en de aanpak van de 
federale regering m.b.t. de jeugdcriminaliteit. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Samenwerkingsovereenkomst tussen de stad TURNHOUT en de gemeenten die deel uitmaken van de 
politiezone GEEL–LAAKDAL-MEERHOUT, de politiezone NETELAND, de politiezone Zuiderkempen en de 
politiezone Dessel-Balen-Mol, in het kader van het veiligheidsbeleid en de aanpak van de federale regering m.b.t. 
de jeugdcriminaliteit 
Tussen: 
De Stad Turnhout, vertegenwoordigd door dhr. Francis STIJNEN, burgemeester en dhr. Staf LAUWERYSEN, 
stadssecretaris, handelend in uitvoering van de zitting van de gemeenteraad d.d. …… 
en 
De gemeenten die deel uitmaken van de politiezone BALEN-DESSEL-MOL, de  politiezone GEEL- LAAKDAL – 
MEERHOUT, de politiezone NETELAND en de politiezone Zuiderkempen, vertegenwoordigd door mevr./dhr. 
……, voorzitter van het beheerscomité van de interlokale vereniging “Bureau Gemeentelijke Administratieve 
Sancties” handelend in uitvoering van de zitting van het Beheerscomité …… na goedkeuring op de zitting van de 
gemeenteraden van BALEN, DESSEL, GEEL, GROBBENDONK, HERENTALS, HERENTHOUT, HERSELT, 
HULSHOUT, LAAKDAL, MOL, MEERHOUT, OLEN, VORSELAAR en WESTERLO (zitting resp. d.d. …………). 
wordt het volgende overeengekomen en aanvaard: 

II..  VVoooorraaff::  
De wet van 13 mei 1999 tot wijziging van de nieuwe gemeentewet gaf de steden en gemeenten de mogelijkheid 
om onder bepaalde voorwaarden administratieve sancties te voorzien tegen inbreuken op hun reglementen en 
verordeningen.  
Bovendien werd bij de wet van 17 juni 2004 het bemiddelingsinstrument in de nieuwe gemeentewet ingevoegd. 
De raad kan dus een bemiddelingsprocedure voorzien in het kader van de administratieve sancties. Dit is 
bovendien verplicht wanneer het minderjarigen betreft die al 16 jaar geworden zijn op het ogenblik van de feiten.  
Op 28 april 2006 besliste de federale regering om de mogelijkheden tot oplegging van administratieve sancties uit 
te breiden voor een betere bestrijding van verschillende soorten overlast. De regering stelt derhalve een voltijdse 
bemiddelaar ter beschikking van de steden en gemeenten van het gerechtelijk arrondissement TURNHOUT, voor 
een vlottere implementering van de bemiddelingsprocedure in het kader van de gemeentelijke administratieve 
sancties. 
Het doel van deze overeenkomst is de bepaling van de praktische modaliteiten van deze terbeschikkingstelling. 

IIII..    AAllggeemmeennee  bbeeppaalliinnggeenn  mm..bb..tt..  ddee  uuiittvvooeerriinngg  vvaann  ddee  oovveerreeeennkkoommsstt::  

AArrttiikkeell  11: 
De stad TURNHOUT enerzijds, de Steden GEEL en HERENTALS,de gemeenten BALEN, DESSEL, 
GROBBENDONK, HERENTHOUT, HERSELT, HULSHOUT, LAAKDAL, MEERHOUT, MOL, OLEN, 
VORSELAAR en WESTERLO anderzijds verbinden zich ertoe om samen te werken voor het inzetten van de 
door de federale regering gefinancierde bemiddelaar voor de implementering en toepassing, op het grondgebied 
van deze gemeenten, van de bemiddelingsprocedure, zoals voorzien in het kader van de gemeentelijke 
administratieve sancties.  
De prioriteit gaat daarbij uit naar de organisatie van de bemiddelingsprocedure ten aanzien van minderjarigen 
van 16 jaar en ouder.  
AArrttiikkeell  22::  
De stad TURNHOUT heeft een bemiddelaar aangeworven, die voldoet aan de diplomavereisten en inmiddels de 
basisopleiding tot bemiddelaar heeft gevolgd. Bij een eventuele vervanging van deze bemiddelaar zal de stad 
TURNHOUT opnieuw instaan voor de nieuwe aanwerving. 
AArrttiikkeell  33::  
De stad TURNHOUT is de wettelijke werkgever van de aangeworven bemiddelaar. 
Deze heeft een arbeidsovereenkomst opgesteld tussen de aangeworven bemiddelaar en de stad, waarin de 
specifieke opdracht van de bemiddelaar wordt beschreven m.b.t. deze overeenkomst, alsook de taken die aan 
deze functie verbonden zijn, zoals gedefinieerd in artikel 4.  



 
De stad TURNHOUT staat bovendien in voor het administratieve en financiële beheer van de 
arbeidsovereenkomst opgemaakt met de bemiddelaar.  
AArrttiikkeell  44::  
In overeenstemming met de wettelijke bepalingen inzake de bemiddelingsprocedure in het kader van de 
gemeentelijke administratieve sancties, legt de stad TURNHOUT het takenpakket van de bemiddelaar als volgt 
vast: 
Voorbeelden van taken:  
- Implementering en uitvoering van de bemiddelingsprocedure in de steden en gemeenten hierboven 

vernoemd; 
- Instaan voor alle correspondentie aangaande de bemiddeling in het kader van de gemeentelijke 

administratieve sancties; 
- De partijen horen en een regeling trachten te treffen tussen dader en slachtoffer; 
- Verslagen opmaken m.b.t. de regelingen die in het kader van de bemiddeling werden overeengekomen; 
- De bemiddelingsresultaten overmaken aan de sanctionerende ambtenaar van de betrokken gemeente; 
- Deelnemen aan (organiseren van) vergaderingen voor overleg tussen de verschillende actoren op 

gemeentelijk niveau die betrokken zijn bij de gemeentelijke administratieve sancties; 
- Deelnemen aan de meetings voor de uitwisseling van ervaringen, georganiseerd door de federale staat 
- Opmaken van een jaarverslag met evaluatierapport m.b.t. de toepassing van de bemiddelingsprocedure in 

het kader van de gemeentelijke administratieve sancties (volgens de richtlijnen van Grootstedenbeleid) na 
bundeling van alle relevante informatie van de partner-steden en –gemeenten, dat zal worden overgemaakt 
aan de dienst Grootstedenbeleid 

AArrttiikkeell  55::  
Bovengenoemde steden en gemeenten beslissen om de hoofdactiviteiten van de bemiddelaar te situeren in de 
stad TURNHOUT als hoofdplaats van het gerechtelijk arrondissement. Deze zal de nodige administratieve 
ondersteuning verlenen en een aangepast lokaal met de nodige infrastructuur ter beschikking stellen aan de 
bemiddelaar, opdat zijn bemiddelingssessies in optimale omstandigheden kunnen verlopen. 
Voor feiten die zich hebben voorgedaan op het grondgebied van de gemeenten die deel uitmaken van de 
politiezones BALEN-DESSEL-MOL,  GEEL–LAAKDAL–MEERHOUT, NETELAND en ZUIDERKEMPEN stellen 
deze gemeenten evenwel een aangepast lokaal met de nodige infrastructuur ter beschikking aan de bemiddelaar. 
De tijdsbesteding voor de deelnemende gemeenten en bijgevolg het gebruik van beide lokalen is afhankelijk van 
de evoluerende werklast. 
AArrttiikkeell  66::   
Bij aanvang van deze overeenkomst zullen de gemeenten die deel uitmaken van de Politiezones GEEL-
LAAKDAL- MEERHOUT en NETELAND aan de bemiddelaar hun reglementen en administratieve 
politieverordeningen overmaken, in voorkomend geval vergezeld van de bijbehorende administratieve sancties. 
Dit geldt tevens voor alle latere wijzigingen aan deze reglementen.  
De in art. 6 lid 1 bedoelde gemeenten verbinden zich ertoe hun sanctionerende ambtenaar, de korpschef van hun 
politiezone, en in voorkomend geval de agenten die door de gemeenteraad werden aangesteld voor vaststelling 
of aangifte van overtredingen op de gemeentereglementen, op de hoogte te brengen van deze overeenkomst en 
van de precieze details van de persoon die wordt aangesteld in de functie van bemiddelaar.  
Bedoelde steden en gemeenten zullen eveneens hun procureur des Konings inlichten.  
AArrttiikkeell  77::  
Wat de vervulling van zijn opdrachten betreft, zal de bemiddelaar autonomie genieten bij de dagelijkse 
uitoefening van zijn functie.  
Hij zal de bemiddelingsresultaten zo snel mogelijk aan de sanctionerende ambtenaar van de betrokken steden en 
gemeenten meedelen.  
AArrttiikkeell  88::  
De steden GEEL en HERENTALS, de gemeenten BALEN, DESSEL, GROBBENDONK, HERENTHOUT, 
HERSELT, HULSHOUT, LAAKDAL, MEERHOUT, MOL, OLEN, VORSELAAR en WESTERLO nemen nota van 
de methodologische ondersteuning die de federale regering voorziet voor de implementering van de 
bemiddelingsprocedure en die op verzoek door de Dienst Grootstedenbeleid van de POD Maatschappelijke 
Integratie wordt geboden. Ze laten de bemiddelaar vrij, rekening houdend met de interne reglementering inzake 
vorming, om er al dan niet gebruik van te maken, volgens zijn behoeften.  
 



Het beheerscomité van de interlokale vereniging “Bureau Gemeentelijke Administratieve Sancties” en het 
politiecollege van de zone Politie Regio TURNHOUT ontvangen een officieel afschrift van de overeenkomst die 
werd ondertekend tussen de stad TURNHOUT en de minister van Grootstedenbeleid, in het kader van het 
veiligheidsbeleid en de aanpak van de federale regering m.b.t. de jeugdcriminaliteit. 
De stad en gemeenten vermeld in art. 8 lid 1 geven de bemiddelaar de toestemming om deel te nemen aan de 
vergaderingen voor de uitwisseling van ervaringen die door de Dienst Grootstedenbeleid van de POD 
Maatschappelijke Integratie worden georganiseerd en die bedoeld zijn voor de bemiddelaars die werkzaam zijn in 
de verschillende steden en gemeenten van het land, in het kader van de huidige maatregel.  

IIIIII..  FFiinnaanncciiëëllee  bbeeppaalliinnggeenn::  

AAffddeelliinngg  11  ::  FFiinnaanncciieerriinngg  tteenn  llaassttee  vvaann  ddee  ffeeddeerraallee  ssttaaaatt 
AArrttiikkeell  99::  
De stad TURNHOUT zal een forfaitaire toelage ontvangen van de federale staat voor de tenlasteneming van de 
kosten voor bezoldiging van de medewerker, alsook een deel van de werkings- en investeringskosten nodig voor 
de correcte uitoefening van zijn functie.  
De stad TURNHOUT wordt belast met het administratieve en financiële beheer van deze toelage voor rekening 
van de steden GEEL en HERENTALS , de gemeenten BALEN, DESSEL, GROBBENDONK, HERENTHOUT 
HERSELT, HULSHOUT, LAAKDAL, MEERHOUT, MOL, OLEN, VORSELAAR en WESTERLO. 
AArrttiikkeell  110: 
De voornoemde steden en gemeenten bevestigen dat ze kennis hebben genomen van het feit dat, in het kader 
van de federale toelage,  
- enkel rekening zal worden gehouden met:  
- de personeelskosten (bemiddelaar), de werkings- en investeringskosten die effectief verband houden met de 

uitvoering van deze overeenkomst; 
- de uitgaven waarvoor facturen of onkostennota’s kunnen worden voorgelegd. 
worden dus niet in aanmerking genomen: 
- de afschrijvingskosten voor het gebruik van bestaande infrastructuren (gebouwen, materieel, inrichtingen, 

meubilair, …); 
- "interne facturatie": bijvoorbeeld de facturatie van huurgeld voor de terbeschikkingstelling van gebouwen en 

infrastructuren die eigendom zijn van een plaatselijke overheid of vereniging, …; 
- de kosten verbonden aan de structurele werking van de stad of een andere partner betrokken bij de 

implementering van deze overeenkomst; 
- kosten waarvoor reeds een andere bron van financiering werd gevonden.  
AAffddeelliinngg  22  ::  BBeettaalliinnggsspprroocceedduurree  eevveennttuueellee  mmeeeerrkkoosstt 
AArrttiikkeell  1111::  
De gemeenten die deel uitmaken van de politiezone BALEN-DESSEL-MOL, de politiezone GEEL-LAAKDAL–
MEERHOUT, de politiezone NETELAND en de politiezone ZUIDERKEMPEN verbinden zich ertoe om samen de 
eventuele meerkost voor hun rekening te nemen (dit zijn de personeelskosten en de uitgaven waarvoor facturen 
of onkostennota’s kunnen worden voorgelegd en die de federale toelage overschrijden). De gemeenten die deel 
uitmaken van de politiezone Regio Turnhout nemen eveneens hun aandeel van de eventuele meerkost voor hun 
rekening. De meerkost wordt proportioneel verdeeld tussen de gemeenten van de deelnemende politiezones, op 
basis van hun officiële bevolkingscijfer op 1 januari van ieder jaar en dit volgens de gegevens van het Nationaal 
Instituut voor de Statistiek. Het aandeel wordt dus berekend op basis van het officiële bevolkingscijfer per 
gemeente.  
De stad Turnhout verbindt zich ertoe ten laatste tegen 1 maart volgend op elk begrotingsjaar, aan de 
partnergemeenten een afrekening en de bewijsstukken te bezorgen en dit volgens de verdeelsleutel zoals in art. 
11 lid 1 werd voorzien. 
AArrttiikkeell  1122::  
De steden GEEL en HERENTALS, de gemeenten BALEN, DESSEL, GROBBENDONK, HERENTHOUT, 
HERSELT, HULSHOUT, LAAKDAL, MEERHOUT, MOL, OLEN, VORSELAAR en WESTERLO verbinden zich 
ertoe om op basis van deze afrekening de aangerekende en goedgekeurde bedragen te storten op de 
bankrekening met het nummer 091-0001164-29, op naam van “Stad TURNHOUT”, met de vermelding  
“bemiddeling in het kader van de GAS-procedure”. 



IIVV..  CCoommmmuunniiccaattiiee  

AArrttiikkeell  1133::  
De partijen verbinden zich ertoe te gelegener tijd alle relevante informatie uit te wisselen die betrekking heeft op 
de goede uitvoering van de overeenkomst. 
Bovendien verbinden zij zich ertoe om in hun communicatie de oorsprong van de aangewende fondsen en deze 
overeenkomst bij het publiek bekend te maken, met name via de vermelding « met de steun van het federale 
Grootstedenbeleid », alsook het aanbrengen van het logo van de federale staat en van Grootstedenbeleid. 

V. Duur van de overeenkomst 

AArrtt..  1144::  
Deze overeenkomst gaat in op 1 januari 2010 en eindigt op 31 december 2010.  
Zij vervangt vanaf haar inwerkingtreding de samenwerkingsovereenkomst in het kader van het veiligheidsbeleid 
en de aanpak van de federale regering m.b.t. de jeugdcriminaliteit, die werd gesloten tussen Stad Turnhout en de 
gemeenten die deel uitmaken van de politiezones Geel-Laakdal-Meerhout en Neteland, en die werd goedgekeurd 
door het college van burgemeester en schepenen van Stad Turnhout op 1 oktober 2009 (met een looptijd van 1 
oktober 2009 tot en met 30 september 2010). 
Opgemaakt te TURNHOUT op ……                  
Voor de stad TURNHOUT, 
De burgemeester,     de stadssecretaris,  
Francis STIJNEN      Staf LAUWERYSEN 
Voor de gemeenten van de Politiezones BALEN-DESSEL-MOL, GEEL-LAAKDAL–MEERHOUT, NETELAND en 
ZUIDERKEMPEN 
De voorzitter van het Beheerscomité van de interlokale vereniging “Bureau Gemeentelijke Administratieve 
Sancties”, 
Tine GIELIS 
Opvolging 
Origineel  Godfried Geudens, sanctionerend ambtenaar en diensthoofd GAS; 
Kopie   Francis Stijnen, burgemeester Stad Turnhout; 

Roger Leys, korpschef politiezone Regio Turnhout; 
Tine Gielis, voorzitter Beheerscomité interlokale vereniging “Bureau  
Gemeentelijke Administratieve Sancties”; 
Dienst Grootstedenbeleid binnen de POD Maatschappelijke Integratie. 

 
006. Over te gaan tot de aanduiding van leden in het college van commissarissen voor het A.G.B. 
Turnhout 
Francis Stijnen: Wij moeten twee mensen uit de raad aanduiden en één technieker die bedrijfsrevisor is. Wij gaan 
dus de formule die wij afgesproken hebben in het nieuwe huishoudelijk reglement toepassen. Ik heb daarnet twee 
namen getrokken van mensen uit de raad die zo dadelijk de natelling zullen doen nadat de twee leden van het 
schepencollege geteld hebben. En voor vandaag zijn dat Wim Peeters en Tom Daniëls. Dus jullie mogen zo 
dadelijk de telling nadoen.  
Paul Meeus: ja burgemeester ik had daar toch een aantal opmerkingen bij. Wij hebben daarstraks, wacht hoor, 
ja, wij hebben gezien dat er dus twee kandidaten uit de gemeenteraad moeten aangeduid worden. Dat dat niet 
noodzakelijk twee mensen uit de meerderheid moeten zijn of niet noodzakelijk twee mensen uit de oppositie 
maar dat men ervan uit gaat dat het iemand uit de meerderheid en iemand uit de oppositie is. Ik heb daarbij 
vastgesteld dat er twee kandidaten uit de meerderheid zijn en twee kandidaten uit de oppositie. Het volgende 
daarbij wij hebben vastgesteld dat onze commissaris die zoals het gezegd wordt de oppositie na uit de oppositie 
is aangesteld in de vorige periode van drie jaar dat er altijd wordt gezegd van kijk dat is uit de oppositie namens 
de oppositie, vanuit de oppositie en dergelijke. Wij als fractie hebben daar eigenlijk niks van kunnen vaststellen 
dat die man uit de ja namens de oppositie heeft gesproken. Dus vandaar dat wij zelf een kandidaat naar voor 
hebben geschoven. Misschien kan verandering van spijs doet eten zegt men wel eens kan dit misschien ook wel 
interessant zijn. Wat ik daar ook nog bij wilde zeggen is dat het toch wel een merkwaardige situatie is. Bij dit soort 
stemmingen is het eigenlijk de meerderheid die bepaalt wie van de oppositie daar in komt hé. Dat is dus geen 
zaak van de oppositie die aanduiding van dat raadslid uit de oppositie maar het is eigenlijk de meerderheid die 
bepaalt wie er in zit. Het doet een beetje denken aan de oude DDR en consoorten waar ook wel oppositie was 
maar de brave oppositie mocht dan even dus met de gratie van de meerderheid daar in zitten. Dus allez wat dat 
betreft hebben wij wel een aantal bedenkingen bij het systeem. Maar het is wat het is. En het zou naar ons 



gevoel beter zijn moest de oppositie daar zelf dat kunnen uitmaken wie haar kandidaten zou kunnen zijn.  Soit. 
Dat zijn een aantal bedenkingen die ik daar bij  wilde maken. Maar vooral is het belangrijkste dat wij zelf een 
kandidaat naar voor schuiven. 
Francis Stijnen: goed het is natuurlijk de gemeenteraad die bepaalt wie effectief daar gaat zetelen maar mevrouw 
Wittebolle u had daar nog een aanvulling. 
Astrid Wittebolle: ik wou zeggen dat deze oppositiepartij in ieder geval zeer tevreden was over het werk dat zowel 
Marc Clymans als Bart Cabanier nu en misschien in de toekomst hebben geleverd.  Dus wij zijn daar blij over.  
Francis Stijnen: goed oké dus aanduiding van twee raadsleden en één extern lid van het college van 
commissarissen op de stembrief die u meegekregen heeft.  
Stemming. 
Peter Reniers: zeg meneer de voorzitter misschien om de tijd te doden is er nog nieuws uit het college? 
Misschien dat u dat ? 
(gelach) 
Francis Stijnen: ik kan misschien nog wel een mededeling doen in verband met de problematiek van het 
strooizout hé. Dat is misschien, wij hebben daar een persnota rond verstuurd.  Zoals in alle gemeenten is er 
stilaan een probleem aan het komen met de hoeveelheid strooizout. Enkele weken geleden is er door de 
provincie een initiatief genomen om zoveel mogelijk proberen uit te wisselen tussen de verschillende gemeenten.  
Wij zaten op dat moment nog met redelijke voorraden. Wij hebben ook niet aan andere gemeenten moeten 
afstaan, maar ook niet direct moeten bijvragen. De omstandigheden zijn  slecht gebleven de voorbije dagen. Ook 
het voorbije weekend is er nog zeer uitgebreid moeten strooien.  Dat wil zeggen dat we morgen nog wel zullen 
kunnen strooien met het strooizout dat wij hebben maar dat wij ons echt zullen moeten beperken tot de 
hoofdinvalswegen naar Turnhout. Dus niet meer aan de andere wegen alleen nog de hoofdinvalswegen zou nog 
kunnen gestrooid worden. Wilt dus ook zeggen dat wij iedereen aanraden om zeer voorzichtig te zijn op ook alle 
andere wegen in de stad. Dat men probeert van zoveel mogelijk dan ook die hoofdwegen te gebruiken en niet de 
niet-gestrooide wegen. Dus van thuis uit zo snel mogelijk naar de hoofdwegen en die dan te gebruiken. En 
mensen die niet in de ochtendspits al moeten op de baan zijn dat wij die hier aanraden om iets langer te wachten 
om te vertrekken om dat in de loop van de dag de situatie wel duidelijk verbetert.  Nu de weersverwachtingen zijn 
wel dat het de volgende dagen minder erg zal worden.  Dus wij hopen dat die weersvoorspellingen effectief zullen 
uitkomen,omdat dan ook onze voorraad zal op zijn en wij nu ja aan het zien en aan het zoeken zijn waar wij 
eventueel nog strooizout zouden kunnen vinden.  Maar via de provincie heeft ons laten weten dat er eigenlijk in 
het algemene verdeling geen voorraden meer zijn.  Dus ook in de andere gemeenten zit men door hun voorraden 
heen. Het is wachten tot er een nieuwe levering komt maar dat zal ten vroegste tweede helft van februari  zijn. 
Dus als er begin februari of volgende week toch weer een serieuze winterprik komt dan zal het toch wel voor 
problemen zorgen.  Wij hebben daar vandaag voor de eerste keer ook samen gezeten met de noodplanning van 
de stad met een aantal mensen om eens te kijken van wat er dient te gebeuren. Maar ik zeg het wij kunnen 
morgen de hoofdwegen nog doen. Als effectief de weersvoorspellingen kloppen zoals ze voorspeld zijn voor de 
rest van de week gaat dit normaal niet te veel extra problemen meer opleveren. Wij blijven verder zoeken naar 
nog zout dat wij hier of daar toch nog ergens op de kop zouden kunnen tikken.  En als dat niet het geval is ja dan 
zal het strooien daar na stilaan stoppen. Er zal niet aan te doen zijn maar wij zullen zeker de mensen zo veel 
mogelijk  op de hoogte houden zowel met persnota’s als via de lichtkranten. 
Eva Houet: ja ik zou daar toch wel graag nog iets over zeggen want het is niet alleen de wegen hé. Het is 
eigenlijk de fietspaden en de stoepen. Ik heb vandaag onnoemelijk veel mensen zien vallen. Vorige week 
donderdag dat was een ramp. Fietsers , de kinderen die naar school fietsen, ik weet dat het niet gemakkelijk is 
maar zouden misschien de burgers nog niet eens extra kunnen aanmanen om hun eigen stoepen op zijn minst 
proper te houden.  En de fietspaden misschien op een andere manier toch op zijn minst sneeuwvrij te maken.  
Het is eigenlijk een ramp voor de kinderen die met de fiets naar school komen ’s morgens. 
Francis Stijnen: dat klopt. Twee dingen daarin één wat u zelf aangeeft stoepen is individuele verantwoordelijkheid 
ook van iedereen die in Turnhout woont om zijn eigen stoep toch sneeuw- en ijsvrij te maken. Daar hebben wij al 
op geappelleerd. Ook wijkagenten worden daar ook mee ingezet om toch mensen daar op attent te maken. Voor 
wat de fietspaden betreft die worden inderdaad afzonderlijk aangepakt.  Maar fietspaden strooien gaat veel 
minder snel dan dat wij eigenlijk de wegen kunnen strooien omdat met de apparatuur die wij hebben je niet tegen 
hetzelfde tempo fietspaden kan ijs- en sneeuwvrij maken dan dat wij dat op de weg kunnen doen. Maar die 
worden ook mee doorgenomen maar ook daar zal ik hetzelfde probleem stellen als de voorraad opgeraakt zal het  
ook natuurlijk naar de fietspaden toe niet meer kunnen gebeuren. 
 



Goed na telling en natelling komen wij tot zelfde uitslag die kan afgeroepen worden van dit punt 6 en dat is de 
volgende:  Bart Cabanier 18 ja 1neen 13 blanco; Luc Debondt 22 ja 10 blanco; Deborah Langman 1 ja 2 neen 29 
blanco; Wim Peeters 10 ja 5 neen 17 blanco; bvba André Clybouw 29 ja 3 blanco en er was één ongeldig 
stembiljet. 
 

Samenvatting 
Voor het college van commissarissen van het A.G.B. moeten 2 gemeenteraadsleden en 1 externe persoon 
worden aangeduid. 

Motivering 
Argumentatie 
Art. 48 tot en met 51 van de statuten voorzien in de aanduiding van 3 leden in het college van commissarissen 
voor het A.G.B. Turnhout. Zij moeten toezien op de financiële toestand en de jaarrekeningen van het A.G.B. De 
leden in het college van commissarissen worden door de gemeenteraad gekozen buiten de raad van bestuur. 
Twee van hen zijn raadsleden, met voorkeur één kandidaat van de meerderheid en één van de oppositie. Het 
derde lid is lid van het instituut voor bedrijfsrevisoren. De commissarissen worden benoemd voor een 
hernieuwbare termijn van drie jaar, in dit geval tot het einde van deze legislatuur. 
Gelet op de correcte en aangename samenwerking met de bvba André Clybouw wordt voorgesteld om het 
mandaat van deze commissaris te verlengen met drie jaar. 
Voor de overige 2 mandaten werden volgende kandidaturen binnengebracht : 

- Cabanier Bart   Groen ! 
- Debondt Luc  CD&V  
- Langman Deborah sp.a 
- Peeters Wim  Vlaams Belang 

Besluit 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van 3 leden in het college van 
commissarissen van het A.G.B. Turnhout. 
De uitslag van de stemming is als volgt : 
De heer Bart Cabanier, raadslid, bekomt 18 stemmen op 33 stemmers, er was 1 neen stem, er waren 13 blanco 
stemmen en er was 1 ongeldige stem. 
De heer Luc Debondt, raadslid, bekomt 22 stemmen op 33 stemmers, er waren 10 blanco stemmen en er was 1 
ongeldige stem. 
Mevrouw Deborah Langman, raadslid, bekomt 1 stem op 33 stemmers, er waren 3 neen stemmen, er waren 28 
blanco stemmen en er was 1 ongeldige stem. 
De heer Wim Peeters, raadslid, bekomt 10 stemmen op 33 stemmers, er waren 6 neen stemmen, er waren 16 
blanco stemmen en er was 1 ongeldige stem. 
De bvba André Clybouw bekomt 29 stemmen op 33 stemmers, er waren 3 blanco stemmen en er was 1 
ongeldige stem. 
De heer Bart Cabanier, raadslid, Eikstraat 9, 2300 Turnhout, heeft de volstrekte meerderheid van de geldig 
uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als lid in het college van commissarissen van het AGB 
Turnhout. 
De heer Luc Debondt, raadslid, A. Rodenbachplantsoen 29, 2300 Turnhout, heeft de volstrekte meerderheid van 
de geldig uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als lid in het college van commissarissen van het 
AGB Turnhout. 
De bvba André Clybouw heeft de volstrekte meerderheid van de geldig uitgebrachte stemmen behaald en wordt 
aangeduid als lid in het college van commissarissen van het AGB Turnhout. 
Opvolging 
Origineel Erik Crols 
Kopie Secretariaat 
 
007. Aanduiding van een kandidaat-bestuurder in de raad van bestuur van de Intercommunale Vereniging 
voor Crematoriumbeheer in de provincie Antwerpen 
Francis Stijnen:  en daar wordt de stembrief nu van rondgedeeld. Er is één kandidaat. 
Goed de uitslag van punt 7: Tom Daniëls 20 ja en 13 blanco. 
 
 



Samenvatting 
De gemeenteraad wordt gevraagd een kandidaat-bestuurder aan te duiden in de raad van bestuur van de 
Intercommunale Vereniging voor Crematoriumbeheer in de provincie Antwerpen (I.V.C.A.), in vervanging van 
mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Tijdens de gemeenteraad van 5 mei 2008 werd mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe aangeduid als kandidaat-
bestuurder in de raad van bestuur van I.V.C.A, in vervanging van de heer Marcel Hendrickx. 
Met schrijven van 4 januari 2010 laat mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe weten ontslag te nemen als 
gemeenteraadslid. 
Met brief van 22 januari 2010 werd de fractievoorzitters gevraagd eventuele kandidaten voor te dragen. 
Argumentatie 
Het is wenselijk mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe te vervangen in de raad van bestuur van de I.V.C.A.. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van een kandidaat-bestuurder in de raad 
van bestuur van I.V.C.A., in vervanging van mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe. 
De uitslag van de stemming is als volgt: 
De heer Tom Daniëls, raadslid, bekomt 20 stemmen op 33 stemmers, er waren 13 blanco stemmen. 
De heer Tom Daniëls, Steenweg op Zevendonk 103, 2300 Turnhout, heeft de volstrekte meerderheid van de 
geldig uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als kandidaat-bestuurder in de raad van bestuur van 
I.V.C.A., in vervanging van mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
Kopie I.V.C.A. 

Mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe 
Aangeduid raadslid 

 
008. Aanduiding van een kandidaat-bestuurder in de raad van bestuur van de vzw Aktuwa 
Paul Meeus: burgemeester voor die stemmingen 8 tot 11 zijn dat mandaten die moeten ingevuld worden op basis 
van decretale bepaling dus uw fractie heeft daar recht op. En aangezien er maar één kandidaat is moet daar toch 
niet voor gestemd worden.  
Francis Stijnen: moet blijkbaar toch voor gestemd worden.  Wij hebben dat even nagevraagd.  Dus blijkbaar moet 
daar toch gestemd worden. 
Paul Meeus: is dat zo? 
Wim Peeters: Meneer de burgemeester er moet niet geteld worden na de stemming? 
(gelach) 
Francis Stijnen: als wij stemmen moeten tellen ook meneer Peeters. Maar ik kan u geruststellen punt 9 daar kan 
ik misschien al ondertussen even vertellen. De vertegenwoordiger die daar in zetelde was Chika Unegwe die de 
raad verlaat. Maar dat moet geen gemeenteraadslid zijn en zij heeft dus te kennen gegeven dat zij zal blijven 
zetelen in het beheersorganen van de bibliotheek waardoor die stemming en eigenlijk ook dat punt 9 komt te 
vervallen. Dus dat is eentje die wij kunnen uitsparen.  
Paul Meeus: burgemeester maar die zat er wel in de hoedanigheid van gemeenteraadslid in toen hé? En nu niet 
meer in de hoedanigheid van gemeenteraadslid hé? 
Francis Stijnen: neen, neen het is zo dat de fracties iemand konden aanduiden maar dat moest geen 
gemeenteraadslid zijn. Dus zij zat daar in namens een partij maar niet als gemeenteraadslid. Dat kon een 
gemeenteraadslid zijn maar dat moest geen gemeenteraadslid zijn. Dus als die persoon als persoon blijft zitten zij 
kan ook blijven zitten als niet-gemeenteraadslid. Dus zij zat er niet in eigenlijk als raadslid maar afgevaardigde. 
Paul Meeus:  ik heb daar geen bezwaar tegen dat die daar in zit maar allez. Ik vroeg mij af of het technisch juist 
was.  
Francis Stijnen: ja dat heb ik ook laten navragen maar blijkbaar kan dat zo.  
Eddy Dewachter 25 ja, 4 neen en 4 blanco. 
Punt 9 zoals ik daarnet  toegelicht heb hoeven wij geen nieuwe aanduiding te doen. 
 
 
 



Samenvatting 
De gemeenteraad wordt gevraagd over te gaan tot de aanduiding van een kandidaat-bestuurder in de Raad van 
Bestuur van de vzw Aktuwa, in vervanging van mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Met schrijven van 4 januari 2010 laat mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe weten ontslag te nemen als 
gemeenteraadslid. 
Met brief van 22 januari 2010 wordt de fractievoorzitter van het CD&V gevraagd een kandidaat voor te dragen. 
Argumentatie 
Het is wenselijk mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe te vervangen in de Raad van Bestuur van de vzw Aktuwa. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van een kandidaat-bestuurder in de raad 
van bestuur van de vzw Aktuwa, in vervanging van mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe. 
De uitslag van de stemming is als volgt: 
De heer Eddy De Wachter, raadslid, bekomt 25 stemmen op 33 stemmers, er waren 4 neen stemmen en er 
waren 4 blanco stemmen. 
De heer Eddy De Wachter, raadslid, Klaveren 7, 2300 Turnhout, heeft de volstrekte meerderheid van de geldig 
uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als kandidaat-bestuurder in de raad van bestuur van de vzw 
Aktuwa, in vervanging van mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
Kopie Aangeduide persoon 

Vzw Aktuwa 
 
009. Aanduiding van een vertegenwoordiger in het beheersorgaan van de Stedelijke Openbare 
Bibliotheek 
Dit punt werd geschrapt. 
 
010. Aanduiding van een lid in de raad van bestuur voor jeugdinfrastructuur 
Francis Stijnen: uitslag van punt 10: 28 ja Tom Daniëls, 5 blanco. 
 

Samenvatting 
De gemeenteraad wordt gevraagd een lid aan te duiden in de Raad van Bestuur voor de jeugd. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
In zitting van de gemeenteraad van 5 februari 2007 wordt mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe aangeduid als lid 
in de Raad van Bestuur voor de jeugd 
Met schrijven van 4 januari 2010 laat mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe weten ontslag te willen nemen als 
gemeenteraadslid. 
Met brief van 22 januari 2010 werd de fractievoorzitter van CD&V gevraagd een kandidaat voor te stellen om 
mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe te vervangen in de Raad van Bestuur voor de jeugd 
Feiten en context 
In de raad van bestuur voor de jeugd zijn 9 afgevaardigden aangesteld als vertegenwoordigers van de politieke 
fracties uit de gemeenteraad. Deze zijn als volgt verdeeld: 

- 3 vertegenwoordigers namens CD&V 
- 2 vertegenwoordigers namens sp.a 
- 2 vertegenwoordigers namens Vlaams Belang 
- 1 vertegenwoordiger namens Groen! 
- 1 vertegenwoordiger namens Open VLD 

Argumentatie 
Het is nodig mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe te vervangen in de Raad van Bestuur voor de jeugd. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van een lid in de Raad van Bestuur voor de 
jeugd in vervanging van mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe. 



De uitslag van de stemming is als volgt: 
De heer Tom Daniëls, raadslid, bekomt 28 stemmen op 33 stemmers, er waren 5 blanco stemmen. 
De heer Tom Daniëls, raadslid, Steenweg op Zevendonk 103, 2300 Turnhout, heeft de volstrekte meerderheid 
van de geldig uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als lid in de Raad van Bestuur voor de jeugd. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
Kopie Aangeduide persoon 

Jeugddienst 
 
011. Aanduiding van een lid in de algemene vergadering van de vzw Kinderopvang Turnhout 
Samenvatting 
De gemeenteraad wordt gevraagd een lid aan te duiden in de Algemene Vergadering van de vzw Kinderopvang 
Turnhout. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
In zitting van de gemeenteraad van 5 februari 2007 wordt mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe aangeduid als lid 
in de Algemene Vergadering van de vzw Kinderopvang. 
Met schrijven van 4 januari 2010 laat mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe weten ontslag te willen nemen als 
gemeenteraadslid. 
Met brief van 22 januari 2010 werd de fractievoorzitter van CD&V gevraagd een kandidaat voor te stellen om 
mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe te vervangen in de Algemene Vergadering van de vzw Kinderopvang. 
Feiten en context 
In de Algemene Vergadering van de vzw Kinderopvang zijn 9 afgevaardigden aangesteld als vertegenwoordigers 
van de politieke fracties uit de gemeenteraad. Deze zijn als volgt verdeeld: 

- 3 vertegenwoordigers namens CD&V 
- 2 vertegenwoordigers namens sp.a 
- 2 vertegenwoordigers namens Vlaams Belang 
- 1 vertegenwoordiger namens Groen! 
- 1 vertegenwoordiger namens Open VLD 

Argumentatie 
Het is nodig mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe te vervangen in de Algemene Vergadering van de vzw 
Kinderopvang. 

Besluit 
De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van een lid in de Algemene Vergadering 
van de vzw Kinderopvang in vervanging van mevrouw Chika Vandenhoudt-Unigwe. 
De uitslag van de stemming is als volgt: 
Mevrouw An Van Tornout, raadslid, bekomt 31 stemmen op 33 stemmers, er waren 2 blanco stemmen. 
Mevrouw An Van Tornout, raadslid, Grimstedestraat 68 bus 8, 2300 Turnhout, heeft de volstrekte meerderheid 
van de geldig uitgebrachte stemmen behaald en wordt aangeduid als lid in de Algemene Vergadering van de vzw 
Kinderopvang. 
Opvolging 
Origineel Secretariaat 
Kopie Aangeduide persoon 

Welzijn 
 
012. Goedkeuring te hechten aan de convenant tussen a) de stad Turnhout en vzw Stroom b) de stad 
Turnhout en vzw Aktuwa c- de stad Turnhout en het APB Cultuurhuis de Warande 
Paul Meeus: Wij zijn akkoord met de convenanten op zich maar de vergaderingen van Aktuwa bijvoorbeeld 
starten telkens om 5 uur in de namiddag. Nu wij zijn hier met een aantal mensen vanuit de gemeenteraad 
aangeduid in Aktuwa en ik wilde alleen maar onderstrepen dat de werking niet bevorderd wordt als men op een 
dergelijk uur die vergaderingen organiseert.  Ik moet van Brussel komen. Er zijn andere mensen die op hun werk 
zijn en dergelijke hier in Turnhout., die op dat moment niet kunnen vergaderen. Ik vind het dan ook niet kunnen 
dat de bestendig afgevaardigde Helsen dat eigenlijk helemaal naar zijn agenda plant.  Mensen uit de 
provincieraad kunnen veel gemakkelijker politiek verlof krijgen om daar aanwezig te zijn dan anderen.  Dus ik zou 
er voor willen pleiten om die werking te optimaliseren, en  die samenwerking ook vanuit de gemeenteraad die 



vertegenwoordiging om die beter te doen werken dat wij daar de kans krijgen om die vergadering op een 
deugdelijk tijdstip te kunnen bijwonen. Dus allez ik denk dat  het een billijke vraag is die ik hier naar voor wil 
brengen en waarvan ik vraag dat u dat overlegt met de mensen van de provincie als stad dat uw eigen 
raadsleden tenminste op de vergadering kunnen aanwezig zijn.  6 uur lijkt mij een  een uur dat nog net mogelijk is 
om eens een uur vroeger dan van Brussel te komen bijvoorbeeld.  Dus om daar een signaal te geven willen wij 
op punt b ons onthouden om dat heel scherp te stellen maar ik zou dat toch wel willen voorstellen dat ge dat 
overlegt.  
Eric Vos: over het tijdstip van vergaderen is ook de laatste vergadering even overlegd en er was een voorstel om 
een lichte verschuiving te doen maar ik ken het niet meer van buiten.  
Astrid Wittebolle: ik dacht dat dat een half uurtje was.  Half zes. Ja is er toen voorgesteld. Met ja met dezelfde 
bemerkingen.  
Eric Vos: goed wij zullen het nog eens nog eens overleggen. 
Francis Stijnen: goed ik noteer op 12 b onthouding van Vlaams Belang. Met de andere punten iedereen akkoord 
van dit punt 12? Ja? Akkoord.  
 

Samenvatting 
Stad Turnhout bouwt bewust al enkele jaren intense relaties op met professionele culturele spelers en beschouwt 
deze als convenantpartners. Vzw Stroom die instaat voor een deel van de inhoudelijke werking van het 
cultuurcentrum de Warande behoort tot deze bevoorrechte partners. De overgang van de Warande als stedelijke 
instelling naar een Autonoom Gemeentebedrijf op 1 juli 2009 en het convenant tussen de stad Turnhout en de 
Vlaamse overheid met betrekking tot een aanvullende subside voor bijzondere opdrachten in het kader van 
cultuur vergrootten de noodzaak om hierover een helder en kwaliteitsvol verhaal te schrijven. De bestaande 
convenanten werden herwerkt, geactualiseerd en op elkaar afgestemd. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Collegebeslissing 21 november 2007: goedkeuring cultuurbeleidsplan: Turnhout troef 2008 - 2013 
Gemeenteraadsbeslissing 12 december 2007: goedkeuring cultuurbeleidsplan: Turnhout troef 2008 - 2013 
Collegebeslissing 7 juli 2008: principieel akkoord tot uitwerken stedelijke convenants professionele culturele 
spelers 
Brief 9 juni 2009 van agentschap sociaal cultureel werk: convenant tussen Vlaamse overheid en stad Turnhout 
art. 76 
Collegebeslissing 21 december 2009 kennisname convenant stad Turnhout – vzw Stroom  
Advies 
De Cultuurraad besprak de convenant tussen stad Turnhout en vzw Stroom op haar bijeenkomst van 16 
december 2009. 
Juridische grond 
Decreet 13 juli 2001 houdende het stimuleren van een kwalitatief en integraal lokaal cultuurbeleid, gewijzigd bij 
het decreet van 13 juli 2007. 
Argumentatie 
Het convenant met Stroom past in het beleid van de stad om met een aantal bevoorrechte partners sterke en 
intense relaties op te bouwen. Stroom heeft zich op basis van de werking, activiteiten en initiatieven verbonden 
met en verankerd in de stad en regio. De organisatie verdiept en verbreedt het vrije tijdsaanbod in de stad. De 
stad Turnhout beschouwt Stroom dan ook als bevoorrechte partner die meewerkt aan de regionale uitstraling en 
de culturele eigenheid van de stad. 
Stroom staat in voor het aanbieden van een breed en laagdrempelig educatief aanbod met aandacht voor 
diversiteit met inbegrip van interculturaliteit. Gemeenschapsvorming en het in standhouden en verder uitbouwen 
van een vrijwilligerswerking gelden ook als doelstellingen. 
De overeenkomst tussen stad Turnhout en Stroom vzw is conform het convenant tussen de Vlaamse overheid 
enerzijds en de stad Turnhout anderzijds, met betrekking tot een aanvullende subsidie voor bijzondere 
opdrachten in het kader van cultuur. Dit convenant geeft uitvoering aan artikel 76 van het decreet van 13 juli 2001 
houdende het stimuleren van een kwalitatief en integraal lokaal cultuurbeleid gewijzigd bij het decreet van 13 juli 
2007. Dit betekent dat de Vlaamse Regering aanvullende subsidies kan vaststellen voor bijzondere opdrachten, 
in het kader van cultuur, die worden toevertrouwd op basis van convenants, aan gemeenten met een 
goedgekeurd gemeentelijk cultuurbeleidsplan. 



Deze aanvullende subsidie dient als financiële ondersteuning voor het cultuurcentrum de Warande. De vzw 
Stroom staat in voor een deel van de inhoudelijke werking van het cultuurcentrum, meer bepaald wat de 
educatieve activiteiten en gemeenschapsvorming betreft. 
De stad verantwoordt jaarlijks aan de Vlaamse overheid dat een deel van de subsidie zoals opgenomen in het 
artikel 4§1 werd besteed aan vzw Stroom. Als bewijs van de overdrachten maakt dit convenant integraal deel uit 
van het  convenant Vlaamse overheid / stad Turnhout. 

Besluit 
De Gemeenteraad keurt de onderstaande convenant tussen stad Turnhout en vzw Stroom goed. 
CONVENANT TUSSEN DE STAD TURNHOUT EN VZW STROOM 
Tussen  
De stad Turnhout 
vertegenwoordigd door het college van burgemeester en schepenen met kantoren in het Stadskantoor, Campus 
Blairon 200, 2300 TURNHOUT vertegenwoordigd door de heer Francis Stijnen, burgemeester en de heer Staf 
Lauwerysen, stadssecretaris 
en vzw Stroom 
vertegenwoordigd door de heer Walter Boogers, voorzitter, en de heer Jerry Meuris, secretaris-penningmeester, 
met zetel te Turnhout, Warandestraat 42 
hierna ‘ Stroom ’ genoemd  
rekeningnummer; 068-2126157-41 
wordt een samenwerkingsovereenkomst afgesloten voor de periode vanaf heden tot en met 2013. Deze 
overeenkomst kan verlengd worden mits onderling akkoord van beide partijen.  
Herziening of vroegtijdige verbreking van het convenant is altijd mogelijk na overleg en akkoord van beide 
partijen. Eenzijdige opzegging is enkel mogelijk indien na grondige evaluatie de gemaakte afspraken niet of totaal 
onvolwaardig worden nagekomen. 

CONTEXT 
Deze overeenkomst is conform het convenant tussen de Vlaamse overheid enerzijds en de stad Turnhout 
anderzijds, met betrekking tot een aanvullende subsidie voor bijzondere opdrachten in het kader van cultuur. Dit 
convenant geeft uitvoering aan artikel 76 van het decreet van 13 juli 2001 houdende het stimuleren van een 
kwalitatief en integraal lokaal cultuurbeleid gewijzigd bij het decreet van 13 juli 2007. Dit betekent dat de Vlaamse 
Regering aanvullende subsidies kan vaststellen voor bijzondere opdrachten, in het kader van cultuur, die worden 
toevertrouwd op basis van convenants, aan gemeenten met een goedgekeurd gemeentelijk cultuurbeleidsplan. 
Deze aanvullende subsidie dient als financiële ondersteuning voor het cultuurcentrum de Warande. De vzw 
Stroom staat in voor een deel van de inhoudelijke werking van het cultuurcentrum, meer bepaald wat de 
educatieve activiteiten en gemeenschapsvorming betreft. 
De stad verantwoordt jaarlijks aan de Vlaamse overheid dat een deel van de subsidie zoals opgenomen in het 
artikel 4§1 werd besteed aan vzw Stroom. Als bewijs van de overdrachten maakt dit convenant integraal deel uit 
van het  convenant Vlaamse overheid / stad Turnhout. 
Stroom staat in voor het aanbieden van een breed en laagdrempelig educatief aanbod met aandacht voor 
diversiteit met inbegrip van interculturaliteit. Gemeenschapsvorming en het in standhouden en verder uitbouwen 
van een vrijwilligerswerking gelden ook als doelstellingen.  
Het convenant met Stroom past ook in het beleid van de stad om met een aantal bevoorrechte partners sterke en 
intense relaties op te bouwen. Stroom heeft zich op basis van de werking, activiteiten en initiatieven verbonden 
met en verankerd in de stad en regio. De organisatie verdiept en verbreedt het vrije tijdsaanbod in de stad. De 
stad Turnhout beschouwt Stroom dan ook als bevoorrechte partner die meewerkt aan de regionale uitstraling en 
de culturele eigenheid van de stad. 
Het doel van Stroom mag niet gewijzigd worden zonder uitdrukkelijke toelating van de stad Turnhout. 
Tezelfdertijd mag Stroom haar opdracht in geen geval afstaan of overdragen aan derden. Stroom maakt deel uit 
van het Warandemodel zoals terug te vinden in de ‘Overeenkomst tussen het APB Cultuurhuis de Warande en 
de vzw’s uit het Warandemodel’. 
Als Stroom haar verplichtingen, vervat in onderhavig besluit, niet zou nakomen of niet in staat zou zijn dit te doen 
kan het stadsbestuur of de financiële tussenkomst van de stad opschorten of de opdracht als ingetrokken 
verklaren op ieder ogenblik en zonder verhaal. 
Het college van burgemeester en schepenen van de stad Turnhout enerzijds en Stroom anderzijds houden 
toezicht op de stipte naleving van de bepalingen van deze overeenkomst. 



Algemene afspraken 
o informatiedoorstroming - kennisuitwisseling 

a. vanuit de convenantpartner 
Stroom bezorgt beleidsmatige documenten en  (subsidie)dossiers, aanvragen, verslagen en afrekeningen (bijv. in 
het kader van het kunstendecreet of participatiedecreet) aan cultuurcoördinatie.  
Stroom bezorgt op eenvoudig verzoek van het college een afschrift van de besluiten van de algemene 
vergadering en de raad van bestuur. 
Het stadsbestuur heeft steeds het recht op toezicht op de werking van Stroom, ondermeer op alle inkomsten en 
uitgaven en alle boekhoudkundige bescheiden terzake. 
De financiële verrichtingen van Stroom kunnen nagezien worden door 1 of meerdere personen, aangesteld door 
het college, zonder verplaatsing van de stukken, maar met de verplichte medewerking van de secretaris-
penningmeester en de ambtenaar aangeduid door het stadsbestuur. Zij zullen deze bevindingen overmaken aan 
het stadsbestuur, eventueel vergezeld van de voorstellen die zij noodzakelijk achten. Het gevolg hiervan kan zijn 
dat het college bijkomende maatregelen oplegt ter controle van de werking van Stroom. 

b. vanuit de stad 
De stad bezorgt aan de convenantpartner de relevante actuele informatie over het te voeren stedelijke beleid 
inzake cultuur- en vrije tijd.  

o overlegmomenten 
Stroom engageert zich om actief deel te nemen aan het stedelijke convenantoverleg. De coördinatie van dit 
overleg is in handen van cultuurcoördinatie. De inhoud wordt gezamenlijk bepaald. 

o inhoudelijke en artistieke vrijheid 
Stroom beschikt over de volledige inhoudelijke en artistieke vrijheid binnen de eigen werking. 

o stedelijk beleid 
a. Turnhout troef 

Voor de Stad Turnhout is ‘Beleven’ één van de drie speerpunten in haar beleid. In haar strategische 
doelstellingen wordt dit als volgt vertaald: 
Het cultuur- en vrijetijdsaanbod is uitgebreid en verscheiden 
Turnhout heeft een spraakmakend imago 
Inzetten op gemeenschapsvorming creëert kansen op ontmoeten 
Stroom onderschrijft waar mogelijk en op basis van de eigen inhoudelijke werking deze strategische 
beleidskeuzes. 

b. Turnhout 2012, Vlaamse Cultuurstad 
Stroom engageert zich om actief deel te nemen aan ‘Turnhout 2012: Cultuurstad van Vlaanderen’. 

o communicatie 
a. van de stad 

Stroom kan rekenen op een loyale samenwerking met de communicatiedienst van de Stad Turnhout die 
naargelang de behoefte, het belang en de doelgroep haar communicatiemiddelen in onderling overleg inzet voor 
de inhoudelijke boodschappen. 
Stroom kan in onderling overleg 

• gebruik maken van de banieren in de stad (aanmaakkosten voor de convenantpartner) 
• gebruik maken van de publieke schermen,  
• in de stadskrant publiciteit maken op de cover,  
• redactionele ruimte in de stadskrant krijgen (min. 2 pagina’s), 
• ruimte op de infoborden krijgen geplaatst aan de verschillende invalswegen van de stad, 
• via een reportage op stadsTV aandacht geven aan de werking 
• extra activiteiten, met een belangrijke nieuwswaarde maar daarom niet verbonden aan een première of 

festival via de redactieraad in de stadkrant plaatsen 
In de planning van stadsTV kan om de twee jaar ruimte zijn voor een uitzending van een inhoudelijk 
nieuwsaspect (dus niet over de partner op zich) van de convenantpartners, zeker wanneer zich een belangrijk 
nieuwsfeit aandient dat duiding kan gebruiken 
Op de stadsagenda krijgt Stroom voorrang wat betreft de plaatsing van redactionele artikels, banners en 
activiteiten.  
Stroom krijgt voorrang wat betreft het gebruik van de lichtkranten in de stad. 
Stroom kan voor de grote evenementen gebruik maken van het full colour lichtscherm op de Markt. De materialen 
hiervoor worden opgemaakt ism de stedelijke communicatie-dienst.  



Stroom kan voor haar communicatie gebruik maken van de beschikbare tv’s en lcd’s van de stadsdiensten.  
b. van de convenantpartner 

Binnen de communicatie van Stroom wordt er melding gemaakt van de tekst ‘cultuurpartner van de stad 
Turnhout’ en wordt het stadslogo/beleven geplaatst.  
Stroom neemt deel aan de jaarlijkse Turnhoutse cultuurmarkt.  
Stroom geeft de publieksactiviteiten in in de UiTdatabank.  

o logistieke steun 
Het stadsbestuur engageert zich om in de mate van het mogelijke in te spelen op vragen van Stroom rond 
logistieke en technische ondersteuning. Deze vragen worden telkens gezamenlijk van nabij bekeken en 
opgevolgd.   

o onderzoek 
De stad engageert zich om de impact van de culturele convenantpartners op de stad en de mogelijkheden die er 
zijn om de inbedding van de convenantpartners te versterken te onderzoeken en zo eenvoudig mogelijk te 
maken. 
 Stroom wordt uitgenodigd om te participeren in het tot stand komen van het city marketing beleid van de stad. 

o extra aandacht: omkadering en doelgroepen 
Stroom ontplooit actief initiatieven en methodieken om te komen tot een zo groot mogelijke cultuurparticipatie.  
De acties die de stad Turnhout neemt in het kader van de subsidiëring lokale netwerken ter bevordering 
vrijetijdsparticipatie van mensen in armoede worden ondersteund. Mensen met een vrijetijdspas kunnen gebruik 
maken van deze pas om deel te nemen aan een activiteit.  

o moreel engagement 
Stroom geniet het moreel engagement van de stad Turnhout om haar werking in zo optimaal mogelijke 
omstandigheden uit te kunnen voeren. De stad ondersteunt deze werking actief waar mogelijk.  
Afzonderlijke afspraken met de convenantpartner: vzw Stroom 

o financiën 
De toelage die Stroom vzw ontvangt van de stad kadert in het convenant tussen de Vlaamse overheid en stad 
Turnhout met betrekking tot de Warande. 
Voor het kalenderjaar 2009 bedraagt het basisbedrag 161.355 euro. 
De toelage voor het kalenderjaar 2010 wordt bepaald op 177.700 euro.  
Deze bedragen gelden steeds binnen de perken van het goedgekeurde begrotingskrediet van de stad Turnhout. 
De toelage voor 2011 wordt vanaf 1 januari 2011, gekoppeld aan het prijsindexcijfer dat berekend en benoemd 
wordt voor de toepassing van artikel 2 van het koninklijk besluit van 24 december 1993 ter uitvoering van de wet 
van 6 januari 1989 tot vrijwaring van het concurrentievermogen.  
Deze toelage zal worden betaald in overeenstemming met de wettelijke bepalingen.  
De wet van 14 november 1983 betreffende de controle op de toekenning en aanwending van sommige toelagen 
is van toepassing. 
Op verzoek van Stroom kunnen, binnen de wettelijke beperkingen, door het stadsbestuur voorschotten op deze 
toelage worden uitbetaald. 

a. Het boekjaar zal lopen van 1 september tot en met 31 augustus, wat overeenkomt met de 
seizoensgebonden werking van Stroom. 

b. Enerzijds draagt Stroom, in het kader van onderhavige opdracht, de specifieke organisatiekosten. 
Anderzijds int zij alle ontvangsten eigen aan de bedoelde activiteiten. Stroom zal zich op vraag van het 
stadsbestuur verantwoorden over de toegepaste tarieven. 

c. Stroom dient een volledige boekhouding bij te houden. De gekozen wijze van boekhouding dient te 
beantwoorden aan de wettelijke voorschriften. 

 
d. Alle ontvangsten van Stroom mogen slechts gebruikt worden voor het dekken van de kosten ter 

verwezenlijking van haar doel. Een eventueel overschot mag overgedragen worden naar het volgende 
boekjaar. Evenwel mag de totale beschikbare reserve niet meer bedragen dan 50.000 euro. Bij 
overschrijding van dit bedrag, dient  het overschot overgemaakt te worden aan het stadsbestuur. 

o infrastructuur  
Stroom mag gratis gebruik maken van de lokalen, de technische uitrusting, de bemeubeling en van alle goederen 
aanwezig in de lokalen aan het Kongoplein die normaal dienstig zijn voor het inrichten van de activiteiten. 
Ditzelfde geldt voor plaatsen die door het stadsbestuur in overleg werden toegewezen om de normale werking 
mogelijk te maken. Stroom mag geen enkele wijziging aan de stedelijke infrastructuur aanbrengen die gebruikt 



wordt zonder toestemming van het stadsbestuur. De met toestemming aangebrachte wijzigingen, blijven 
eigendom van de stad Turnhout zonder recht op enige vergoeding. 

o materialen 
Stroom moet alle goederen van de stad Turnhout zorgvuldig en voorzichtig behandelen als een goede huisvader. 
De goederen die Stroom zelf verwerft, hebben de infrastructuur die permanent in gebruik is door Stroom als 
standplaats en komen bij het einde van de opdracht toe aan de stad Turnhout. 
Stroom mag enkel roerende goederen verwerven onontbeerlijk voor de eigen werking.  

o verzekering 
Stroom dient haar burgerlijke verantwoordelijkheid te verzekeren op zo’n manier dat zij geniet van voldoende 
dekking voor elk schadegeval dat zich kan voordoen in het kader van haar werking. 

o personeel 
Wijzigingen in het personeelsbestand worden ter kennis gegeven aan het college van burgemeester en 
schepenen van de stad Turnhout. 
De rechten en plichten van de medewerkers in dienst van Stroom zullen in de mate van het mogelijke 
gelijkgesteld worden aan de rechten en plichten van de medewerkers van de stad Turnhout. Meer concreet: 
gelijkstelling van de loonbarema’s toegekend aan gelijkaardige stedelijke functies, toekenning van 
fietsvergoeding, toekenning van maaltijdcheques, verplichte vorming en bijscholing, houden van plannings- 
functionerings- en evaluatiegesprekken. 
Het stadsbestuur verbindt zich om haar verantwoordelijkheid op te nemen van de gevolgen bij een eventuele 
stopzetting van de subsidie van de Vlaamse Overheid (zgn. Sociaal Passief). Bij ernstige wijziging van de 
betoelaging zal een constructieve onderhandeling tussen het stadsbestuur en Stroom plaatsvinden. 

o structuur 
Stroom is een onafhankelijke vzw met stedelijke opdracht en onlosmakelijk verbonden met de Warande. In de 
raad van bestuur kan het stadsbestuur twee personen afvaardigen met stemrecht.  
Opgemaakt te Turnhout op ……………. 2009 in twee exemplaren waarvan beide partijen een exemplaar 
ontvangen. 

Voor de stad Turnhout       Voor vzw Stroom 
Francis Stijnen        Walter Boogers 
Burgemeester        Voorzitter 
Staf Lauwerysen      Jerry Meuris  
Secretaris       Secretaris 

Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Cultuurcoördinatie 
Kopie Dirk Vanhaute, vzw Stroom, Staf Pelckmans 
 

Samenvatting 
Stad Turnhout bouwt bewust al enkele jaren intense relaties op met professionele culturele spelers en beschouwt 
deze als convenantpartners. vzw Aktuwa, als programmatievzw van de Warande, behoort tot deze bevoorrechte 
partners. De overgang van de Warande als stedelijke instelling naar een Autonoom Gemeentebedrijf op 1 juli 
2009 en het convenant tussen de stad Turnhout en de Vlaamse overheid met betrekking tot een aanvullende 
subside voor bijzondere opdrachten in het kader van cultuur vergrootten de noodzaak om hierover een helder en 
kwaliteitsvol verhaal te schrijven. De bestaande convenanten werden herwerkt, geactualiseerd en op elkaar 
afgestemd. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Collegebeslissing 21 november 2007: goedkeuring cultuurbeleidsplan: Turnhout troef 2008 - 2013 
Gemeenteraadsbeslissing 12 december 2007: goedkeuring cultuurbeleidsplan: Turnhout troef 2008 - 2013 
Collegebeslissing 7 juli 2008: principieel akkoord tot uitwerken stedelijke convenants professionele culturele 
spelers 
Brief 9 juni 2009 van agentschap sociaal cultureel werk: convenant tussen Vlaamse overheid en stad Turnhout 
art. 76 
Collegebeslissing 21 december 2009 kennisname convenant stad Turnhout – vzw Aktuwa  



Advies 
De Cultuurraad besprak de convenant tussen stad Turnhout en vzw Aktuwa op haar bijeenkomst van 16 
december 2009. 
Juridische grond 
Decreet 13 juli 2001 houdende het stimuleren van een kwalitatief en integraal lokaal cultuurbeleid, gewijzigd bij 
het decreet van 13 juli 2007 
Argumentatie 
Een stad heeft nood aan sterke instellingen en vice versa. Ze zijn daardoor ook mee verantwoordelijk voor 
elkaars sterkte. Dit alles uit zich in een wederzijds respect, grote openheid en een stevige verankering op het vlak 
van de beleidsplannen, zowel bij het opmaken als het concreet uitwerken (programmering, communicatie, …) 
ervan. Het convenant met Aktuwa past ook in het beleid van de stad om met een aantal bevoorrechte partners 
sterke en intense relaties op te bouwen. 
Deze overeenkomst tussen stad Turnhout en vzw Aktuwa is conform het convenant tussen de Vlaamse overheid 
enerzijds en de stad Turnhout anderzijds, met betrekking tot een aanvullende subsidie voor bijzondere 
opdrachten in het kader van cultuur. Dit convenant geeft uitvoering aan artikel 76 van het decreet van 13 juli 2001 
houdende het stimuleren van een kwalitatief en integraal lokaal cultuurbeleid gewijzigd bij het decreet van 13 juli 
2007. Dit betekent dat de Vlaamse Regering aanvullende subsidies kan vaststellen voor bijzondere opdrachten, 
in het kader van cultuur, die worden toevertrouwd op basis van convenants, aan gemeenten met een 
goedgekeurd gemeentelijk cultuurbeleidsplan. 
Deze aanvullende subsidie dient als financiële ondersteuning voor het cultuurcentrum de Warande. De vzw 
Aktuwa staat in voor de inhoudelijke uitwerking en de financiële afhandeling van de programmering in de 
Warande, inclusief het inrichten, ondersteunen en bekostigen van socio-culturele activiteiten.  
De stad verantwoordt jaarlijks aan de Vlaamse overheid dat een deel van de subsidie zoals opgenomen in het 
artikel 4§1 werd besteed aan vzw Aktuwa. Als bewijs van de overdrachten maakt dit convenant integraal deel uit 
van het  convenant Vlaamse overheid / stad Turnhout. 

Besluit 
De Gemeenteraad keurt de onderstaande convenant tussen stad Turnhout en vzw Aktuwa goed. 
CONVENANT TUSSEN DE STAD TURNHOUT EN DE VZW AKTUWA 
Tussen 
de Stad Turnhout 
met kantoren in het Stadskantoor van Turnhout, Campus Blairon 200 en vertegenwoordigd door het college van 
burgemeester en schepenen waarvoor optreedt de heer Francis Stijnen, burgemeester, en de heer Staf 
Lauwerysen  
hierna genoemd “Stad Turnhout”  
en  
de vzw Aktuwa 
met zetel te Turnhout, Warandestraat 42 en vertegenwoordigd door de heer Walter Boogers, voorzitter, en de 
heer Alfons De Cat, secretaris-penningmeester  
hierna genoemd “Aktuwa” 
rekeningnummer 068-2126148-32 
wordt een samenwerkingsovereenkomst afgesloten voor de periode vanaf 1 augustus 2009 tot en met 2013. 
Deze overeenkomst kan verlengd worden mits onderling akkoord van beide partijen.  
Herziening of vroegtijdige verbreking van het convenant is altijd mogelijk na overleg en akkoord van beide 
partijen. Eenzijdige opzegging is enkel mogelijk indien na grondige evaluatie de gemaakte afspraken niet of totaal 
onvolwaardig worden nagekomen 
CONTEXT 
Deze overeenkomst is conform het convenant tussen de Vlaamse overheid en de stad Turnhout, met betrekking 
tot een aanvullende subsidie voor bijzondere opdrachten in het kader van cultuur. Dit convenant geeft uitvoering 
aan artikel 76 van het decreet van 13 juli 2001 houdende het stimuleren van een kwalitatief en integraal lokaal 
cultuurbeleid gewijzigd bij het decreet van 13 juli 2007. Dit betekent dat de Vlaamse Regering aanvullende 
subsidies kan vaststellen voor bijzondere opdrachten, in het kader van cultuur, die worden toevertrouwd op basis 
van convenanten, aan gemeenten met een goedgekeurd gemeentelijk cultuurbeleidsplan. 
Deze aanvullende subsidie dient als financiële ondersteuning voor het cultuurhuis de Warande. Aktuwa staat in 
voor de inhoudelijke uitwerking en de financiële afhandeling van de programmering in de Warande, inclusief het 
inrichten, ondersteunen en bekostigen van socio-culturele activiteiten.  



Aanvullend worden ook de volgende doelstellingen nagestreefd: 
� cultuurparticipatie van de inwoners van Turnhout en de regio eromheen verhogen, 
� cultuurspreiding: Turnhout en omgeving een artistiek relevant, divers en kwaliteitsvol aanbod presenteren, 
� gemeenschapsvorming, 
� cultuurcreatie: actief meewerken aan de creatie van nieuwe artistieke producten door kunstenaars in het 

scheppingsproces te ondersteunen, 
� instaan voor een breed en laagdrempelig educatief aanbod, met aandacht voor diversiteit en interculturaliteit, 
� een vrijwilligerswerking in stand houden en verder uitbouwen. 
Deze doelstellingen zijn ook terug te vinden in het convenant tussen de Vlaamse overheid en Stad Turnhout. 
Aktuwa zorgt in de mate van het mogelijke voor een programmering die vaak moeilijk of niet ingevuld kan worden 
door de receptieve sector, zonder daarbij de eigen activiteiten van deze sector te belemmeren. 
De inhoudelijke samenwerking met de vzw’s uit het Warandemodel wordt onderhandeld en opgevolgd door de 
vzw Aktuwa. 
De stad verantwoordt jaarlijks aan de Vlaamse overheid dat een deel van de subsidie zoals opgenomen in artikel 
4§1 werd besteed aan vzw Aktuwa. Als bewijs van de overdrachten maakt dit convenant integraal deel uit van het 
convenant Vlaamse overheid / stad Turnhout. 
Een stad heeft nood aan sterke instellingen en vice versa. Ze zijn daardoor ook mee verantwoordelijk voor 
elkaars sterkte. Dit alles uit zich in een wederzijds respect, grote openheid en een stevige verankering op het vlak 
van de beleidsplannen, zowel bij het opmaken als het concreet uitwerken (programmering, communicatie, …) 
ervan. Het convenant met Aktuwa past ook in het beleid van de stad om met een aantal bevoorrechte partners 
sterke en intense relaties op te bouwen. 
De doelstellingen van Aktuwa mogen niet gewijzigd worden zonder de uitdrukkelijke toelating van het APB 
Cultuurhuis de Warande, het Turnhoutse stadsbestuur en het Antwerpse provinciebestuur. Aktuwa mag haar 
opdracht in geen geval afstaan of overdragen aan derden.  
Als Aktuwa haar verplichtingen, vervat in onderhavig besluit, niet zou nakomen of niet in staat zou zijn dit te doen 
kan het stadsbestuur op ieder ogenblik en zonder verhaal de financiële tussenkomst van de stad opschorten of 
de opdracht als ingetrokken verklaren. 
Het college van burgemeester en schepenen van de stad Turnhout enerzijds en Aktuwa anderzijds houden 
toezicht op de stipte naleving van de bepalingen van deze overeenkomst. 
ALGEMENE AFSPRAKEN 
o informatiedoorstroming - kennisuitwisseling 

vanuit de convenantpartner 
Aktuwa bezorgt beleidsmatige documenten en (subsidie)dossiers, aanvragen, verslagen en afrekeningen 
(bijv. in het kader van het kunsten- of participatiedecreet) aan cultuurcoördinatie.  
Aktuwa bezorgt op eenvoudig verzoek van het college een afschrift van de besluiten van de algemene 
vergadering en de raad van bestuur.  
Het stadsbestuur heeft altijd het recht op toezicht op de werking van Aktuwa, ondermeer op alle inkomsten 
en uitgaven en alle boekhoudkundige bescheiden terzake.  
De verrichtingen van Aktuwa kunnen nagezien worden door één of meerdere personen, aangeduid door het 
stadsbestuur, zonder verplaatsing van de stukken, maar met de verplichte medewerking van de secretaris-
penningmeester en de ambtenaar aangeduid door het stadsbestuur. Zij zullen het stadsbestuur een verslag 
van hun bevindingen over Aktuwa voorleggen, vergezeld van de voorstellen die zij noodzakelijk achten. Het 
gevolg hiervan kan zijn dat het College bijkomende maatregelen oplegt ter controle van de werking van 
Aktuwa. 
Aktuwa zorgt voor het aanleveren van de documenten voor de verantwoording van de verkregen subsidie die 
de stad elk jaar moet indienen bij de administratie zoals opgenomen in het convenant Vlaamse overheid stad 
Turnhout art 8 $ 1.  
vanuit de stad 
De stad bezorgt de convenantpartner de nodige actuele informatie over het te voeren stedelijk beleid inzake 
cultuur en vrije tijd.  

o overlegmomenten 
Aktuwa engageert zich om actief deel te nemen aan het stedelijke convenantoverleg. De coördinatie van dit 
overleg is in handen van cultuurcoördinatie. De inhoud wordt gezamenlijk bepaald. 

o Inhoudelijke en artistieke vrijheid 
Aktuwa heeft,  binnen de eigen werking, de volledige inhoudelijke en artistieke vrijheid. 



o stedelijk beleid 
Turnhout troef 
‘Beleven’ is  een van de drie speerpunten in het beleid van de Stad Turnhout. In haar strategische 
doelstellingen vertaalt zich dat als volgt: 

� Het cultuur- en vrijetijdsaanbod is uitgebreid en divers. 
� Turnhout heeft een spraakmakend imago. 
� De stad zet in op gemeenschapsvorming en creëert kansen op ontmoeten 

Aktuwa onderschrijft waar mogelijk en op basis van de eigen inhoudelijke werking deze strategische 
beleidskeuzes. 
Aktuwa zal actief meewerken aan de opmaak van de stedelijke beleidsplannen, zeker wat betreft de sector 
cultuur en vrije tijd. Zij ontwikkelt hierbij een specifieke visie op haar rol in de stad en de regio. Dit 
veronderstelt een geëngageerde betrokkenheid bij en kennis van het maatschappelijke en culturele leven in 
het gebied dat de Warande bereikt. Omwille van de omvangrijke en unieke werking op het vlak van 
beeldende kunst zal de Warande een duidelijk engagement opnemen voor dit beleidsveld in Turnhout. 
Turnhout 2012, Vlaamse Cultuurstad 
Aktuwa engageert zich om actief deel te nemen aan ‘Turnhout 2012: Cultuurstad van Vlaanderen.’ 

o communicatie 
van de stad 
Aktuwa kan rekenen op een loyale samenwerking met de communicatiedienst van de Stad Turnhout die 
naargelang de behoefte, het belang en de doelgroep zijn communicatiemiddelen in onderling overleg inzet 
voor de inhoudelijke boodschappen. 
Aktuwa kan in onderling overleg 
- gebruik maken van de banieren in de stad (aanmaakkosten zijn voor de convenantpartner) 
- gebruik maken van de publieke schermen,  
- publiciteit voeren op de cover van de stadskrant,  
- redactionele ruimte in de stadskrant krijgen (min. 2 pagina’s), 
- ruimte krijgen op de infoborden die geplaatst zijn aan de verschillende invalswegen van de stad, 
- via een reportage op stadsTV aandacht geven aan haar werking, 
- extra activiteiten, met een belangrijke nieuwswaarde maar daarom niet verbonden aan een première of 

festival, via de redactieraad in de stadkrant plaatsen, 
- gebruik maken van de Decaux-borden op de invalswegen van Turnhout. 
In de planning van stadsTV kan om de twee jaar ruimte zijn voor een uitzending van een inhoudelijk 
nieuwsaspect (dus niet over de partner op zich) van de convenantpartners, zeker wanneer zich een 
belangrijk nieuwsfeit aandient dat duiding kan gebruiken. 
Op de stadsagenda krijgt Aktuwa voorrang wat betreft de plaatsing van redactionele artikels, banners en 
activiteiten.  
Aktuwa krijgt voorrang wat betreft het gebruik van de lichtkranten in de stad. 
Aktuwa kan voor de grote evenementen gebruik maken van het full colour lichtscherm op de Grote Markt. De 
materialen hiervoor worden opgemaakt in samenwerking met de stedelijke communicatiedienst.  
Aktuwa kan voor haar communicatie gebruik maken van de beschikbare tv’s en lcd-schermen van de 
stadsdiensten.  
van de convenantpartner 
Binnen de communicatie van Aktuwa wordt er melding gemaakt van de tekst ‘cultuurpartner stad Turnhout’ 
en wordt het stadslogo/beleven geplaatst.  
Aktuwa geeft haar publieksactiviteiten in in de UiTdatabank.  
Aktuwa stemt de opening van het cultuurseizoen en de jaarlijkse cultuurmarkt mee op elkaar af, zowel 
organisatorisch als communicatief.  

o logistieke steun 
Het stadsbestuur engageert zich om in de mate van het mogelijke in te spelen op vragen van Aktuwa rond 
logistieke en technische ondersteuning. Deze vragen worden telkens gezamenlijk van nabij bekeken en 
opgevolgd.   

o onderzoek 
De stad engageert zich om de impact van de culturele convenantpartners op de stad en de mogelijkheden 
die er zijn om de inbedding van de convenantpartners te versterken te onderzoeken en zo eenvoudig 
mogelijk te maken. 



De stad nodigt Aktuwa uit om haar citymarketingbeleid mee te realiseren. 
o extra aandacht: omkadering en doelgroepen 

Aktuwa ontplooit actief initiatieven en methodieken om te komen tot een zo groot mogelijke cultuurparticipatie. 
Ze ondersteunt de acties die de stad Turnhout neemt in het kader van de subsidiëring lokale netwerken ter 
bevordering van de vrijetijdsparticipatie van mensen in armoede. Mensen met een vrijetijdspas kunnen 
hiervan gebruik maken om deel te nemen aan een activiteit.  

o moreel engagement 
Aktuwa geniet het moreel engagement van de stad Turnhout om haar werking in zo optimaal mogelijke 
omstandigheden uit te kunnen voeren. De stad ondersteunt deze werking actief waar mogelijk.  

AFZONDERLIJKE AFSPRAKEN MET DE CONVENANTPARTNER: VZW AKTUWA 
o Financiën 

De toelage die Aktuwa ontvangt van de stad kadert in het convenant tussen de Vlaamse overheid en stad 
Turnhout met betrekking tot de Warande. 
Voor het overgangsjaar 2009 wordt een bedrag van € 493.255 voorzien. 
Het stadsbestuur voorziet voor 2010 een bedrag van € 353.800  samengesteld als volgt: 
€ 300.000 � basissubsidie 
€   53.800 � bijkomende subsidie volgens de reglementering van het decreet op het lokaal 
       cultuurbeleid 
Deze bedragen gelden steeds binnen de perken van het goedgekeurde begrotingskrediet van de stad 
Turnhout. 
De basissubsidie wordt vanaf 1 januari 2011, gekoppeld aan het prijsindexcijfer dat berekend en benoemd 
wordt voor de toepassing van artikel 2 van het koninklijk besluit van 24 december 1993 ter uitvoering van de 
wet van 6 januari 1989 tot vrijwaring van het concurrentievermogen.   
Deze toelage zal worden betaald in overeenstemming met de wettelijke bepalingen. 
De wet van 14 november 1983 betreffende de controle op de toekenning en aanwending van sommige 
toelagen is van toepassing. 
Op verzoek van Aktuwa kan het stadsbestuur, binnen de wettelijke beperkingen, voorschotten op deze 
toelage uitbetalen. 

e. Het boekjaar loopt van 1 september tot 31 augustus, wat overeenkomt met de seizoensgebonden 
werking van Aktuwa. 

f. Enerzijds draagt Aktuwa, in het kader van onderhavige opdracht, de specifieke organisatiekosten 
van de eigen activiteiten. Anderzijds int zij alle ontvangsten eigen aan de bedoelde activiteiten. 
Aktuwa zal zich op vraag van het stadsbestuur verantwoorden over de toegepaste tarieven.  

g. De secretaris-penningmeester voert het secretariaat, doet de boekhouding en leidt de financiële 
verrichtingen. Hij wordt daarin bijgestaan door de medewerker aangeduid door het APB Cultuurhuis 
de Warande. Alle akten en andere documenten die de vzw verbinden worden getekend door de 
voorzitter en bij diens afwezigheid door één van de ondervoorzitters en bij hun afwezigheid door de 
secretaris-penningmeester. Voor de lopende briefwisseling, kwijtingen, bank- of kasverrichtingen en 
ontlastingsstukken volstaat de handtekening van de voorzitter, de secretaris-penningmeester of één 
van de gevolmachtigden, aangeduid door de raad van bestuur. De voorzitter en de secretaris-
penningmeester verlenen voor dit alles volmacht aan de gedelegeerd bestuurder van Aktuwa. 

h. Aktuwa dient een volledige boekhouding bij te houden. De gekozen wijze van boekhouding dient te 
beantwoorden aan de wettelijke voorschriften. Aktuwa laat zich bijstaan door een extern, erkend 
boekhoudkantoor. 

i. Aktuwa mag geen leningen opnemen, wel kan zij, indien noodzakelijk, kredieten openen. 

o openbare ruimte  
Aktuwa schikt zich naar de algemene en specifiek technische voorwaarden verbonden aan het gebruik van 
de openbare ruimte in de stad Turnhout. Het gebruik van deze openbare ruimte is in principe gratis en wordt 
telkens officieel aangevraagd bij het college van burgemeester en schepenen. 

o verzekering 
Aktuwa dient haar burgerlijke verantwoordelijkheid te verzekeren op zo’n manier dat zij geniet van voldoende 
dekking voor elk schadegeval dat zich kan voordoen in het kader van haar werking in de Warande. Zij legt 
hiervan de nodige bewijsstukken voor. Zo heeft de vzw onder andere een algemene verzekering burgerlijke 
aansprakelijkheid en een verzekering burgerlijke aansprakelijkheid voor vrijwilligers. 



o structuur 
In de raad van bestuur van de vzw zetelen stemgerechtigde leden, allen gebruikers, deskundigen of 
vertegenwoordigers van ideologische en filosofische strekkingen. Deze laatsten worden voorgedragen door 
de overeenstemmende overheid (stadsbestuur en provinciebestuur Antwerpen). 
In geval van betwistingen of geschillen is enkel de rechtbank van Turnhout bevoegd. 

Opgemaakt te Turnhout op ……………. 2009 in twee exemplaren waarvan beide partijen een exemplaar 
ontvangen. 
 namens de Stad Turnhout  

 de burgemeester  de stadssecretaris  

 Francis Stijnen  Staf Lauwerysen  
 

namens vzw Aktuwa 
 

 de secretaris-penningmeester  de voorzitter  

 Alfons de Cat  Walter Boogers  
De gemeenteraad stemt met 26 stemmen op 33 stemmers namelijk van de heer Francis Stijnen - burgemeester-
voorzitter; de heer Eric Vos, de heer Karel De Busser, de heer Luc Hermans, de heer Dimitri Gevers, de heer 
Peter Segers, mevrouw Suzy Maes, mevrouw Katrien Van de Poel – schepenen; de heer Pierre Gladiné,  de 
heer Luc Debondt, mevrouw Astrid Wittebolle, mevrouw Eva Houet, mevrouw Myriam Van de Heyning, de heer 
Eddy De Wachter, de heer Bas Bax, mevrouw Annemie Der Kinderen, de heer Toon Otten, de heer Jan Maes, de 
heer Hannes Anaf, mevrouw Deborah Langman, de heer Peter Reniers, de heer Bart Cabanier, mevrouw An Van 
Tornout, mevrouw Clara Calis, mevrouw Greet Bockx en de heer Tom Daniëls – raadsleden. 
Er waren 7 onthoudingen  nl. van de heer Leo De Heldt, de heer Paul Meeus, mevrouw Godelieve Driesen, de 
heer Wim Peeters, mevrouw Sonja Warpy, de heer Vincent Diels en de heer Renaat Decoster - raadsleden   
Opvolging 
Origineel Cultuurcoördinatie 
Kopie Dirk Vanhaute, vzw Actuwa, Staf Pelckmans, Anke Verlinden 
 

Samenvatting 
Op 1 juni 2009 werd het stedelijk cultuurcentrum de Warande overgedragen naar het autonoom provinciebedrijf 
van de provincie Antwerpen. Deze overdracht brengt heel wat gevolgen met zich mee: zowel inhoudelijke 
waarvoor afspraken worden gemaakt in de convenant tussen stad Turnhout en vzw Actuwa als een aantal 
infrastucturele waarvoor afspraken werden gemaakt in de reeds goedgekeurde erfpachtovereenkomst met het 
provinciebestuur.  
Aanvullend regelt dit convenant de afspraken voor de operationele relatie tussen Stad Turnhout en het APB 
Cultuurhuis De Warande. Het zorgt hiermee voor een gedragen, volwaardige en correcte verhouding tussen 
beide partners. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
- Collegebeslissing van 20 oktober 2008 inzake de werkwijze voor de implementatie naar de APB-structuur 
- De deputatie van de Provincie Antwerpen besliste in zitting van 3 juli 2008 op voorstel van de provinciale 

dienst Cultuurspreiding en Kunsten om per 1 juli 2009 het beheer van het cultuurcentrum de Warande te 
Turnhout over te nemen in provinciaal beheer.  

- De gemeenteraad van stad Turnhout ging op 2 maart 2009 principieel akkoord met  de oprichting van het 
Autonoom Provinciebedrijf Cultuurhuis de Warande en met de voorgestelde regeling inzake personeel.  

- De provincieraad bevestigde dit in vergadering van 26 maart 2009 door de oprichting van het APB 
Cultuurhuis de Warande goed te keuren.  

- De deputatie van de Provincie Antwerpen besliste op voorstel van de provinciale dienst infrastructuur / 
patrimonium in zitting van 2 april  2009 om het ontwerp gebruikersovereenkomst goed te keuren.  

- In het college van de Stad Turnhout van 06 april 2009 werd het ontwerp van de erfpachtovereenkomst en de 
gebruikersovereenkomst besproken. 

 



- In vergadering van 23 april 2009 hechtte de raad van de Provincie Antwerpen goedkeuring aan het sluiten 
van een erfpachtovereenkomst met de Stad Turnhout voor de uitbouw van de werking van APB Cultuurhuis 
de Warande. 

- De gemeenteraad van de Stad Turnhout besliste in zitting van 4 mei 2009 goedkeuring te hechten aan het 
sluiten van een erfpachtovereenkomst met de Provincie Antwerpen voor de uitbouw van de werking van APB 
Cultuurhuis de Warande. 

- Gemeenteraadsbeslissing van 4 mei: Goedkeuring te hechten aan de convenant tussen de stad Turnhout en 
de Vlaamse Overheid met betrekking tot de subsidiëring van de Warande volgens artikel 76 van het decreet 
lokaal cultuurbeleid 

- De gemeenteraad keurde op 29 juni 2009 de detacheringsovereenkomst tussen Stad Turnhout en het 
Autonoom Provinciebedrijf Cultuurhuis De Warande goed. 

- Brief 9 juni 2009 van agentschap sociaal cultureel werk: convenant tussen Vlaamse overheid en stad 
Turnhout art. 76 

- Collegebeslissing 21 december 2009 kennisname convenant stad Turnhout – het APB Cultuurhuis De 
Warande  

Feiten en context 
Vanaf 2008 wordt er stapsgewijs gewerkt naar de overgang van de Warande als stedelijk Cultuurcentrum naar de 
provincie binnen een Autonoom Provinciebedrijf. De overdracht gebeurde op 1 juli 2009. In het najaar van 2009 
werden de nodige convenanten opgemaakt om de verhoudingen tussen de verschillende betrokken partners te 
verduidelijken om tot een helder en kwaliteitsvol verhaal te komen. De convenant die nu voorligt regelt de 
operationele afspraken tussen de stad Turnhout en het Autonoom Provinciebedrijf. 
Juridische grond 
Decreet 13 juli 2001 houdende het stimuleren van een kwalitatief en integral lokaal cultuurbeleid, gewijzigd bij het 
decreet van 13 juli 2007 

Besluit 
De Gemeenteraad keurt de onderstaande convenant tussen stad Turnhout en APB Cultuurhuis De Warande 
goed. 
OVEREENKOMST TUSSEN DE STAD TURNHOUT EN APB CULTUURHUIS DE WARANDE MET BETREKKING TOT DE 
WEDERZIJDSE SAMENWERKING EN UITBOUW VAN HET CULTUURBELEID IN TURNHOUT 
Tussen 
de Stad Turnhout 
met kantoren in het Stadskantoor van Turnhout, Campus Blairon 200 en vertegenwoordigd door het college van 
burgemeester en schepenen waarvoor optreedt de heer Francis Stijnen, burgemeester, en de heer Staf 
Lauwerysen, stadssecretaris, 
hierna genoemd “Stad Turnhout”  
en  
 het APB cultuurhuis de Warande 
met zetel te Turnhout, Warandestraat 42 en vertegenwoordigd door de heer Ludo Helsen, voorzitter, en de heer 
Staf Pelckmans, gedelegeerd bestuurder 
hierna genoemd “de Warande”  
 wordt, voor de periode vanaf 1 juli 2009 tot en met 31 december 2013, het volgende overeengekomen: 
HOOFDSTUK 1. DOELSTELLING 
Artikel 1. Dit convenant regelt de afspraken voor de  operationele relatie tussen Stad Turnhout en de Warande. 
Het zorgt hiermee voor een gedragen, volwaardige en correcte verhouding tussen beide partners. 
Patrimonium 
Artikel 2. De afspraken vallen binnen de contouren, vastgelegd in de erfpachtovereenkomst met de Provincie 
Antwerpen (die werd goedgekeurd door de gemeenteraad van 4 mei 2009) en de gebruikersovereenkomst met 
de Provincie Antwerpen (die werd goedgekeurd door de gemeenteraad van 8 juni 2009). 
Inhoud 
Artikel 3. Dit convenant moet gelezen worden, als aanvulling op het convenant tussen Stad Turnhout en Aktuwa 
vzw (die zorgt voor de inhoudelijke uitwerking van de programmatie) en Stroom vzw (die zorgt voor de educatieve 
en gemeenschapsvormende activiteiten).  
 



Artikel 4. Dit convenant geeft ook uitvoering aan afspraken die vastgelegd zijn in het convenant tussen de 
Vlaamse overheid enerzijds en Stad Turnhout anderzijds met betrekking tot een aanvullende subsidie voor 
bijzondere opdrachten in het kader van cultuur. Dit convenant ging in op 1 augustus 2009. 
Artikel 5. Deze overeenkomst wordt afgesloten voor de periode vanaf 1 juli 2009 tot en met 2013. Ze kan 
verlengd worden mits onderling akkoord van beide partijen. 
HOOFDSTUK 2. SAMENWERKING: FINANCIEEL 
Artikel  6. Voor de werking van de Warande voorziet Stad Turnhout  aan het APB een jaarlijkse toelage van € 
325.000. Dit is het bedrag dat overeenkomt met de loontoelage voor de cultuurfunctionarissen. 
Artikel 7. Stad Turnhout wil gemeenschapsvorming stimuleren en ondersteunen. Ze komt voor 50% tussen in de 
kosten voor de huur van lokalen, tentoonstellingsruimtes of schouwburg/ Kuub voor verenigingen aangesloten bij 
een adviesraad die voorkomt op een door het college van burgemeester en schepenen vastgestelde lijst. De 
Warande zal, conform het decreet lokaal cultuurbeleid, deze beleidskeuze actief mee ondersteunen in haar 
verhuurbeleid. 
HOOFDSTUK 3. SAMENWERKING: OPERATIONEEL 
Artikel 8. Er zijn nog zeer veel raakvlakken op diverse gebieden en zowel Stad Turnhout als de Warande wensen 
deze  te behouden. Een duidelijke omschrijving van elkaars verantwoordelijkheden is belangrijk en wordt in dit 
hoofdstuk gegeven.  
Artikel 9. Wederzijds respect en goed nabuurschap zijn essentieel voor het welslagen van de samenwerking. 
Artikel 10. Detachering van personeel 
Het APB wordt de functionele werkgever van het gedetacheerde personeelslid. Dat wil zeggen dat het 
personeelslid functioneel onder het gezag van het bestuur en de directie van het APB valt. Onder het begrip 
‘functioneel gezag’ valt onder meer: 
- de inhoud, doelstellingen, planning en prioriteiten van de functie bepalen, in overeenstemming met het 

niveau of de verantwoordelijkheid van het betrokken personeelslid binnen Stad Turnhout 
- ondergeschiktheid in de organisatie van de arbeid, wat vooral tot uitdrukking komt in de arbeidstijdregeling 

en de materiële inrichting 
- toezicht, zowel op de uitvoering van het werk als op de naleving van de arbeidstijdregeling 

o bepalen van de plaats van tewerkstelling 
o opleggen van een werkrooster 

- richtlijnen geven en bepalen waar, hoe en wanneer de activiteiten moeten worden uitgevoerd. 
De werkregelingen en de inrichting van de organisatie zijn opgenomen in het arbeidsreglement van het APB en 
zijn voor het gedetacheerde personeelslid van toepassing voor zover deze voorschriften niet strijdig zijn met de 
rechtspositieregeling van Stad Turnhout. 
Stad Turnhout blijft de juridische werkgever van het gedetacheerde personeelslid; de volledige 
rechtspositieregeling van Stad Turnhout blijft dus van toepassing. Dit houdt onder meer in dat de 
arbeidsvoorwaarden en het loon met inbegrip van de bijhorende elementen van deze personeelsleden 
dezelfde blijven. Tijdens de duur van dit verlof wordt het loon van de betrokkene verder betaald door Stad 
Turnhout mits de integrale terugbetaling van deze loon, de sociale lasten en eventuele sociaal financiële 
voordelen (bv. maaltijdcheques, De Lijnabonnementen, hospitalisatie-verzekering, …) door het APB.  
Het personeelslid wordt geacht zich in de stand organisatieactiviteit te bevinden waardoor het zijn recht op 
bevordering tot een hoger loon en zijn aanspraken op bevordering binnen Stad Turnhout behoudt. 
De bepalingen van de rechtspositieregeling van Stad Turnhout betreffende verloven en andere afwezigheden 
blijven van toepassing. Het personeelslid en de leidinggevende van het APB zullen de nodige afspraken maken 
betreffende de concrete organisatie van dit verlof. 
Het gedetacheerde personeelslid heeft naast het recht op, ook de plicht vorming te volgen zoals dat voorzien is 
in de rechtspositieregeling van de personeelsleden van Stad Turnhout. Het APB moet in deze vorming voorzien 
en zal hiervoor de kosten dragen.  
De evaluatie verloopt volgens de regeling voorzien in het personeelsstatuut van het APB.  
De juridische werkgever, i.e. Stad Turnhout, blijft de tuchtoverheid. 
Indien er zich feiten voordoen die aanleiding kunnen geven tot een tuchtrechtelijke sanctie zal het APB deze 
melden aan Stad Turnhout en indien nodig een overlegprocedure opstarten binnen het overlegcomité.  
In geval van een negatieve evaluatie van het gedetacheerde personeelslid, of, indien er in hoofde van het 
personeelslid redenen aanwezig zijn die als dringende reden overeenkomstig zouden kunnen worden 
aangemerkt indien het personeelslid een werknemer was geweest, zal getracht worden om binnen een termijn 



van twee maanden tot een oplossing te komen betreffende het personeelslid. Hierbij dient rekening te worden 
gehouden met de personeelsformatie van Stad Turnhout. Het betrokken personeelslid zal worden gehoord. 
Indien beide partijen de terugname van het gedetacheerde personeelslid door Stad Turnhout als enige oplossing 
zien, dienen de praktische aspecten van deze terugname te worden vastgelegd in een afzonderlijk document dat 
wordt ondertekend door Stad Turnhout en het APB. Hierin zal rekening worden gehouden met de 
personeelsformatie en de algemene organisatie van Stad Turnhout en zal een voldoende lange termijn worden 
voorzien vooraleer tot terugname zal worden overgegaan. 
Stad Turnhout stelt op het einde van de maand, volgend op het kwartaal, een factuur op voor alle gedetacheerde 
personeelsleden bij het APB.  
In geval van ontbinding van het APB zal getracht worden om binnen een termijn van 2 maanden na de beslissing 
tot ontbinding tot een oplossing te komen betreffende het gedetacheerd personeel van het APB. 
De praktische aspecten van een overname van het gedetacheerd personeel moeten worden vastgelegd in een 
afzonderlijk document dat wordt ondertekend door Stad Turnhout en het APB. Hierin zal rekening worden 
gehouden met de personeelsformatie en de algemene organisatie van Stad Turnhout. 
Artikel 11. Interne afspraken en dienstverlening 
§1. Telefonie 

De Warande neemt een nieuwe telefooncentrale in gebruik. Stad Turnhout zal voor de bibliotheek een 
eigen centrale beheren. Ieder behoudt zijn eigen telefoonnummers. 

§2 Kopieertoestellen 
 De Warande staat in voor eigen kopieersystemen. 
§3 Postbehandeling 
 Aangezien er slechts 1 huisnummer wordt gebruikt, zijn er volgende afspraken: 

1. voor de inkomende post zal de bibliotheek de centrale behandeling doen. 
2. de Warande en de bibliotheek zorgen elk voor de eigen afhandeling van de uitgaande 

post. 
3. voor de fuifzaal moet er op toegezien worden dat er geen briefwisseling verloopt via 

het adres Warandestraat 42. 
§4. Gebruik infrastructuur 

De Warande kan de infrastructuur van Stad Turnhout gebruiken volgens de algemene afspraken van  
Stad Turnhout. 

Stad Turnhout kan de infrastructuur van de Warande gebruiken volgens het verhuurreglement van de 
Warande, met volgende toevoegingen: 
a) Schouwburg of Kuub: 5 gratis en 5 betalende dagen per jaar voor de stad of stedelijke adviesraden en 

beheersorganen. De stad beslist tijdig wie zij als stedelijke adviesraad of beheersorgaan beschouwt. 
b) Schouwburg of Kuub: 40 betalende dagen per jaar in de schouwburg of Kuub voor verenigingen 

aangesloten bij een van deze Turnhoutse adviesraden: Buurtraad, Forum Cultuur, Stedelijke 
Cultuurraad, Stedelijke Jeugdraad, Turnhoutse Sportraad, Museumraad, Mondiale Raad, Seniorenraad, 
Gezins- en gezondsheidsraad. KOV, KTC en Actueel leven en denken worden niet mee opgenomen in 
dit quotum. 

c) Schouwburg of Kuub: 15 betalende (prijs nog te bepalen) dagen per jaar voor repetities, opbouw of 
afbraak met technische ondersteuning voor verenigingen vermeld onder  b) 

d) Schouwburg of Kuub: gratis dagen voor repetities, opbouw of afbraak zonder technische ondersteuning 
voor verenigingen vermeld onder b). Deze dagen kunnen enkel door de Warande goedgekeurd worden 
en zijn afhankelijk van de beschikbaarheid volgens de agenda. 

e) Schouwburg of Kuub: 5 gratis dagen per jaar en gratis gebruik van de dansstudio voor de academies tot 
aan de opening van de nieuwe gebouwen voor de academies op Turnova. 

f) onbeperkt gebruik van de vergaderlokalen door de stad of stedelijke adviesraden en beheersorganen op 
basis van een vast afgesproken totaalbedrag per jaar. 

Al deze afspraken gelden onder voorbehoud van de mogelijkheden binnen de verbouwingswerken die het 
Masterplan met zich zal meebrengen.  
§5 Technische diensten en materialen 

Stad Turnhout kan geen gebruik meer maken van technische diensten (drukkerij, schrijnwerkerij, 
theatertechniek, transport) of materialen (meubilair, tentoonstellingsmateriaal, theatermateriaal, 
hoogtewerker) van de Warande, tenzij na afspraak en eventueel tegen vergoeding. 



Enkel de bibliotheek kan occasioneel en enkel voor eigen gebruik gratis meubilair ontlenen van de 
Warande. 

§6. Transportmiddelen 
De bestaande transportmiddelen (vrachtwagen en 2 auto’s) worden overgedragen naar de Warande. 

§7. Afvalverwerking 
De Warande staat in voor een eigen verwerkingssysteem, in samenspraak met  Stad Turnhout. 
In de periode voor de opstart van dit eigen systeem verloopt de verwerking via Stad Turnhout. Hiervoor 
worden geen kosten aangerekend. 

§8. Uurregistratie 
De Warande staat in voor een eigen uurregistratie van het personeel. 
In de periode voor de opstart van dit eigen systeem verloopt de verwerking via Stad Turnhout. Hiervoor 
worden geen kosten aangerekend. 

§9. Onroerende goederen: overdracht 
De onroerende goederen die in de Warande aanwezig zijn en gebruikt worden voor haar werking zullen 
geïnventariseerd worden en kosteloos overgedragen worden aan de Warande, evenwel met deze 
uitzonderingen: 
a) het archief: de Warande stelt een overdrachtslijst op en overlegt met de stad welke onderdelen zij wenst 

over te dragen en welke zij al dan niet tijdelijk wenst te behouden in functie van haar werking. Dit wordt 
vastgelegd in een overdrachtsovereenkomst. 

b) de collectie beeldende kunst: de Warande stelt een overzichtslijst op van de werken die eigendom zijn 
van Stad Turnhout.  Over de bewaring en ontsluiting worden gedetailleerde afspraken gemaakt. 

Artikel 12.  Antiek- en curiosamarkt 
Stad Turnhout is de inrichter van de zondagse antiek- en curiosamarkt en werkt hiervoor samen met de vzw 
Aktuwa en het APB (infrastructuur). 
HOOFDSTUK 4. EVALUATIE 
Artikel 13. Tijdens de looptijd van dit convenant kan Stad Turnhout de werking van de Warande en de gemaakte 
afspraken analyseren. Deze analyse zal besproken worden en neergeschreven in een verslag. Stad Turnhout 
kan hiervoor beroep doen op externe expertise. De Warande zal te allen tijde alle gevraagde informatie 
beschikbaar stellen.  
HOOFDSTUK 5. HERZIENING EN VERLENGING 
Artikel 14. Herziening of vroegtijdige verbreking van het convenant is altijd mogelijk na overleg en akkoord van 
beide partijen. Hiervoor wordt een commissie samengeroepen die bestaat uit de voorzitter en gedelegeerd 
bestuurder van het APB en de schepen van cultuur en de directeur vrije tijd van de stad Turnhout. 
Artikel 15. Eenzijdige opzegging is enkel mogelijk indien na grondige evaluatie (zie Hoofdstuk 4) de gemaakte 
afspraken niet of totaal onvolwaardig worden nagekomen. Hiervoor wordt een commissie samengeroepen die 
bestaat uit de voorzitter en gedelegeerd bestuurder van het APB en de schepen van cultuur en de dienst vrije tijd 
van de Stad Turnhout. 
Artikel 16. Ten laatste 1 jaar voor het einde van het convenant zullen beide partijen overeenkomen of en hoe dit 
convenant zal verlengd worden. 
Artikel 17. In geval van betwistingen of geschillen is enkel de rechtbank van Turnhout bevoegd. 
Opgemaakt te Turnhout op ………………………., in xx exemplaren, waarvan beide partijen verklaren één 
exemplaar ontvangen te hebben. 
Voor Stad Turnhout,       Voor de Warande, 
De burgemeester,       De voorzitter, 
F. Stijnen        L. Helsen 
De stadssecretaris,       De gedelegeerd bestuurder 
S. Lauwerysen        S. Pelckmans 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Cultuurcoördinatie 
Kopie APB Cultuurhuis De Warande, Dirk Vanhaute, Staf Pelckmans 
 
 
 
 



013. Goedkeuring te hechten aan de lastvoorwaarden, de kostenraming en de gunningswijze voor het 
plaatsen van een infiltratiebekken op de Grote Markt en het herstellen van asfaltverharding 
Astrid Wittebolle: ik ga bij dit puntje hetzelfde herhalen wat ik in de commissie ook gezegd heb, namelijk die hele 
communicatie rond de Grote Markt  dat daar toch op dit moment een paar hiaten zijn om niet te zeggen dat het er 
een beetje gortig aan toe gaat.  Er zijn ondertussen al berichten verschenen dat er facebook-groepen zijn waarin 
men wel kasseien, geen kasseien, het hekken moet blijven, het hekken moet weg gaan. Allez ik dacht dat wij 
communicatie hoog in ons vaandel droegen. Dat is herhaaldelijk ook gevraagd in de werkgroepen Grote Markt 
om daar iets aan te doen. Dat mensen ook enthousiast kunnen worden rond die markt. Als dat zo’n diffuse 
communicatie daar rond is dan wordt het natuurlijk moeilijk om mensen allemaal dezelfde richting in te laten 
kijken. En voor zo’n mooi project en een project dat ons ook wel wat gaat kosten denk ik dat wij toch ietske ja hoe 
moet zeggen accurater om moeten gaan met wat daar allemaal gebeurt. De mensen hebben recht op de juiste 
informatie. En tot nu toe heb ik die juiste informatie, en ik zit toevallig in die werkgroep, daar niet van gehoord. Er 
is nog niks beslist over die stenen. Er is nog niks beslist over dat hekken. Er zijn zelfs vragen over heel dat 
ontwerp want als ik het goed gelezen heb in de notulen hebben wij aan de ontwerpers gevraagd om met dat plan 
efkens terug naar huis te gaan en dat aan te passen aan een mogelijke begroting waar ik ook geen weet van 
heb. Dus in die zin denk ik dat wij toch als stad en ik kijk naar jullie als meerderheid daar toch wel wat duidelijker 
moeten zijn van wat daar nu eigenlijk aan de gang is,  want ik vind het vervelend van altijd mensen te horen die 
daar over klagen en zagen terwijl er nog helemaal niks aan de hand is. Er is niks beslist.  En ik vind dat dat 
signaal eigenlijk vanuit jullie veel duidelijker moet gezegd worden.  
Francis Stijnen: goed ik ga het woord geven aan collega Vos. Nu wij hebben daar inderdaad al heel wat 
communicatie rond opgezet. Een heel proces. Je kan natuurlijk  niet uitsluiten dat mensen hun meningen 
ventileren of blogs opzetten. Dat zijn natuurlijk zaken die je niet kan voorkomen. En zoals je zelf zegt  een aantal 
zaken zijn al wel in grote lijnen bepaald maar er  moeten zeker nog een aantal knopen verder doorgehakt worden 
in dit proces.  En dat heb je zo natuurlijk continu tot op het laatste moment uiteindelijk de markt zal gerealiseerd 
zijn en het volledig klaar is. In die tussenperiode heb je momenten dat je kan communiceren omdat er nieuws is 
en je een aantal dingen kan zeggen van kijk zo en zo zit het nu. Er zitten periodes tussen waarin dat er gewerkt 
wordt aan een aantal zaken. En op het moment dat dat werkstuk dan weer af kan dat weer terug naar 
communicatie gaan. Je kan natuurlijk ook tussendoor meedelen dat er geen nieuws is en dat er verder gewerkt 
wordt. Maar natuurlijk is de vraag wat is de efficiëntie ervan. Maar ik deel wel uw bekommernis dat communicatie 
in zo een verhaal wel belangrijk is. Maar ik weet niet schepen Vos of de schepen van communicatie? 
Eric Vos: ja heel kort want ik denk dat de burgemeester volledig geweest is in zijn antwoord voor wat die 
communicatie betreft. Ik denk dat het goed is en dat zal ook nodig zijn om de timing te halen om een aantal 
beslissingsstappen te zetten de volgende weken. Wij zitten nu in de fase van het schetsontwerp, waar inderdaad 
aan het studiebureau gevraagd is om toch nog wat in detail te bekijken. Ook de budgettaire reflex te maken. En 
dan zullen wij zo snel als mogelijk de werkgroep terug samen roepen en ook terug de communicatie te doen naar 
het brede publiek. Want zoals u weet hebben wij van dit project eigenlijk een project gemaakt waar het 
programma van eisen op basis van de stadsdebatten bepaald is en hebben wij een heel traject doorlopen.  En wij 
wensen ook in de aanloop van de finale aftoetsing van de contouren van het project dat verder te doen. Maar wat 
ook van belang zal zijn is om die combinatie te maken tussen het archeologisch onderzoek, de zomerperiode en 
ook de uitvoering dat wij daar ook nauwgezet naar die timing kijken.  En dat ook heel duidelijk en transparant 
communiceren.  Dus wij volgen uw bezorgdheid daar in. 
Francis Stijnen: goed met het punt op zich is iedereen akkoord? Ja. 
 

Samenvatting 
De dienst Wegen- en Groenbeheer maakte het bijzonder bestek en de kostenraming op voor het plaatsen van 
een infiltratiebekken op de Grote Markt en het herstellen van asfantverharding. De gemeenteraad wordt gevraagd 
haar goedkeuring te hechten aan het bijzonder bestek en de kostenraming en de wijze van gunnen te bepalen. 

Motivering 
Feiten en context 
Na het archeologisch onderzoek op de Grote Markt dient er een infiltratiebekken aangelegd te worden en dient 
de asfaltverharding hersteld te worden.  
De aanneming omvat: 
- zonodig het verder uitgraven tot op de gewenste diepte van de bouwput voor het infiltratiebekken 
- het aanleggen van een infiltratiebekken van 900m³ op de Grote Markt-het aanvullen van de 

onderzoeksputten van het archeologisch onderzoek inclusief het aanbrengen van fundering 



- het na wederaanvulling asfalteren van de delen die door de archeologen werden blootgelegd 
- het uitvoeren van onderhoud aan rijwegen in bitumineuze verhardingen elders in de stad 
- In de aanneming is ook het herstel naar de oorspronkelijke aanlegvoorwaarden begrepen, zonder 

afzonderlijke vermelding en met nadere aanduiding door het bestuur tijdens de uitvoering, van alles wat 
tengevolge van de uitvoering der werken beschadigd wordt, ook zo het zaken betreft welke buiten de 
grenzen van het werk gelegen zijn. 

Juridische grond 
- Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, meer bepaald de artikels 42 en 43, betreffende de bevoegdheden 

van de gemeenteraad, en latere wijzigingen. 
- De wet van 29 juli 1991 betreffende de uitdrukkelijke motiveringsplicht van bestuurshandelingen, en latere 

wijzigingen. 
- Het decreet van 26 maart 2004 betreffende de openbaarheid van bestuur. 
- Het Gemeentedecreet van 15 juli 2005, meer bepaald de artikels 248 tot en met 264 betreffende het 

bestuurlijk toezicht. 
- De wet van 24 december 1993 betreffende de overheidsopdrachten en sommige opdrachten voor 

aanneming van werken, leveringen en diensten, en latere wijzigingen. 
- Het koninklijk besluit van 8 januari 1996 betreffende de overheidsopdrachten voor aanneming van werken, 

leveringen en diensten en de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen. 
- Het koninklijk besluit van 26 september 1996 tot bepaling van de algemene uitvoeringsregels van de 

overheidsopdrachten en van de concessies voor openbare werken, en latere wijzigingen, meer bepaald 
artikel 3, § 1. 

- De algemene aannemingsvoorwaarden, opgenomen in de bijlage bij voormeld besluit van 26 september 
1996, en latere wijzigingen. 

Argumentatie 
In het kader van de opdracht “Plaatsen infiltratiebekken Grote Markt en herstel asfaltverharding, dienstjaar 2010” 
werd een bestek met nr. WG/2010/04 opgemaakt door de dienst Wegen- en Groenbeheer. 
De uitgave voor de opdracht “Plaatsen infiltratiebekken Grote Markt en herstel asfaltverharding” wordt geraamd 
op 606 829,85 EUR excl. btw of 643 914,56 EUR incl. btw. 
Derhalve wordt voorgesteld de opdracht te gunnen bij wijze van de openbare aanbesteding. 
In de begroting van 2010 wordt op artikel 4210/733/60 en artikel 8770/732/60 van de buitengewone dienst 
kredieten voorzien. 

Besluit 
Het bestek met nr. WG/2010/04 en de raming voor de opdracht “Plaatsen infiltratiebekken Grote Markt en herstel 
asfaltverharding, dienstjaar 2010”, opgesteld door de dienst Wegen- en Groenbeheer worden goedgekeurd. De 
lastvoorwaarden worden vastgesteld zoals voorzien in het bijzonder bestek en zoals opgenomen in de algemene 
aannemingsvoorwaarden voor de overheidsopdrachten voor aannemingen van werken, leveringen en diensten. 
De kostenraming bedraagt 606 829,85 EUR excl. btw of 643 914,56 EUR incl. btw. 
Bovengenoemde opdracht wordt gegund bij wijze van de openbare aanbesteding. 
Bovengenoemde opdracht zal gefinancierd worden op artikel 4210/735/60 en artikel 8770/732/60 van de 
buitengewone dienst van het dienstjaar 2010. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Wegen- en Groenbeheer 
 
014. Aanvaarding van de kosteloze overdracht voor algemeen nut van de wegenis, infrastructuurwerken 
en aanhorigheden van de verkaveling Brandhoef-Schobbaard door Clerinco aan de stad Turnhout 
Samenvatting 
De gemeenteraad besluit over te gaan tot het aanvaarden van de kosteloze afstand voor algemeen nut door 
Clerinco NV van de grond, infrastructuurwerken en aanhorigheden van de verkaveling “Schobbaard”, bestemd 
voor opname in het openbaar domein van de stad Turnhout.  

Motivering 
Voorgeschiedenis 
- 29 september 2006: proces-verbaal van voorlopige oplevering van de wegen- en infrastructuurwerken 
- 15 mei 2009: proces-verbaal van definitieve oplevering van de wegen- en infrastructuurwerken 
- 26 november 2009: collegebeslissing kennisname definitieve oplevering 



Feiten en context 
Het betreft de gronden kadastraal gekend als 2de afdeling, sectie N, nrs. 1164 A2, 1166 E en delen van 1162 K e, 
1167 X. De betreffende over te dragen grond en aanhorigheden komt in gele kleur voor op het metingsplan 
opgesteld door landmeter Filip Vandamme dd. 24 november 2009 met een totale oppervlakte van 54a 29ca. 
Advies Wegen- en Groenbeheer 
26 november 2009: collegebeslissing kennisname definitieve oplevering.  
Juridische grond 
- Artikel 42 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- Gemeenteraadsbeslissing dd 1 oktober 2007: vaststelling van het begrip ‘dagelijks bestuur’ met betrekking 

tot overheidsopdrachten en in het kader van patrimoniale verrichtingen. 
Argumentatie 
De infrastructuurwerken in de verkaveling “Schobbaard” zijn voltooid. De werken werden definitief opgeleverd. Er 
kan dus worden overgegaan tot de aanvaarding van de kosteloze afstand voor algemeen nut door NV Clerinco 
van de vrije en onbelaste eigendom betreffende de wegenis, infrastructuurwerken en aanhorigheden aan de stad 
voor opname in het openbaar domein.  
Aan de overdracht zijn geen kosten verbonden voor de stad Turnhout. 

Besluit 
De gemeenteraad besluit over te gaan tot het aanvaarden van de kosteloze afstand voor algemeen nut door 
Clerinco NV van de grond, infrastructuurwerken en aanhorigheden van de verkaveling “Schobbaard”, kadastraal 
bekend als 2de afdeling, sectie N, nrs. 1164 A2, 1166 E en delen van 1162 K e, 1167 X, bestemd voor opname in 
het openbaar domein van de stad Turnhout. De betreffende grond komt in gele kleur voor op het metingsplan 
opgesteld door landmeter Filip Vandamme dd. 24 november 2009 met een totale oppervlakte van 54a 29ca. 
De gemeenteraad hecht goedkeuring aan de ontwerpakte opgemaakt door notaris Dominique Maes.  
De gemeenteraad machtigt de heren burgemeester en secretaris om de overdrachtsakte te tekenen. 
Deze beslissing werd goedgekeurd met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Hanne Teunckens 
Kopie dienst Patrimonium, dienst Wegen & Groenbeheer, dienst Ruimtelijke Ordening, 

dienst Mobiliteit 
 
015. Kennisname van de afvaardiging van de jeugdraad in de algemene vergadering van vzw JEP en 
Raad Van Bestuur Voor Jeugdinfrastructuur 
Samenvatting 
De algemene vergadering van vzw JEP (de vroegere vaste commissie van advies – raad van bestuur voor de 
stedelijke jeugdinfrastructuur) wordt samengesteld uit de Jeugdschepen, 9 gemeenteraadsleden en 9 
afgevaardigden van jeugdraad en jeugdwelzijnsoverleg, waarbij het jeugdwelzijnsoverleg maximum 2 leden mag 
afvaardigen.  Momenteel is er slechts 1 afgevaardigde, waardoor de jeugdraad 8 leden kan afvaardigen. Bij de 
jaarlijkse wedersamenstelling van de algemene vergadering van de jeugdraad stellen we vast dat een aantal 
vertegenwoordigers  van de jeugdraad wensen vervangen te worden. Er komen 2 nieuwe mensen vanuit de 
jeugdraad naar de algemene vergadering van vzw JEP. 

Motivering 
Feiten en context 
- Gemeenteraadsbeslissing van 31 januari 2005, over de aanduiding van leden van de raad van bestuur voor 

Jeugdinfrastructuur. 
- Brief van de Stedelijke Jeugdraad ( 5 januari 2010) met de voordracht van leden voor de algemene 

vergadering van JeP - raad van bestuur voor Jeugdinfrastructuur.  
Argumentatie 
De vertegenwoordiging vanuit de Stedelijke Jeugdraad wordt jaarlijks opnieuw bekeken (bij de 
wedersamenstelling van de algemene vergadering van de Stedelijke Jeugdraad) waardoor meestal wisselingen 
dienen te gebeuren binnen de algemene vergadering van vzw JEP. De jeugdraad draagt in haar brief van 5 
januari haar vertegenwoordigers voor, waarbij er 2 nieuwe mensen komen, Toon Proost en Mart van den Bosch 
ter vervanging van Michael Cornelissen en Wannes Mampaey. 

Besluit 
De gemeenteraad neemt kennis van de voordracht van jeugdraadleden voor de algemene vergadering van de 
gemeentelijke vzw JEP, met name: 



 
1.Bart Voordeckers, Herentalsstraat 7/1 2300 Turnhout 
2.Kristien Canters, de Merodelei 247/8 2300 Turnhout 
3.Ruben Luyckx, Kerkstraat 37 2360 Oud - Turnhout 
4.Stijn Bohez, Kwakkelstraat 128 2300 Turnhout 
5.Toon Michielsen, Duinenstraat 29 2300 Turnhout 
6.Yves Couder, Gildenstraat 40 2300 Turnhout 
7.Toon Proost, Boomstraat 26 2300 Turnhout 
8.Mart  van den Bosch, Lijsterstraat 19 2340 Beerse 
Opvolging 
Origineel Jeugd 
 
016. Voorlopige vaststelling van het rooilijnplan in het project Anco - fase III 
Samenvatting 
De gemeenteraad stelt het ontwerp van rooilijnplan opgemaakt in het kader van het project Anco fase III 
voorlopig vast. Nadien kan het openbaar onderzoek geopend worden. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Het woonproject “Anco” is gesitueerd tussen kanaal Dessel-Schoten, Guldensporenlei, Tichelarijstraat. Op 8 
februari 2005 werd een aanvraag tot stedenbouwkundig attest nummer 2 ingediend op basis van een voorstel tot 
masterplan voor de reconversie van de industriële site naar een binnenstedelijk woongebied met aanverwante 
functies door Wilma Project Development nv., Generaal Lemanstraat 27, 2018 Antwerpen. Op 3 oktober 2005 
werd op basis van dit voorstel tot masterplan een voorwaardelijk gunstig stedenbouwkundig attest nr. 2 (O/ref. SA 
8/05) afgeleverd).  
Het project is gedeeltelijk bewoond, gedeeltelijk in ontwikkeling. 
In het verleden werden er reeds 2 rooilijnplans goedgekeurd in het kader van het project: 

- Gemeenteraad dd. 8 mei 2006: fase I 
- Gemeenteraad dd. 7 april 2008: fase II 

Feiten en context 
Er zijn heden twee aanvragen tot stedenbouwkundige vergunning lopende bij de dienst Ruimtelijke Ordening: 
- 187/09 aangevraagd door Gebegyko Nv: Afbraak van het bestaand gebouw en het bouwen van een 

nieuwbouw rusthuis met 74 kamers, dagopvang voor dementerenden en minicreche. 
- 210/09 aangevraagd Wilma Project Development: bouwen parkeergebouw. 
Het nieuwe rusthuis  grenst aan de rooilijn Anco fase II voor wat betreft de nutsleidingen, maar de hoofdingang 
komt via het dak van het nog te bouwen parkeergebouw langs de ontwerpen rooilijn voor Anco fase III te liggen. 
Het betreft de weg voor de ontsluiting van de toekomstige verkaveling tussen de nieuwe weg (voorliggende 
rooilijn) en Tichelarijstraat en is nodig voor definitieve afwerking RWA riolering op de Anco-site. 
Het deelprojectgebied omvat de percelen kadastraal gekend als 4de afdeling, sectie P, delen van nummers 51 C3 
en 63 G2. 
Op 23 november 2009 werd een ontwerp van rooilijnplan opgemaakt door studiebureau Jouret bvba i.s.m. 
landmeter-expert M. De Witte, “Buiteninfrastructuur fase III rooilijnplan”. 
Juridische grond 
- Artikel 42 §1 van het gemeentedecreet van 15 juli 2005 inzake de bevoegdheden van de gemeenteraad. 
- 8 mei 2009: decreet houdende vaststelling en realisatie van de rooilijnen.  
Argumentatie 
Het is wenselijk dat de gemeenteraad het ontwerp rooilijnenplan voor het project Anco fase III voorlopig vaststelt. 
Daarna kan het openbaar onderzoek worden geopend. 

Besluit 
De gemeenteraad stelt het ontwerp van gemeentelijk rooilijnplan voor het project Anco fase III opgemaakt door 
studiebureau Jouret bvba i.s.m. landmeter-expert M. De Witte, “Buiteninfrastructuur fase III rooilijnplan” op 23 
november 2009 voorlopig vast.  
Daarna kan het openbaar onderzoek geopend worden.  
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 



Opvolging 
Origineel Projectmanagement 
Kopie Ruimtelijke Ordening & Mobiliteit, Projectmanagement, Huisvesting & Patrimonium 
 
017. Voorlopige goedkeuring te hechten aan de nieuwe straatnamen in projecten Melkhoek, Nieuwe 
Erven, Noordboulevard en Meuletiende 
Paul Meeus: ja schepen Gevers ik had u daar graag een vraag over gesteld.  Wij stellen vast dat er een voorstel 
wordt gedaan om de Noordboulevard een naam te geven maar tot voor zeer kort hebt u hier altijd gezegd er is 
nog niks definitiefs. Er kan nog altijd over gesproken worden. Het kan evengoed wel of het kan evengoed niet 
zijn. Dus nu gaan wij eigenlijk al een straatnaam geven aan iets dat er misschien zelfs niet komt.  Hoe leggen wij 
dat nu uit?  Wat gaan wij daar nu mee doen?  
Dimitri Gevers: wel voorzitter, collega’s, meneer Meeus zoals u al een paar keren, how, sorry, sorry 
Francis Stijnen: oké mevrouw Wittebolle 
Astrid Wittebolle: ik wou eigenlijk dat is toch belangrijk om te weten voor de mensen die de commissies niet 
volgen en dat zijn toch veel mensen, ik heb identiek dezelfde vraag in die commissie gesteld. Dus in de 
chronologie is dat toch denk ik niet onbelangrijk van dat te horen. Ik ben blij dat Paul Meeus vindt dat wat ik zeg 
toch van enig belang is.  En het was ook dezelfde vraag ging ik ook stellen. Dus ge ziet Great minds think alike.  
Dimitri Gevers: de oppositie. Wel ik zal dan proberen om ongeveer hetzelfde antwoord te geven. Dat is ook altijd 
gemakkelijk. Wel u gaat ook volgende maand een ontwerp rooilijnplan zien komen voor de Noordboulevard. En 
dat heeft allemaal te maken met de timing waaraan wij gebonden zijn in het licht van de subsidies.  Dus als wij 
die subsidies willen vangen moeten wij doorgaan. Dus wij doen ook alles om die te kunnen vangen als wij hem 
aanleggen. Ondertussen is het verkeersmodel operatief aan het worden en zal er ook een model zoals in de 
commissie voorgesteld zonder Noordboulevard berekend worden.  Als zal blijken dat dat de beste oplossing is 
dan is deze naam nog niet nodig. Misschien kan deze in een andere straat gebruikt worden.  En dan zal het 
rooilijnplan ook niet nodig zijn. U kan zeggen dat is dan misschien onnuttig werk maar als wij dat niet doen dan 
rateren we meer dan een miljoen subsidies en dat zou u ons toch ook niet van geen goed bestuur kunnen duiden 
op dat moment.  Dus ja het is een beetje voorwaardelijk.  En stel dat die er niet komt dan hebt u hier nu vijf 
minuten tijd verloren gehad.  Maar komt die er wel en wij doen dit niet dan zijn wij een miljoen euro kwijt. En als ik 
moet kiezen tussen vijf minuten tijd en een miljoen euro dan weet ik wat ik kies.  
Paul Meeus: ja en daarmee dat het voor mij duidelijk is dat die er zeker wel komt.  
Dimitri Gevers: die discussie hebben wij al eens gehad hé meneer Meeus.  Ik kan u alleen maar nog nogmaals 
toezeggen dat wij ook een scenario zonder Noordboulevard door ons model zullen rammen. Wij hadden eigenlijk 
bijna niemand rondloopt die zegt dat er geen Noordboulevard nodig is hé.  Niemand die dat denkt hé.  Maar zegt 
de computer toch dat die niet nodig is dan praten wij er niet over. 
Paul Meeus: schepen ik ga alleen verder op wat u communiceert naar iedereen dat het dus alle kanten nog uit 
kan.  Dat het mogelijk is of dat het onmogelijk is daar ga ik op verder.  En wat er voor de rest is ik hoor alleen 
maar wat gij zegt. En daar reageer ik nu op.  Dus wij gaan ons onthouden want wij dus nog niks goedkeuren  van 
wat nog ergens hangt.  
Dimitri Gevers: neen, neen, dat weet ik wel meneer Meeus.  Ik weet ook dat u voor de Noordboulevard was als 
concept alleszins. Ik heb ook nooit iets anders gezegd dat ik in de Noordboulevard geloof als zijnde de oplossing. 
Alleen hebben wij aan de buurt toegezegd dat wij dat willen legitimeren en dat wij dat optiveren door dat 
verkeersmodel. Dat zullen wij ook doen.  Dat heb ik altijd geantwoord. Zo zijn de zaken.  
Astrid Wittebolle: ik wilde alleen nog eens vragen of u efkens nog eens kan uitleggen hoe dat dat met die 
subsidiëring precies zat. Want die subsidiëring die moet toch ergens ook passen in een begroting neem ik aan. 
Of die gaat daar toch ergens in opduiken. Of allez ofwel komt dat gewoon uit de lucht gevallen maar dan denk ik 
dat er wel meer mensen onder gaan staan om dat te grijpen. Dus als u mij nog eens efkens kunt zeggen hoe u 
precies die subsidiëring  ziet in verhouding tot de rest van uw begroting dan is dat wat duidelijker.  
Francis Stijnen: misschien meneer Reniers ook de vraag dan kan daar misschien samen op geantwoord worden.  
Peter Reniers: ja het is niet bepaald een vraag. Het is eerder een opmerking in die zin ja ik wil misschien eerst 
even herhalen dat ik ook niet warm loop van die Noordboulevard. Ik neem er nu akte van dat daar dus een 
straatnaam voor wordt gekozen. Goed. Maar een opmerking van een andere aard ik wil toch die werkgroep die 
zich gebogen heeft voor het kiezen van deze straatnamen toch wel feliciteren. Daar zitten zeer mooie dingen 
tussen. En zeker ook om dat steeds weer de link wordt gelegd naar de buurt of de wijk waar die straat uiteindelijk 
komt te liggen. En dan denk ik dus aan de Melkhoek hé waar men dus over de Talingstraat, de Gruttostraat en de 
Fuutstraat spreekt.  En de Taling dat is zo een heel agressieve eend maar waar het  eigenlijk aan die andere 



twee vogels op aan komt en men geeft hier eigenlijk al een bepaalde clue mee. Een grutto en een fuut dat zijn 
steltlopers en niet voor niks.  Want wij vinden ons daar in een drassig gebied.  En als men daar een gebouw gaat 
neerpoten ik denk dat wij ondertussen weten hé tot welke gevolgen dat kan leiden.  Dus ik hoop dat ge dat dus 
meeneemt in de ontwikkeling van dat gebied.  Dat wou ik maar eens efkens meegeven. 
Dimitri Gevers: ja dank u voorzitter. Wel ik moet u zeggen meneer Reniers dat ik niet de grote voortrekker ben 
van het kiezen van namen. Er zijn veel slimmere mensen die daar mee bezig zijn.  En ik heb het dossier hier zien 
liggen maar dat is ook alles.  Maar ik zal het meegeven voor wat het waard is.  Mevrouw Wittebolle rond de 
centen. Zoals bij de meeste projecten die subsidie genieten is het zo dat wij het voltallige bedrag zullen moeten 
inschrijven in een begroting die gestemd wordt.  En op dat moment kunnen wij dat gebruiken.  Dat is normaal.  
En dat wij dan facturen moeten hebben van uitvoering, ik dacht september 2011, dat wil ik nu efkens kwijt zijn, 
maar het is aan een timing gebonden die maakt dat wij niet kunnen stilzitten. En op dat moment worden die 
subsidies terugbetaald. Er zit een deel in de module 14 die aansluiting op gewestwegen mogelijk maakt.  Er zit 
een deel in de brownfields met grondverwerving. Maar het precies overzicht dan moet ik ook even naar de 
schepen van subsidieverwerving kijken. 
Francis Stijnen: het klopt plus nog Europese subsidies die ook in dat project zitten. Dus er zijn een aantal 
combinaties van subsidies. Er zijn een aantal van die subsidies worden toegekend nadat de werken zijn 
uitgevoerd waardoor dat de timing natuurlijk heel strikt is. Want als je die niet haalt dan ben je die subsidies dus 
ook effectief volledig kwijt. Vandaar dat schepen Gevers terecht zegt wij moeten aan dit dossier blijven 
doorwerken om niet daar het risico te lopen van heel wat geld te mislopen als dat wordt uitgevoerd.  
Goed voor de stemming ik noteer onthouding van het Vlaams Belang. 
Paul Meeus: enkel voor wat de Noordboulevard betreft. 
Francis Stijnen: voor wat Hertog Hendrik I-lei betreft ja. En de anderen zijn akkoord met de naamgeving? Ja 
meneer Gladiné.   
Pierre Gladiné: wij gaan ons onthouden. 
Francis Stijnen: over heel het punt meneer Gladiné? Over de naamgeving voor de Noordboulevard ja. De 
anderen akkoord? Ja. Oké. 

Samenvatting 
Op 13 oktober 2009 kwam de Werkgroep Straatnamen samen. Er werden nieuwe straatnamen gezocht voor 
volgende projecten: 
- Melkhoek 
- Nieuwe Erven 
- Noordboulevard 
- Meuletiende 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
- De Werkgroep Straatnamen stelde nieuwe straatnamen voor tijdens het overleg van 13 oktober 2009. 
- Het college van burgemeester en schepenen hechtte hieraan goedkeuring in zitting van 7 januari 2010. 
Feiten en context 
Project Melkhoek: 
Volgende straatnamen worden voorgesteld: de hoofdstraat Melkhoek, het plein Wulpenplein en de straten: 
Talingstraat, Gruttostraat, Fuutstraat (in het nattere gedeelte), Graspieperstraat en Blauwborststraat (in het 
drogere gedeelte). 
Dit zijn vogelsoorten uit de streek. Ze weerspiegelen het wisselend karakter van de bodem: soms heel nat, 
moerassig, op andere plaatsen eerder grasland. Fuut en taling zijn zwemvogels. Wulp en grutto zijn liefhebbers 
van natte weiden. De graspieper en de blauwborst zijn te vinden in riet- en grasvelden. 
Project Nieuwe Erven 
Voorgesteld wordt om de nieuwe straten en het binnenplein te noemen naar niet meer bestaande 
voetbalploegen, namelijk: Albertaplein, Racingstraat, Excelsiorstraat en Unionstraat. Voor de hoofdstraat wordt 
‘Swat Engelenstraat’ voorgesteld. 
Swat Engelen begon in 1920 als doelman te spelen bij Turnhout Sport, dat een jaar later werd omgedoopt tot 
Football Club Turnhout. Hij bleef doelman tot 1939. In 1939 speelde hij zijn 500ste wedstrijd. Hij werd geboren in 
1904 en overleed in 1969. 
Project Noordboulevard 
Voorstel: Hertog Hendrik I-lei 



Hertog Hendrik I van Brabant schonk in 1212 de stadsrechten aan de vrijheid Turnhout. Rond de stad mochten er 
stadswallen gebouwd worden, maar Turnhout koos ervoor om een open stad te blijven, in relatie met het 
buitengebied. Deze open relatie is zeer zichtbaar op deze plaats. Het kasteeldomein van de hertogen van 
Brabant en het groene noorden van Turnhout komen hier met mekaar in verbinding via de fietsbrug over het 
kanaal. 
Project Meutetiende 
Het volgende voorstel werd opgesteld: Posteleinpad, Warmoespad en Pastinaakplein. 
Postelein, warmoes en pastinaak zijn oude groentesoorten die hier geteeld werden. De omgeving van 
Meuletiende is een buurt van hoveniers en landbouwers. Archeologische vondsten geven al landbouwactiviteiten 
aan in de ijzertijd en de Romeinse tijd. In de middeleeuwen werd het ‘plaggen’ toegepast. Schapenmest werd van 
de heide naar de akkers aan de stadsrand gevoerd, waardoor deze vruchtbaarder werden. In het 
vroegmiddeleeuwse drieslagstelsel bleef een akker om de drie jaar braak liggen om te bekomen. Dat was nu niet 
meer nodig. Haagkanten herinneren nog aan de kleine akkerpercelen. 
Advies 
- Werkgroep Straatnamen: 13 oktober 2009 
- Cultuurraad: 24 november 2009 
Juridische grond 
Decreet tot bescherming van de namen van de openbare wegen en pleinen van 28 januari 1977, gewijzigd bij 
decreten van 1 juli 1987, 4 februari 1997 en 29 november 2002. 

Besluit 
De gemeenteraad hecht zijn voorlopige goedkeuring aan volgende straatnamen: 
- Project Melkhoek 

• hoofdstraat: Melkhoek 
• plein: Wulpenplein 
• kleinere straten: Talingstraat, Gruttostraat en Fuutstraat (in het nattere gedeelte) en Graspieperstraat en 

Blauwborststraat (in het drogere gedeelte) 
- Project Nieuwe Erven 

• binnenplein: Albertaplein 
• drie zijstraten (van oost naar west): Racingstraat, Excelsiorstraat en Unionstraat 
• insteekweg vanuit Lokerenstraat: Swat Engelenstraat 

- Project Noordboulevard 
• Hertog Hendrik I-lei 

- Project Meuletiende 
• nieuwe straat vertrekkende vanuit Hoveniersstraat: Warmoespad 
• nieuwe straat vertrekkende vanuit Meuletiende: Posteleinpad 
• nieuwe straat vertrekkende vanuit Bloemfonteinstraat: Pastinaakplein  

Voor het project Melkhoek, Nieuwe Erven en Meuletiende werd de beslissing genomen met unanimiteit van 
stemmen. 
Voor het project Noordboulevard stemt de gemeenteraad met 22 stemmen op 33 stemmers namelijk van de heer 
Francis Stijnen - burgemeester-voorzitter; de heer Eric Vos, de heer Karel De Busser, de heer Luc Hermans, de 
heer Dimitri Gevers, de heer Peter Segers, mevrouw Suzy Maes, mevrouw Katrien Van de Poel – schepenen; de 
heer Luc Debondt, mevrouw Astrid Wittebolle, de heer Eddy De Wachter, de heer Bas Bax, mevrouw Annemie 
Der Kinderen, de heer Toon Otten, de heer Hannes Anaf, mevrouw Deborah Langman, de heer Peter Reniers, 
de heer Bart Cabanier, mevrouw An Van Tornout, mevrouw Clara Calis, mevrouw Greet Bockx en de heer Tom 
Daniëls – raadsleden. 
Er waren 11 onthoudingen nl. van de heer Pierre Gladiné,  de heer Leo De Heldt, de heer Paul Meeus, mevrouw 
Godelieve Driesen, mevrouw Eva Houet, mevrouw Myriam Van de Heyning, de heer Jan Maes, de heer Wim 
Peeters, mevrouw Sonja Warpy, de heer Vincent Diels, de heer Renaat Decoster – raadsleden. 
Opvolging 
Origineel Ruimtelijke Ordening en Mobiliteit 
Kopie Burgerzaken, GIS-coördinator 
 



018. Definitieve goedkeuring te hechten aan de nieuwe straatnamen in projecten Kasteelloop, Jef Van 
Heupenstraat, zijstraat Kwakkelstraat en Fordsite 
Samenvatting 
Op 24 april 2009 kwam de Werkgroep Straatnamen bijeen. Voor diverse projecten werden nieuwe straatnamen 
voorgesteld, namelijk in de projecten: Kasteelloop, Jef Van Heupenstraat, zijstraat Kwakkelstraat en Fordsite. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
- De Werkgroep Straatnamen stelde nieuwe straatnamen voor tijdens het overleg van 24 april 2009. 
- Het college van burgemeester en schepenen hechtte hieraan goedkeuring in zitting van 24 september 2009. 
- De gemeenteraad hechtte voorlopige goedkeuring aan deze straatnamen in zitting van 5 oktober 2009. 
Feiten en context 
Project Kasteelloop 
Dit project situeert zich in een nieuwe zijstraat van de Rubensstraat. 
Er wordt voorgesteld deze toegangsweg naar het binnengebied Kasteelloop te noemen. 
Project Jef Van Heupenstraat 
Dit is een verkaveling gelegen tussen Boomgaardplein, Jef Van Heupenstraat en Tijl-en-Nelestraat. Vermits dit 
vroeger de streek was van de boomgaarden wordt voorgesteld de nieuwe straat de naam Lentebloesem te 
geven. 
Project zijstraat Kwakkelstraat:  
Het betreft een binnengebiedje aan de Kwakkelstraat. Er wordt een historische naam voorgesteld naar de 
vroegere velden waar ramen stonden die noodzakelijk waren voor de tijkweverijen: namelijk Raamveld. 
Project Fordsite 
Dit project is gelegen tussen de Steenweg op Antwerpen en de Gierledreef. Hier wordt een openbaar pad, niet 
toegankelijk voor auto's, aangelegd met een parkje. Omdat deze streek vroeger Beyltjensdreef werd genoemd, 
vermoedelijk naar een bezitter uit de 19de eeuw, wordt voorgesteld dit pad Beyltjenshof te noemen. 
Advies 
De Werkgroep Straatnamen hechtte zijn goedkeuring aan een gedeelte van het voorstel op 24 april 2009. 
Nota van Harry de Kok, stadsarchivaris, opgesteld in samenwerking met Chris Van Wijnsberghe, voorzitter 
Cultuurraad van 3 september 2009. 
Openbaar onderzoek 
- Het college van burgemeester en schepenen startte het openbaar onderzoek in zitting van 22 oktober 2009. 
- Het college nam nota van het bezwaarschrift en sloot het openbaar onderzoek af in zitting van 7 januari 

2010. 
Juridische grond 
Decreet tot bescherming van de namen van de openbare wegen en pleinen van 28 januari 1977, gewijzigd bij 
decreten van 1 juli 1987, 4 februari 1997 en 29 november 2002. 

Besluit 
De gemeenteraad hecht zijn definitieve goedkeuring aan volgende straatnamen: 
- Project Kasteelloop: Kasteelloop 
- Project Jef Van Heupenstraat: Lentebloesem 
- Project zijstraat Kwakkelstraat: Raamveld 
- Project Fordsite: Beyltjenshof 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Ruimtelijke Ordening en Mobiliteit 
Kopie Burgerzaken, GIS-coördinator 
 
019. Goedkeuring te hechten aan het Kempens spoordossier ontwerpstandpunt Kempen actie met 12.000 
in 2012 
Samenvatting 
Aan de gemeenteraad wordt de brief van IOK van 23 november 2009, met betrekking tot het spoorverkeer in de 
Kempen ter goedkeuring voorgelegd. Als bijlage van deze brief is het ontwerpstandpunt Kempen met betrekking 
tot Kempens spoordossier, actie met 12.000 in 2012 meegegeven. 



Motivering 
Voorgeschiedenis 
Door RESOC Kempen is een eisenprogramma geformuleerd met de bedoeling dit door zoveel mogelijk 
Kempense instanties te laten ondersteunen. Bedoeling is hiermee de druk geleidelijk aan op te voeren ten 
aanzien van Infrabel en de NMBS in functie van de realisatie van de Kempense vragen.  
In de gemeenteraad van 7 september 2009 is al een motie goedgekeurd waarin dezelfde punten aan bod komen 
als in het ontwerpstandpunt. 
Op 17 november 2009 keurde de Raad van Bestuur van IOK dit standpunt unaniem goed. Tegelijkertijd werd 
beslist dit standpunt ter goedkeuring voor te leggen aan de Kempense gemeentebesturen en het 
provinciebestuur van Antwerpen. Ook op de conferentie van Kempense burgemeesters en op de Raad van 
Bestuur van Welzijnszorg Kempen zal dit standpunt nog besproken worden. 
Het eisenprogramma werd eveneens besproken tijdens de ‘Ronde tafel spoorvervoer’ van RESOC Kempen op 
11 december 2009. 
- De locomotieven bij de dubbeldeksrijtuigen kennen regelmatig technische problemen met vertragingen tot 

gevolg. Er wordt voorgesteld dit op te vangen door locomotieven te huren in het buitenland.  
- De spoorlijn Herentals – Mol – Neerpelt is niet geëlektrificeerd. Bij elektricificatie is een rechtstreekse 

treinverbinding met Brussel mogelijk vanuit Mol en Neerpelt met elektrisch materieel. 
- De capaciteit op de Lijn Turnhout-Brussel is beperkt. Hierdoor wordt er tijd verloren tijdens het in- en 

uitstappen wat leidt tot vertragingen. Om pannes en onderhoud op te vangen moet voldoende 
reservemateriaal stand-by gehouden worden.  

- Doordat er slechts één spoor ligt tussen Turnhout en Herentals wordt er een bijkomende vertraging 
gecreëerd in de ene rijrichting als de trein uit de andere richting niet op het voorziene uur passeert. Ook is de 
capaciteit beperkt met slechts één spoor. In functie van de verruiming van de dienstverlening moet gestart 
worden met de voorbereidende studies voor de ontdubbeling van het spoor op het traject Turnhout-
Herentals. Ook de studie over een bijkomend station Turnhout-Z moet in deze context gesitueerd worden.  

- Men moet tijdig op het werk kunnen geraken met het openbaar vervoer. Een uitbreiding van de 
dienstverlening voor werknemers die ploegenarbeid verrichten is daardoor noodzakelijk.  
Een uitbreiding van de dienstverlening op de recente en succesrijke relatie Brecht-Antwerpen is wenselijk. 
Momenteel rijden daar geen treinen in het weekend.  

- Investeren in een bijkomende wissel in het station van Herentals om reizigerstreinen van lijn 15 en 29 op het 
zelfde spoor te laten aankomen en vertrekken.  

- Uitrusten van het volledige Kempense net met verwarmde wissels en een automatisch blokstelsel om sneller 
en veiliger te kunnen rijden.  

- Uitrusten van kwaliteitsvolle stations en stationsomgevingen.  
- Voeren van een duidelijke en tijdige communicatie met gebruik van de moderne communicatiemiddelen.  
IOK vraagt dit standpunt te bespreken en ter goedkeuring voor te leggen aan de gemeenteraad. 
Advies 
Het is belangrijk dat het spoornet voldoende is uitgerust. In het bijzonder voor Turnhout is de ontdubbeling van 
het spoor tussen Turnhout en Herentals zeer belangrijk om een kwalitatief spooraanbod aan te kunnen bieden. 
Daarnaast is het belangrijk om de studie naar station spoor zuid op te starten om na te gaan hoe het openbaar 
vervoeraanbod in Turnhout uitgebreid en verbeterd kan worden. Ook elektrificeren, verwarmde wissels, 
automatische blokstelsels… zijn belangrijk om een het treinmaterieel frequent, goed en tijdig te laten rijden en 
een kwalitatieve dienstverlening te kunnen geven.  
Naast de infrastructuur is ook het materieel belangrijk. Comfortabele treinstellen met voldoende capaciteit en 
frequentie zijn belangrijk voor de reizigers. Het materieel moet betrouwbaar zijn en bespaard blijven van pannes 
en dergelijke om vertragingen te voorkomen.  
Kwalitatieve stations en stationsomgevingen zijn eveneens belangrijk, bij een treinreis is er immers een voor- en 
natransport. Voldoende parkings, fietsenstallingen, aansluiting op busvervoer, (overdekte) perrons, propere 
toiletten, fietspunten, … bepalen mee de gebruiksvriendelijkheid en aantrekkelijkheid van het openbaar vervoer.  
Duidelijke en tijdige communicatie is zeer belangrijk voor de treinreiziger.  
Een goed uitgebouwd spoornet met een kwalitatieve dienstverlening is essentieel in een duurzaam 
mobiliteitsbeleid. 
De dienst Mobiliteit verleent gunstig advies bij het ‘Ontwerpstandpunt Kempen met betrekking tot Kempens 
spoordossier, actie met 12.000 in 2012’. 
 



Besluit 
De gemeenteraad keurt het Kempens spoordossier ontwerpstandpunt Kempen actie met 12.000 in 2012 goed. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Dienst Ruimtelijke Ordening en Mobiliteit 
Kopie IOK 
 
020. Voorlopige vaststelling van het RUP Kapelhoek 
Samenvatting 
De gemeenteraad stelt het definitieve voorontwerp GemRUP ‘Kapelhoek’ vast en geeft opdracht aan het college 
van burgemeester en schepenen om over het voorlopig vastgestelde ontwerp GemRUP ‘Kapelhoek’ een 
openbaar onderzoek te organiseren. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Op 17 december 2008 werd het Bijzonder Plan van Aanleg (BPA) ‘Kapelhoek’ van goedkeuring onthouden bij 
ministerieel besluit. 
Op 3 juli 2008 keurde de deputatie provincie Antwerpen het Ruimtelijk Structuurplan Turnhout goed. Vanaf dan is 
stad Turnhout verplicht om Ruimtelijke Uitvoeringsplannen (RUP’s) op te maken.  
Bijkomend is het sinds het integratiespoorbesluit voor milieueffectrapportage over een RUP dat op 1 juni 2008 is 
goedgekeurd, noodzakelijk dat er bij de opmaak van een RUP een screening tot mer moet worden doorlopen. 
Feiten en context 
Het RUP ‘Kapelhoek’ beoogt een bestemmingswijziging van woongebied met landelijk karakter en agrarisch 
gebied naar recreatiezone langsheen het doodlopende gedeelte van de Steenweg op Diest. 
Op 27 oktober 2009 werd een ontheffing bekomen voor de opmaak van een plan-MER voor RUP ‘Kapelhoek’. 
Op 16 december 2009 werd er een plenaire vergadering gehouden over het voorontwerp RUP ‘Kapelhoek’. 
Hiervan werd conform art. 2.2.13 §1 van de VCRO een schriftelijk verslag opgesteld waarop na 14 dagen geen 
tegenreacties werden ontvangen. 
Juridische grond 
De Vlaamse Codex Ruimtelijke Ordening art. 2.2.13 tot en met art. 2.2.18. Meer bepaald voor de voorlopige 
vaststelling art. 2.2.14. 
Advies 
Over het voorontwerp RUP ‘Kapelhoek’ is op 16 december 2009 een plenaire vergadering gehouden.  
Het advies van de GECORO Turnhout van 3 december is gunstig. 
Het advies van Agentschap R-O Vlaanderen, R-O Antwerpen, Onroerend Erfgoed Antwerpen van 12 november 
is gunstig. 
Het advies van Toerisme Vlaanderen van 30 november 2009 is gunstig. 
Van deze gunstige adviezen werd op de plenaire vergadering akte genomen. 
De adviezen van Provincie Antwerpen van 10 december 2009 en Agentschap R-O Vlaanderen, R-O Antwerpen – 
ruimtelijke ordening van 11 december 2009 zijn voorwaardelijk gunstig. Er zijn een drietal opmerkingen op de 
vormvereisten van het RUP. Deze zijn aangepast in het voorontwerp voorliggend aan de gemeenteraad. Ook 
inhoudelijk waren er enkele opmerkingen gegeven. Het gaat om het enkele inhoudelijke tegenstrijdigheden of 
benodigde verduidelijkingen. Deze zijn verholpen en gemaakt in het voorontwerp voorliggend aan de 
gemeenteraad. Op de opmerkingen op het aantal parkeerplaatsen en de omheining rond het terrein wordt 
ingegaan in het schriftelijk verslag van de plenaire vergadering. 
Het provinciebestuur vraagt zich in haar advies af of de bebouwingcontour niet beperkt kan worden in 
oppervlakte. Dit is onderzocht door studiebureau Stramien en de resultaten van dit onderzoek zijn te vinden in de 
‘Aanvullende nota als toelichting bij de wijziging van de bebouwingscontour van het RUP Kapelhoek.’ Op basis 
van deze nota is de bebouwingscontour licht gewijzigd ten opzichte van de bebouwingscontour van voor de 
plenaire vergadering. 
Het advies van het advies van Departement Leefmilieu, Natuur en Energie van 1 december 2009 is ongunstig. 
Op dit ongunstig advies wordt ingegaan in het schriftelijk verslag van de plenaire vergadering van 16 december 
2009. 
 



Het advies uitgebracht door het Departement Landbouw en Visserij werd door stad Turnhout pas ontvangen op 
18 december 2009. Dit laattijdige advies is niet binnen de rechtsgeldige termijn uitgebracht. Het advies is 
ongunstig voor het gedeelte van het plangebied dat van agrarisch gebied wordt omgevormd tot recreatiegebied. 
Het gedeelte van het plangebied dat in agrarisch gebied ligt, is feitelijk niet in gebruik als landbouwgrond maar als 
grote tuinzone bij een villa langs de Steenweg op Diest. 
Het advies van de VMM werd door stad Turnhout pas ontvangen op 18 december 2009. Dit laattijdig advies is 
niet binnen de rechtsgeldige termijn uitgebracht. Als voorwaarde stellen zij dat er in de voorschriften conform de 
screeningsnota nog opgenomen moet worden dat er geen grote ondergrondse constructies worden voorzien.  
In de stedenbouwkundige voorschriften van het voorontwerp RUP wordt opgenomen dat de diepte van 
ondergrondse constructies beperkt moet blijven tot 4 m. 
Uit het advies van het departement Leefmilieu, Natuur en Energie, dienst Veiligheidsrapportering blijkt dat er voor 
het RUP ‘Kapelhoek’ geen ruimtelijk veiligheidsrapport moet worden opgemaakt. 
Argumentatie 
Naar aanleiding van de plenaire vergadering zijn er nog enkele wijzigingen aan het voorontwerp RUP ‘Kapelhoek’ 
gemaakt. Er zijn nog een aantal tegenstrijdigheden weggewerkt, vormvereisten aangepast en verduidelijkingen 
gebeurd. Aan de gemeenteraad wordt voorgesteld om het voorliggend, naar aanleiding van de plenaire 
vergadering en uitgebrachte adviezen over het voorontwerp aangepast, voorontwerp RUP ‘Kapelhoek’ voorlopig 
vast te stellen en aan het college van burgemeester en schepenen de opdracht te geven over het voorlopig 
vastgestelde ontwerp een openbaar onderzoek te organiseren  

Besluit 
De gemeenteraad besluit om het voorontwerp RUP ‘Kapelhoek’ voorlopig vast te stellen en het college van 
burgemeester en schepenen de opdracht te geven om over het voorlopig vastgestelde ontwerp RUP ‘Kapelhoek’ 
een openbaar onderzoek te organiseren. 
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Ruimtelijke Ordening en Mobiliteit 
 
021. Definitieve vaststelling van het RUP Galgebeek 
Samenvatting 
De gemeenteraad stelt het RUP ‘Galgebeek’ definitief vast, waarna het ter goedkeuring aan de deputatie 
provincie Antwerpen kan worden voorgelegd. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Op 21 april 2008 werd een voorwaardelijk gunstig planologisch attest afgeleverd aan Restaurant Savoury, 
Steenweg op Antwerpen 106. Als voorwaarde bij dit attest werd er opgelegd dat er in uitvoering van het 
Ruimtelijk Structuurplan Turnhout ook de omliggende woningen rechtszekerheid moeten hebben voor wat betreft 
hun bestemming. 
Naar aanleiding van dit planologisch attest moet de stad een planinitiatief nemen, namelijk het opmaken van een 
GERUP (Gemeentelijk Ruimtelijk Uitvoeringsplan).  
Op 1 december 2008 werd Soresma nv aangesteld voor de opmaak van het RUP ‘Galgebeek’. 
Op 23 april 2009 werd het opgemaakte voorontwerp door het college van burgemeester en schepenen 
vastgesteld en kon erover het opgemaakte voorontwerp een plenaire vergadering en een buurtvergadering 
georganiseerd worden. 
Op 30 juni 2009 werd de plenaire vergadering gehouden over het voorontwerp RUP ‘Galgebeek’. 
Op 7 september 2009 werd het ontwerp RUP ‘Galgebeek’ voorlopig vastgesteld door de gemeenteraad stad 
Turnhout. 
Juridische grond 
Vlaamse codex ruimtelijke ordening (VCRO) art. 2.2.13 tot en met 2.2.17 meer bepaald arts 2.2.14 en 2.2.14 van 
de VCRO in verband met het openbaar onderzoek en de definitieve vaststelling van RUP’s. 
Openbaar onderzoek en advies 
Na de voorlopige vaststelling van het ontwerp RUP ‘Galgebeek’ organiseerde het college van burgemeester en 
schepenen een openbaar onderzoek over het ontwerp RUP. Dit openbaar onderzoek liep van 1 oktober 2009 tot 
en met 29 november 2009.  
 



Tijdens het openbaar onderzoek werden er 7 bezwaarschriften ingediend. De deputatie provincie Antwerpen en 
Agentschap R-O Vlaanderen, R-O Antwerpen – ruimtelijke ordening gaven een gunstig advies. Ook 
deelgemeenten Kasterlee en Merksplas gaven een gunstig advies. Ook Elia Asset nv bracht een advies uit. 
De binnengekomen adviezen en bezwaarschriften werden door de gecoro gebundeld en gecoördineerd en 
geadviseerd in zitting van donderdag 7 januari 2010. Het advies van de GECORO van 7 januari 2010 is 
voorwaardelijk gunstig.  
De GECORO stelt aan de gemeenteraad voor om naar aanleiding van een bezwaarschrift uitgebracht tijdens het 
openbaar onderzoek om de mogelijkheden voor herbouw van de bestaande vergunde gebouwen uit te breiden 
en de stedenbouwkundige voorschriften op dit punt aan te passen: 
Uittreksel uit advies GECORO 
Mogelijkheden voor 
herbouwen, na 
calamiteiten, … 

In de voorschriften is inderdaad nog een lacune 
vastgesteld in verband met herbouwen. Vermits er in deze 
omgeving vergunde gebouwen groter dan 1000m³ staan, is 
het zinvol om herbouw hiervan mogelijk te maken in het 
kader van de rechtszekerheid en het garanderen van de 
woonfuncte. 
Herbouwen is dus bij aaneensluitend afbreken en opnieuw 
opbouwen, binnen dezelfde vergunning. De bestaande 
volumes zijn immers niet storend en hinderend voor de 
woonfunctie en het groene karakter. In de bezwaren wordt 
nergens gevraagd om de bebouwingsmogelijkheden te 
beperken ten opzichte van de bestaande toestand. 
GECORO geeft het advies de veelal gebruikte grens van 
1000m³ te blijven hanteren voor de percelen waar nu geen 
grotere en vergunde gebouwen aanwezig zijn.  

Aan te passen in art. 2.2 
van de 
stedenbouwkundige 
voorschriften: Het 
bestaande vergunde 
volume kan herbouwd 
worden, ook al is het 
bestaande volume groter 
dan 1000m³. 

Argumentatie 
Het advies van de GECORO kan gevolgd worden. Ook de wijziging aan de stedenbouwkundige voorschriften kan 
worden bijgetreden. Het RUP heeft voor een groot deel tot doel om woonzekerheid te geven aan de bewoners 
van de bestaande vergunde woningen, dat woningen met een groter volume dan 1 000 m³ dit volume terug 
kunnen zetten bij heropbouw is in het kader van dit specifiek RUP geen probleem, aangezien de bestaande 
volumes niet storend en hinderlijk zijn.  
Art. 2.2 van de stedenbouwkundige voorschriften wordt als volgt aangepast: 
Voorschrift bij voorlopige vaststelling: 
…Onderhouds-, instandhoudings- en verbouwingswerkzaamheden van een bestaande woning binnen het 
vergunde volume, herbouw binnen hetzelfde volume of het uitbreiden van een bestaande woning, waarbij (1) de 
woning, het gebouw of de constructie is op het moment van de vergunningsaanvraag niet verkrot (woningen, 
gebouwen of constructies worden beschouwd als verkrot als ze niet voldoen aan de elementaire eisen van 
stabiliteit op het moment van de eerste vergunningsaanvraag tot ver- of herbouwen); (2) de woning, het gebouw 
of de constructie is hoofdzakelijk vergund of wordt geacht vergund te zijn, ook wat de functie betreft; (3) het 
volume van de woning – met inbegrip van de woningbijgebouwen, die er fysiek één geheel mee vormen – blijft 
beperkt tot 1 000 m³, ook indien het bestaande bouwvolume meer dan 1 000 m³ bedraagt, en het aantal 
woongelegenheden blijft beperkt tot het bestaande aantal…. 
Wordt: 
…Onderhouds-, instandhoudings- en verbouwingswerkzaamheden van een bestaande woning binnen het 
vergunde volume, herbouw binnen hetzelfde volume of het uitbreiden van een bestaande woning, waarbij (1) de 
woning, het gebouw of de constructie is op het moment van de vergunningsaanvraag niet verkrot (woningen, 
gebouwen of constructies worden beschouwd als verkrot als ze niet voldoen aan de elementaire eisen van 
stabiliteit op het moment van de eerste vergunningsaanvraag tot ver- of herbouwen); (2) de woning, het gebouw 
of de constructie is hoofdzakelijk vergund of wordt geacht vergund te zijn, ook wat de functie betreft; (3) het 
volume van de woning – met inbegrip van de woningbijgebouwen, die er fysiek één geheel mee vormen – blijft 
beperkt tot 1 000 m³, behalve bij herbouw daar mag steeds het bestaande vergunde volume worden 
herbouwd zelfs als dit groter is dan 1 000 m³, en het aantal woongelegenheden blijft beperkt tot het bestaande 
aantal…. 
 



Bijkomend is het opnemen van de ligging van de hoogspanningsleiding, waarop is gewezen in het advies van 
Elia Asset nv, in de toelichtingsnota een positieve aanvulling voor deze toelichtingsnota. Dit plannetje kan worden 
opgenomen in de toelichtingsnota onder titel 3.6 andere juridische aspecten. 
Conform art. 2.2.14 § 6 vloeien de voorgestelde wijzigingen aan het ontwerp RUP ‘Galgebeek’ voort uit de tijdens 
het openbaar onderzoek geformuleerde bezwaren en adviezen.  
De voorgestelde wijzigingen betreffen beperkte wijzigingen aan het RUP. Tijdens het openbaar onderzoek zijn er 
ook geen adviezen of bezwaren geuit die in tegenspraak zijn met de te voorziene wijzigingen. 

Besluit 
De gemeenteraad beslist om het voorlopig vastgestelde ontwerp RUP ‘Galgebeek’ naar aanleiding van de tijdens 
het openbaar onderzoek uitgebrachte bezwaren en adviezen en het advies van de GECORO aan te passen op 
volgende punten: 
- Art. 2.2 van de stedenbouwkundige voorschriften wordt als volgt aangepast: 
Voorschrift bij voorlopige vaststelling: 
…Onderhouds-, instandhoudings- en verbouwingswerkzaamheden van een bestaande woning binnen het 
vergunde volume, herbouw binnen hetzelfde volume of het uitbreiden van een bestaande woning, waarbij (1) de 
woning, het gebouw of de constructie is op het moment van de vergunningsaanvraag niet verkrot (woningen, 
gebouwen of constructies worden beschouwd als verkrot als ze niet voldoen aan de elementaire eisen van 
stabiliteit op het moment van de eerste vergunningsaanvraag tot ver- of herbouwen); (2) de woning, het gebouw 
of de constructie is hoofdzakelijk vergund of wordt geacht vergund te zijn, ook wat de functie betreft; (3) het 
volume van de woning – met inbegrip van de woningbijgebouwen, die er fysiek één geheel mee vormen – blijft 
beperkt tot 1 000 m³, ook indien het bestaande bouwvolume meer dan 1 000 m³ bedraagt, en het aantal 
woongelegenheden blijft beperkt tot het bestaande aantal…. 
Wordt: 
…Onderhouds-, instandhoudings- en verbouwingswerkzaamheden van een bestaande woning binnen het 
vergunde volume, herbouw binnen hetzelfde volume of het uitbreiden van een bestaande woning, waarbij (1) de 
woning, het gebouw of de constructie is op het moment van de vergunningsaanvraag niet verkrot (woningen, 
gebouwen of constructies worden beschouwd als verkrot als ze niet voldoen aan de elementaire eisen van 
stabiliteit op het moment van de eerste vergunningsaanvraag tot ver- of herbouwen); (2) de woning, het gebouw 
of de constructie is hoofdzakelijk vergund of wordt geacht vergund te zijn, ook wat de functie betreft; (3) het 
volume van de woning – met inbegrip van de woningbijgebouwen, die er fysiek één geheel mee vormen – blijft 
beperkt tot 1 000 m³, behalve bij herbouw daar mag steeds het bestaande vergunde volume worden 
herbouwd zelfs als dit groter is dan 1 000 m³, en het aantal woongelegenheden blijft beperkt tot het bestaande 
aantal…. 
- In de  toelichtingsnota wordt onder titel ‘3.6 andere juridische aspecten ‘een plannetje toegevoegd met de 
ligging de hoogspanningsleiding binnen het plangebied. 
De gemeenteraad besluit het ontwerp RUP ‘Galgebeek’ met de doorgevoerde aanpassingen definitief vast te 
stellen en ter goedkeuring op te sturen aan de deputatie provincie Antwerpen.  
Deze beslissing werd genomen met eenparigheid van stemmen. 
Opvolging 
Origineel Ruimtelijke Ordening en Mobiliteit 
 
022. Goedkeuring te hechten aan de partnerovereenkomst voor het beheer en gebruik van het 
verkeersmodel Stadsregio Turnhout 
Renaat Decoster: Wij willen ons hierop onthouden, om de eenvoudige reden dat het hier gaat over het 
mobiliteitsplan,  mobiliteitsplan dat in Turnhout toch erg onder vuur ligt. Nu zegt u ja kijk wel het beheer van het 
het gebruik van het verkeersmodel en dergelijke dingen meer maar het is het hele mobiliteitsplan dat dus voor 
ons een heel belangrijke betekenis heeft dus een hele hoop burgers mee overhoop zitten.  
Francis Stijnen: we noteren onthouding voor Vlaams  Belang en ja mevrouw Wittebolle 
Astrid Wittebolle:  ik wou in tegenstelling zeggen ik zie een heel mini lichtpuntje. In commissie 5 hebben wij van 
de schepen vernomen en ook van de mensen van stadsregio van Wout Baert wat eigenlijk de planning is.  En 
zonder die verkeersmodellen gaan ze die scenario’s niet kunnen uitrekenen. Dus laat komen die 
verkeersmodellen. Laat al die lagen er op komen van het openbaar vervoer en laat ons zo snel als mogelijk met 
die paar scenario’s die wij hebben tot een conclusie komen. Dus in die zin begrijp ik eigenlijk niet goed waarom 
dat jullie daar maar goed ik hoef me dat niet aan te trekken natuurlijk.  Maar ik zie toch een minimaal lichtpuntje 



en ik hoorde zelfs april – mei dus dat is een soort van timing. Ja ik word hier ingefluisterd. Timing. Dus neen, 
neen, ik ga hier ik ben eigenlijk al blij dat wij zo ver zijn.  
Dimitri Gevers:  goed voorzitter, collega’s,  meneer Decoster ik ben nog niet zo lang schepen. Toen ik hier binnen 
kwam hé toen zei hier de voltallige gemeenteraad wij zijn voor de Noordboulevard. Een jaar of wat later toen er 
iemand wat roerde zei uw fractie wij zijn er voor maar de communicatie is slecht.  En nu heeft u zelfs geen model 
nodig om die Noordboulevard te legitimeren. Bent u nu voor of tegen de Noordboulevard? 
Renaat Decoster: mag ik duidelijk zijn dat wij in de huidige consultatie, wij hebben altijd gezegd dat project willen 
wij niet los zien van een eventuele ring en de rest dus, en dat wij in deze consultatie inderdaad tegen de 
Noordboulevard zijn.  
Dimitri Gevers: dat is tenminste duidelijk.  En hoe gaat u dan de circulatie 
Paul Meeus:  dat hebben we altijd gezegd hé.  
Dimitri Gevers: en hoe gaat u dan uw circulatieplan maken en toetsen alvorens u het invoert? Uw alternatief 
mobiliteitsplan. Leg het eens uit.  
Paul Meeus:  schepen ge moet u niet opwinden hé. 
Dimitri Gevers: neen, neen. 
Paul Meeus: ge moet u niet opwinden. Dat is voor niks nodig hé.  
Dimitri Gevers: dat is uit oprechte bezorgdheid om het mobiliteitsplan.  
Paul Meeus: dat is voor niks nodig hé.  
Dimitri Gevers: of mag u zich alleen opwinden in deze raad meneer Meeus.  
Paul Meeus: ik weet, ik heb mij nog nooit opgewonden denk ik.  Is het zo?  
Dimitri Gevers: ik besluit dan dat uit de losse pols een mobiliteitsplannetje zou tekenen. Dat besluit ik.  
Paul Meeus: u mag besluiten wat u wilt. Daar hebt u alle recht toe. Maar ge moet kalm blijven gewoonweg. Ge 
moet kalm blijven. Dat is alles.  Gewoon spreken over de dingen. Rustig, rustig. 
Dimitri Gevers: blijft wat het blijft meneer Meeus dat heeft u mij niet te vertellen hoe ik hier moet zitten of niet 
moet zitten. Neen dat recht heeft u nog net niet meneer Meeus. 
Paul Meeus: ge moet u niet opwinden. Ge moet u niet opwinden. Dat is voor niks nodig.  
Renaat Decoster: als ik daar op nog mag reageren. Dus inderdaad losse pols of niet wij hebben een alternatief ja. 
Maar uiteraard wij hebben niet dat verkeersmodel. Maar wij hebben er dan ook vragen bij. Wat gaat u 
doortrekken? 
Dimitri Gevers: breng het eens mee. Breng het eens mee dat alternatief. 
Renaat Decoster: dat gaat, dat gaat dus inderdaad gepubliceerd worden.  
Francis Stijnen: ik noteer onthouding van Vlaams Belang. En de andere fracties zijn akkoord? Ja. Oké. 
 

Samenvatting 
Stadsregio Turnhout werkt, in opdracht van en in samenwerking met de Stad Turnhout en de gemeenten Beerse, 
Oud-Turnhout en Vosselaar, aan de verbreding/verdieping van het “Bovenlokaal Mobiliteitsplan voor het 
Turnhoutse” en het “Mobiliteitsplan Beerse”.  
Om de bijkomende vragen rond “zwaar vervoer” en “circulatiemaatregelen” correct door te rekenen wordt 
verkeersmodel uitgewerkt. 
Het stadsregionaal verkeersmodel is in eerste instantie een unimodaal gegeven. De Lijn heeft budgetten 
vrijgemaakt om het unimodale model om te bouwen tot een multimodaal model waarin ook het OV inbegrepen is. 
Om het beheer en gebruik van het verkeersmodel te regelen, werd een overeenkomst opgesteld tussen de 
verschillende partijen. 

Motivering 
Voorgeschiedenis 
Stadsregio Turnhout werkt, in opdracht van en in samenwerking met de Stad Turnhout en de  gemeenten 
Beerse, Oud-Turnhout en Vosselaar, aan de verbreding/verdieping van het “Bovenlokaal Mobiliteitsplan voor het 
Turnhoutse” en het “Mobiliteitsplan Beerse”.  
Hiervoor werd een samenwerkingsovereenkomst opgesteld met het studiebureau TRITEL NV uit Mechelen. Deze 
overeenkomst werd opgesteld na algemene offertevraag met publicatie in het bulletin der aanbestedingen 
(13/03/2008, publicatie nummer 3444). 
De samenwerkingsovereenkomst bevatte, zoals ook voorzien in de oorspronkelijke offerteaanvraag, een clausule 
voor “onvoorziene meerwerken”. TRTITEL NV diende in juni 2009 bij Stadsregio Turnhout een gemotiveerde 
aanvraag in met bijkomende offerte voor de uitvoering van de meerwerken. De meerwerken betroffen het 
uitwerken van een verkeersmodel, dat TRITEL in staat stelt om de bijkomende vragen rond “zwaar vervoer” en 



“circulatiemaatregelen” correct door te rekenen. Deze meerwerken werden goedgekeurd door de Raad van 
Bestuur van Stadsregio Turnhout op 23 september 2009. 
Feiten en context 
Meso-model voor Stadsregio Turnhout 
Een meso-verkeersmodel stelt de gebruiker in staat om, op basis van een fijnmazige input van de 
verkeersnetwerken en beschikbare statistieken, verkeersintensiteiten in te schatten voor het lokale netwerk van 
gemeente- en gewestwegen. 
TRITEL NV werkt een meso-model uit op het niveau van de stadsregio (Beerse, Oud-Turnhout, Turnhout, 
Vosselaar). In het meso-model wordt het volledige netwerk van lokale wegenis ingebracht, samen met de 
beschikbare, bestaande basisdata van het Vlaamse Verkeerscentrum. Het Vlaams Verkeerscentrum stelt deze 
basisgegevens gratis ter beschikking. Ook beschikbare gegevens op gemeentelijk niveau worden in het model 
gestoken.  
Nadien wordt dit model gekalibreerd op basis van tellingen op het bestaande verkeersnetwerk. In eerste instantie 
wordt in het verkeersmodel enkel de intensiteit van het auto- en vrachtverkeer zichtbaar gemaakt. OV- en 
fietsverplaatsingen worden wel mee berekend (modal-split), maar kunnen niet zichtbaar gemaakt worden; dit kan 
enkel als deze netwerken ook in het model worden gestoken (zie verder). 
Het meso-verkeersmodel wordt aangekocht door Stadsregio Turnhout en blijft te allen tijde haar eigendom. 
Fysiek wordt het beheerd door TRITEL NV. De Stad Turnhout en de gemeenten Beerse, Oud-Turnhout en 
Vosselaar zullen aan TRTITEL NV kunnen vragen om voor specifieke probleemstellingen doorrekeningen uit te 
voeren. Die kunnen het mogelijk maken beleidsvoorstellen te evalueren en te onderbouwen. Hiervoor geldt een 
bijkomend uurtarief. Stadsregio Turnhout stelt, via TRTITEL NV, het model gratis ter beschikking aan de 
deelnemende gemeenten. 
Samenwerking met De Lijn en Provincie Antwerpen 
Het stadsregionaal verkeersmodel is in eerste instantie een unimodaal gegeven (gericht op auto- en 
vrachtverkeer), dat echter de mogelijkheid biedt om verder uitgebouwd te worden naar een multimodaal model 
(incl. OV en fietsen).  
Om deze mogelijkheden verder te onderzoeken op het vlak van openbaar vervoer werd door Stadsregio Turnhout 
samenwerking gezocht met De Lijn (Entiteit Antwerpen). Na enkele voorbereidende contacten werd De Lijn 
hiertoe principieel bereid gevonden.  
De Lijn heeft budgetten vrijgemaakt om het unimodale model om te bouwen tot een multimodaal model waarin 
ook het OV inbegrepen is. In het multimodaal model zal extra aandacht besteed worden aan de 
grensoverschrijdende verplaatsingen met het openbaar vervoer. Stadsregio Turnhout wordt zo de eerste 
stad/regio in de provincie met een (multimodaal) verkeersmodel.  
Ook bij de provincie werd een vraag gesteld om in te staan voor het luik “fietsen” van het multimodale model. Het 
provinciebestuur heeft een algemene interesse uitgesproken (op het niveau van het diensthoofd) en wil dit verder 
onderzoeken 
Argumentatie 
Overeenkomst 
Om het beheer en gebruik van het verkeersmodel te regelen, werd een overeenkomst opgesteld tussen de 
verschillende partijen: Stadsregio Turnhout, Gemeente Beerse, Gemeente Oud-Turnhout, Stad Turnhout, 
Gemeente Vosselaar en TRITEL NV.  
De overeenkomst werd besproken op het mobiliteitsoverleg van Stadsregio Turnhout (schepenen en 
ambtenaren) en overlegd met De Lijn (directeur marketing Mark Cammaerts, met ruggespraak van directeur 
Entiteit Antwerpen Lode De Kesel).  
De overeenkomst regelt volgende aspecten: 
- welke data (gegevens) nodig zijn om het meso-model operationaal te maken, en wie verantwoordelijk is om 

deze data aan te leveren; 
- de eigendoms-, beheers- en gebruiksrechten; 
- de aansprakelijkheid en rapportageverplichtingen; 
- het overleg over, de evaluatie en de duur. 
De overeenkomst wordt ter goedkeuring voorgelegd aan de bevoegde organen van elk van de betrokken partijen. 
Zij worden eveneens gevraagd iemand aan te duiden om deel te nemen aan de overleg- en 
evaluatievergaderingen in het kader van het mesomodel. 
 
 



Besluit 
De gemeenteraad van de stad Turnhout  
artikel 1 
beslist kennis te nemen van de aankoop van een stadsregionaal verkeersmodel (meso-model) voor het volledige 
grondgebied van de stadsregio (Beerse, Oud-Turnhout, Turnhout en Vosselaar) door het samenwerkingsverband 
Stadsregio Turnhout; 
artikel 2 
keurt de bijhorende overeenkomst, voor het beheer en gebruik van het meso-model goed:  
OVEREENKOMST TUSSEN  
Stadsregio Turnhout, Gemeente Beerse, Gemeente Oud-Turnhout, Stad Turnhout, Gemeente Vosselaar, De Lijn 
en Tritel 
BETREFFENDE GEGEVENSUITWISSELING VOOR HET BEHEER EN HET GEBRUIK VAN HET 
VERKEERSMODEL “Stadsregio Turnhout” EN DE GEOGRAFISCHE INFORMATIESYSTEMEN (G.I.S.) 
Tussen 
Het samenwerkingsverband Stadsregio Turnhout, vertegenwoordigd door de heer __________, voorzitter, en de 
heer __________, algemeen coördinator, hierna genoemd “Stadsregio Turnhout”, 
Het gemeentebestuur van Beerse, vertegenwoordigd door de heer __________, burgemeester en mevrouw 
__________, secretaris, hierna genoemd de Gemeente Beerse, 
Het gemeentebestuur van Oud-Turnhout, vertegenwoordigd door de heer __________, burgemeester en de heer 
__________, secretaris, hierna genoemd de Gemeente Oud-Turnhout, 
Het stadsbestuur van Turnhout, vertegenwoordigd door de heer Francis Stijnen, burgemeester en de heer Staf 
Lauwerysen, secretaris, hierna genoemd de Stad Turnhout, 
Het gemeentebestuur van Vosselaar, vertegenwoordigd door mevrouw __________, burgemeester en de heer 
__________, secretaris, hierna genoemd de Gemeente Vosselaar, 
De Vlaamse Vervoermaatschappij ‘De Lijn’, vertegenwoordigd door de heer / mevrouw __________, 
__________, hierna genoemd De Lijn, 
Tritel NV, vertegenwoordigd door de heer / mevrouw __________, __________, hierna genoemd Tritel, 
wordt, 
overeengekomen wat volgt. 
Artikel 1 Voorwerp van de overeenkomst 
Voor het beheer en de ontwikkeling van het “Verkeersmodel Stadsregio Turnhout” (en de koppeling met de 
Geografische Informatiesystemen – G.I.S.) moet iedere partij beschikken over een aantal gegevens met 
betrekking tot personenvervoer, waarvan één van de partijen eigenaar is. Met het oog op de uitwisseling van 
deze gegevens – gebruikt bij de strategische en tactische planning van de betrokken partijen – leggen partijen 
hierbij de voorwaarden vast die gelden mbt het mede-gebruik en de verspreiding van deze gegevens.  
Er wordt onderscheid gemaakt tussen input- en outputgegevens. 
Artikel 2 Inhoud 
De gegevens hebben betrekking op basisdata en een aantal toepassingen. Voor de toepassing van onderhavige 
overeenkomst is het irrelevant of de gegevens worden overgemaakt in naakte dan wel in verwerkte vorm. 
Soorten basisdata 
De basisgegevens (input) die voor uitwisseling in aanmerking komen hebben betrekking op 

• netwerken (wegen, spoorlijnen, openbaar-vervoerdiensten) met hun kenmerken; 
• mobiliteitsgegevens (tellingen en onderzoeken); 
• socio-economische gegevens; 
• modelstructuren en –parameters. 

Soorten toepassingen 
De toepassingen waarvan en waarvoor gegevens uitgewisseld worden, is het Verkeersmodel Stadsregio 
Turnhout en de Geografische Informatiesystemen (GIS). Het gebruik van de gegevens voor andere toepassingen 
kan enkel mits akkoord van alle betrokken partijen. Desgewenst kan de overeenkomst in die zin aangepast 
worden. 
Een meer uitgebreide en gedetailleerde lijst met gegevens is opgenomen in de bijlage aan deze overeenkomst. 
Deze lijst is niet limitatief. 
Artikel 3 Rollen 
Binnen de toepassingen waarvan en waarvoor gegevens uitgewisseld worden, het Verkeersmodel Stadsregio 
Turnhout en de Geografische Informatiesystemen (GIS), worden onderstaande rollen gedefinieerd. 



De eigenaar 
Stadsregio Turnhout handelt in opdracht van de Stad Turnhout en de gemeenten Beerse, Oud-Turnhout en 
Vosselaar. Stadsregio Turnhout is eigenaar van het meso-verkeersmodel “Stadsregio Turnhout”.  
Een akkoord van de eigenaar is steeds nodig voor het toekennen van rechten als mede-eigenaar, beheerder, 
model-expert en gebruiker.  
De mede-eigenaar 
Mede-eigenaar: De Lijn is mede-eigenaar voor de gegevens die het rechtstreeks ter beschikking stelt voor de 
verdere verfijning van het OV-netwerk en de toebedeling op het netwerk van reizigers binnen het meso-
verkeersmodel “Stadsregio Turnhout”.  
Een akkoord van de mede-eigenaar is steeds nodig voor het toekennen van rechten als ontwikkelaar, 
modelexpert en gebruiker, voor wat betreft de gegevens die door de mede-eigenaar ter beschikking werden 
gesteld. 
De ontwikkelaar 
Ontwikkelaar: Tritel nv ontwikkelt en beheert in opdracht van Stadsregio Turnhout het meso-verkeersmodel 
“Stadsregio Turnhout”.  
De ontwikkelaar handelt in opdracht van de eigenaar en mede-eigenaar voor de ontwikkeling van het model. De 
ontwikkelaar vraagt een validatie aan de eigenaar en mede-eigenaar vooraleer het meso-model voor gebruik ter 
beschikking wordt gesteld. De ontwikkelaar heeft na deze validatie, niet het recht om zonder expliciete 
goedkeuring van de eigenaar en mede-eigenaar de basis van meso-model te manipuleren. 
De modelexpert 
Modelexpert: Tritel en De Lijn treden op als modelexpert.  
Modelexperten zijn bevoegd om scenario’s op te stellen, door te rekenen en te rapporteren in het “Verkeersmodel 
Stadsregio Turnhout”. De modelexpert wordt hiertoe gemandateerd door de eigenaar en mede-eigenaar, na 
eventueel voorafgaandelijk advies van de ontwikkelaar. 
De modelexpert kan hiertoe enkel verzocht worden door partijen die als “gebruiker” gedefinieerd zijn. Voor alle 
andere partijen die het “Verkeersmodel Stadsregio Turnhout” wensen te gebruiken, is een expliciete en 
voorafgaandelijke toestemming nodig van de eigenaar én mede-eigenaar.  
De modelexpert kan aan de ontwikkelaar suggesties doen om het “Verkeersmodel Stadsregio Turnhout” te 
manipuleren met het oog op een betere werking/nauwkeurigheid. Een lijst van gemandateerde modelexperten 
gaat als bijlage aan deze overeenkomst. 
De gebruiker 
Gebruiker: De Stad Turnhout, de gemeenten Beerse, Oud-Turnhout en Vosselaar, de Stadsregio Turnhout en De 
Lijn treden op als gebruiker van het Verkeersmodel Stadsregio Turnhout”.  
Gebruikers kunnen enkel via een gemandateerde modelexpert gebruik maken van het meso-verkeersmodel. Om 
als gebruiker erkend te worden – permanent of op projectbasis – is een expliciete en voorafgaandelijke 
toestemming nodig van de eigenaar en mede-eigenaar. Eigenaar en mede-eigenaar leggen de 
gebruiksmodaliteiten vast en kunnen hiervoor een bijkomende overeenkomst afsluiten.  
Een lijst van gebruikers, met daarin vermeld de periode en modaliteiten waaronder gebruik kan worden gemaakt 
van het “Verkeersmodel Stadsregio Turnhout”, gaat als bijlage aan deze overeenkomst.  
Artikel 4 Gebruiksmodaliteiten en aansprakelijkheid 
Input 
Voor de opmaak en het onderhoud van het “Verkeersmodel Stadsregio Turnhout” verbindt iedere partij zich ertoe 
de noodzakelijke gegevens waarover hij beschikt over te maken aan de ontwikkelaar en deze het recht te geven 
om de gegevens te gebruiken. 
Gegevens worden ter beschikking gesteld in de staat waarin ze zich bevinden. Elke partij verbindt er zich toe de 
accuraatheid van deze gegevens zo goed mogelijk te garanderen. Niettegenstaande partijen ernaar streven zo 
accuraat mogelijk gegevens over te maken, kan een verstrekkende partij geen aansprakelijkheid ten laste worden 
gelegd voor eventuele fouten in deze gegevens. Partijen verbinden er zich toe om eventuele fouten aan de 
producent/eigenaar van de data te signaleren. 
Bij gebruik van deze gegevens door een andere partij dan de eigenaar verbindt deze eerste zich er toe om de 
bron te vermelden. 
De partijen verbinden zich er toe geen oneigenlijk (commercieel) gebruik te maken van de d.m.v. onderhavige 
overeenkomst verkregen gegevens, noch deze gegevens door te geven aan derden zonder voorafgaande 
expliciete toestemming van de eigenaar van de gegevens.  
 



Indien dit toch gebeurt, kan de overeenkomst herzien of opgezegd worden. 
Output 
Indien een partij gegevens wil gebruiken voor een toepassing of project dat valt onder het 
werkveld/gebiedsomschrijving van een andere partij verbindt eerstgenoemde partij zich er toe om hierover 
voorafgaandelijk overleg te plegen met laatstgenoemde partijen. De verkregen output is voor alle betrokken 
partijen beschikbaar. Over de verkregen output kan pas extern gecommuniceerd worden na akkoord tussen de 
betrokken partijen. In de communicatie over de output komen de visies van de partijen evenwichtig aan bod. 
Indien een partij dit niet respecteert, kan de overeenkomst herzien of opgezegd worden. 
Artikel 5 Dienstverleningsmodaliteiten 
Indien een partij gegevens wil gebruiken voor een toepassing of project, dan richt het hiertoe een vraag aan de 
gemandateerde modelexpert, met een kopie aan de (mede)eigenaar van het “Verkeersmodel Stadsregio 
Turnhout”. De modelexpert maakt voor de eerstgenoemde partij een offerte op met daarin vermeld de tijd die 
nodig is om de toepassing of het project te realiseren.  
In de rapportage van verkregen output wordt in de inleiding opgenomen dat de output tot stand kwam via een 
doorrekening in het “Verkeersmodel Stadsregio Turnhout”. Voor multimodale doorrekeningen wordt dit 
“Verkeersmodel Stadsregio Turnhout / De Lijn”.  
Voor unimodale (respectievelijk multimodale) doorrekeningen wordt eveneens onder elke tabel of grafische 
voorstelling opgenomen “Bron: Verkeersmodel Stadsregio Turnhout” (respectievelijk “Bron: Verkeersmodel 
Stadsregio Turnhout / De Lijn”). 
Wanneer uit rapporten geciteerd wordt, dient telkens verwezen te worden, minstens met een voetnoot, naar het 
volledige rapport. De opdrachtgever van het oorspronkelijke rapport kan echter niet verantwoordelijk gesteld 
worden de wijze waarop de citaten gebruikt worden.  
Artikel 6 Overleg 
De partijen plegen op regelmatige basis en minimaal tweemaal per jaar overleg met elkaar over de uitwisseling 
van gegevens en het gebruik van deze gegevens in het algemeen en het “Verkeersmodel Stadsregio Turnhout” 
in het bijzonder. Het is de bedoeling om naast gegevens eveneens ervaring met het gebruik van deze gegevens 
uit te wisselen om te komen tot een best practice. 
In de overleggroep zijn minstens vertegenwoordigers van volgende administraties en entiteiten betrokken. 
Beleidsdomein Mobiliteit en Openbare Werken 

• Afdeling Beleid Mobiliteit en Verkeersveiligheid 
• Verkeerscentrum 

Stadsregio Turnhout 
• … 

Gemeente Beerse 
• … 

Gemeente Oud-Turnhout 
• … 

Stad Turnhout 
• … 

Gemeente Vosselaar 
• … 

De Lijn 
• Directie Marketing 
• … 

Artikel 7 Evaluatie en wijziging van de overeenkomst  
De partijen komen overeen om minstens éénmaal per jaar de toepassing van de overeenkomst te evalueren en 
de bijlage met de lijst van gegevens aan te passen. 
Ook wanneer één van de partijen de overeenkomst opzegt, wordt de bestaande overeenkomst geëvalueerd en 
eventueel gewijzigd.  
Artikel 8 Duur van de overeenkomst 
Deze overeenkomst wordt afgesloten voor een onbepaalde duur, ingaande de dag van ondertekening. 
De overeenkomst kan worden opgezegd door één van de betrokken partijen, betekend via aangetekend schrijven 
aan de overige partijen. De opzegtermijn bedraagt drie maanden. De opzegtermijn gaat in op de eerste van de 
maand volgend op de verzending van de aangetekende brief.  



Opgemaakt te Turnhout op …… 
Bijlage: lijst van gegevens 
Opmerking: deze bijlage bevat de gegevens die voor uitwisseling in aanmerking komen per 01-10-2009. Deze 
opsomming is niet-limitatief  en kan te allen tijde aangepast worden. 
Gegevens ter beschikking gesteld door Stadsregio Turnhout, in samenwerking met de Stad Turnhout en de 
gemeenten Beerse, Oud-Turnhout en Vosselaar 

• modelnetwerken (met alle attributen inzake infrastructuur, inbegrepen kruispuntinformatie); 
• socio-demografische gegevens op (aangepast) statistisch sectorniveau voor basisjaar en prognosejaar; 
• telgegevens wegverkeer (per tijdsperiode en categorie voertuigen); 
• Herkomst-Bestemmingsonderzoeken (HB-onderzoeken); 
• modelstructuren; 
• parameters en functies m.b.t. tripgeneratie, distributie en vervoerwijzekeuze; delay- en 

speedflowfuncties; 
• routesysteem lokale wegen; 

Gegevens ter beschikking gesteld door het Beleidsdomein Mobiliteit en Openbare Werken 
• modelnetwerken (met alle attributen inzake infrastructuur, inbegrepen kruispuntinformatie); 
• socio-demografische gegevens op (aangepast) statistisch sectorniveau voor basisjaar en prognosejaar; 
• telgegevens wegverkeer (per tijdsperiode en categorie voertuigen); 
• Onderzoek Verplaatsingsgedrag (OVG); 
• modelstructuren; 
• parameters en functies m.b.t. tripgeneratie, distributie en vervoerwijzekeuze; delay- en 

speedflowfuncties; 
• kostenfuncties; 
• gebruikersinterface Scenariomanager v3.1; 
• routesysteem gewestwegen; 
• routesysteem spoorwegen. 

Gegevens ter beschikking gesteld door N.M.B.S., via het Vlaams Verkeerscentrum 
Gegevens ter beschikking gesteld door INFRABEL, via het Vlaams Verkeerscentrum 
Gegevens ter beschikking gesteld door De Lijn 

• lijnvoering, haltes en dienstregeling vanuit het monitoringsyseem (zogenaamde PI-exports vanuit 
AS/400;  meer in detail gaat het hier over een export van de bestanden gekend als LI, HI, RG en HO 
volgens PI-nota 13.3) voor een representatieve weekdag/ zaterdag/zondag, en dit bij voorkeur voor de 
maanden maart en oktober; 

• alle relevante telgegevens van lijnen (cordon- en lijntellingen); 
• congestiemetingen; 
• ontwaardingsgegevens uit ProData; 
• gegevens uit marktonderzoek (o.a. reisweerstand, reizigersvoorkeuren, klantentevredenheid, …); 
• modelstructuren. 

De gemeenteraad stemt met 26 stemmen op 33 stemmers namelijk van de heer Francis Stijnen - burgemeester-
voorzitter; de heer Eric Vos, de heer Karel De Busser, de heer Luc Hermans, de heer Dimitri Gevers, de heer 
Peter Segers, mevrouw Suzy Maes, mevrouw Katrien Van de Poel – schepenen; de heer Pierre Gladiné,  de 
heer Luc Debondt, mevrouw Astrid Wittebolle, mevrouw Eva Houet, mevrouw Myriam Van de Heyning, de heer 
Eddy De Wachter, de heer Bas Bax, mevrouw Annemie Der Kinderen, de heer Toon Otten, de heer Jan Maes, de 
heer Hannes Anaf, mevrouw Deborah Langman, de heer Peter Reniers, de heer Bart Cabanier, mevrouw An Van 
Tornout, mevrouw Clara Calis, mevrouw Greet Bockx en de heer Tom Daniëls – raadsleden. 
Er waren 7 onthoudingen  nl. van de heer Leo De Heldt, de heer Paul Meeus, mevrouw Godelieve Driesen, de 
heer Wim Peeters, mevrouw Sonja Warpy, de heer Vincent Diels en de heer Renaat Decoster - raadsleden   
Opvolging 
Origineel Mobiliteitsdienst stad Turnhout, Lieve Dauginet 
Kopie Stadsregio Turnhout, Wout Baert 
 
 
 
 



Vraag van een raadslid 
22 bis Vragen over bouw academies 
Francis Stijnen:  goed dan zijn wij aan 22bis en twee raadsleden hadden ongeveer op hetzelfde moment 
hetzelfde gedacht vlak voor het afsluiten van de termijn waarin dat vragen konden gesteld worden. 
Astrid Wittebolle: toeval bestaat toch niet hé burgemeester. Dat denk ik niet hé. 
Francis Stijnen: ja maar ik stel alleen maar vast dat het zo is en ik stel dan ook voor dat wij die vragen samen 
behandelen. Het is een vraag van meneer Meeus en een vraag van meneer Reniers.  Ik denk dat die van meneer 
Meeus ietsje vlugger binnen was dan die van meneer Reniers. Dus ik stel voor dat hij eerst zijn toelichting geeft 
en dat dan meneer Reniers eventueel ook zijn toelichting bij zijn geljikaardige vraag doet. 
Paul Meeus: ja oké. Toeval of niet. We lezen dus in elk geval in uw collegeverslag dat in het kader van de 
bespreking van de begroting dat de bouw van de academies zou kunnen gebeuren via het AGB.  En tussen 
haakjes staat daarbij met een dotatie van het AGB vanaf 2013 voor de afbetaling van een lening.  Nu natuurlijk 
vragen wij ons af welke financiële constructie wordt hier nu in de feite defacto opgezet, gelet op de context waarin 
dat wordt gesteld, namelijk de begrotingsbesprekingen. Tweede vraag. Wordt met dit idee de 
verantwoordelijkheid inzake die afbetaling van de lening toch niet al te gemakkelijk doorgeschoven naar de 
volgende legislatuur?  Worden hiermee ook de initiële doelstellingen, en dat is wat ons toch wel wat zorgen baart, 
inzake financiering enerzijds en ruimtelijk/materiël planning anderzijds nog langer gehaald? Want wij horen 
geruchten dat  die financiering op een andere manier gaat gebeuren.  Maar ook dat er misschien wel eens een 
consequentie zou kunnen zijn voor de ruimte die voorzien is ginder in het Turnova-project. Dus die ruimtelijke 
materiële planning blijft die wat ze was?  Met andere woorden de mensen van de academies en al die er aan 
geïnteresseerd zijn en wijzelf ook kunnen wij er van uit gaan dat de planning zoals ze gemaakt  was blijft.  En dan 
belangrijke vraag. Vindt het schepencollege het werkelijk opportuun om dit dossier in het kader van de publiek-
private samenwerking met betrekking tot het Turnova-project naar de beslotenheid heb ik dat genoemd van het 
AGB over te hevelen en het dus te onttrekken aan de optimale democratische en openbare controle door de 
gemeenteraad die het ganse dossier tot op heden heeft gekenmerkt? Nu wij hebben al, wij stellen toch vast dat 
als men iets overhevelt naar een AGB dat dat volgens de spelregels van een AGB moet gebeuren. En dat is 
natuurlijk met een besloten karakter.  Daar komt men met een standpunt naar buiten in consensus. Nu als dat 
gebeurt in dit geval dan maak ik mij toch wel zorgen dat de controle, de open controle daar op, toch wel veel 
moeilijker zal worden omdat ge zo’n zaken dan nimmer kunt brengen in de gemeenteraad. Precies in een groot 
project dat behandeld wordt in de gemeenteraad want het ganse Turnova-project daar is die academies een deel 
van.  Dus ge zou dan een deel uit dat geheel gaan weghalen om dat dan in een AGB te behandelen.  Allez daar 
hebben wij toch wel onze vragen over. Gelet ook op het feit dat hier toch altijd gepleit wordt voor zoveel mogelijk 
openheid en voor een democratisch karakter. En ik herinner mij nog zeer goed in de vorige legislatuur dat onze 
vrienden van de socialisten daar toch wel zeer grote tegenstander van waren van het AGB. Precies om dat dat 
een democratisch karakter ja toch wel in het gedrang bracht.  Dat de openheid ja beperkt werd. Ze gingen daar 
zelfs zo ver in dat ze op dat moment daar zelfs niemand in wilde afvaardigen. Goed de tijden zijn veranderd maar 
die zorg die blijft dus toch wel eigenlijk over zo een AGB. Dus vandaar deze vragen waar ik graag toch wel een 
omstandig antwoord op zou krijgen. 
Peter Reniers:ja meneer voorzitter, collega’s, ja toeval of niet ja u heeft er alleszins voor gezorgd dat u dat toeval 
hebt geïnitieerd maar goed. Ik moet een heel ander verhaal brengen want wat meneer Meeus heeft gezegd dat 
had ik ook zo een beetje in gedachten. Ik ga toch een poging doen om mijn drie vragen in een bepaalde context 
te plaatsen.  Het is zo als ge natuurlijk collegeverslagen, en ik ben toch iemand die er eigenlijk op springt van 
zodra die binnenkomen, en ik wil toch de stadssecretaris er even op attent maken, even in de rand opmerken dat 
die collegeverslagen niet altijd op tijd binnenkomen toch volgens de bepalingen die dus in het huishoudelijk 
reglement zijn opgenomen, maar dit ter zijde. Dan heb ik toch altijd door de drie jaren dat ik hier nu zit hebben 
moeten vaststellen dat daar wanneer het om belangrijke beslissingen gaat men toch wat vaag bleef. En ik begrijp 
dat.  Als daar dan nog geen definitieve beslissing rond genomen is dan is het weinig zinvol om daar al zaken rond 
te communiceren en dat men daar dan ook vaag blijft daar heb ik geen enkel probleem mee. Nu wanneer in het 
collegeverslag van 4 januari dan toch duidelijke stellingnamens worden geponeerd ja dan roept dat natuurlijk 
vragen op. Hé. Logisch. En dan maak ik mij toch wel de bedenking van vermits dat deze zaken voor de 
commissies hé zijn gecommuniceerd dat men daar toch op zijn minst een agendapunt voorziet in die commissies 
om daar wat nadere toelichting rond te geven.  Helaas bleef ik daar dus op mijn honger zitten. Niets daarvan. En 
vandaar ook dat ik die vragen dan heb geagendeerd voor  de gemeenteraad. Want het is toch niet onbelangrijk 
dat, en ik heb dat hier al meerdere keren gezegd, dat commissies uiteindelijk toch die organen zijn waar en zo 
kennen we ze toch waar de dossiers met de nodige diepgang worden uitgespit en echt waar wij dus de 



mogelijkheid krijgen om tot discussies te komen. En dat wordt hier eigenlijk elk raadslid dus ontnomen. Ik heb ook 
daarnaast  moeten vaststellen  dat dat niet alleen voor de mogelijke overgang van die academies naar het AGB 
gebeurt maar ook andere budgettaire beslissingen die men dus genomen heeft. Dus geen enkele schepen en 
daar sta ik toch eigenlijk van te kijken heeft zich de moeite getroost om daar ook maar enige toelichting rond te 
geven. Dat had best gekunnen.  Wij hebben daar tijdens de commissie door verschillende leden vanuit de 
oppositie op aangedrongen om dat alsnog te doen. Want die nieuwe begroting, en laten wij hopen dat het goed 
zit , die gaat hier dus binnen een maand ter goedkeuring worden voorgelegd. Nu men is daar  op ons initiatief 
ingegaan maar ik zou denken dat dat van u komt. Nu moet dat van oppositiezijde komen. Dat betreur ik.  Nu en 
daar mee heb ik dus ook de inleiding gegeven van mijn eerste vraag. Wat heeft u eigenlijk weerhouden om die 
toelichting niet te geven? Mijn tweede vraag is het AGB dat is ondertussen, het staat autonoom gemeentebedrijf, 
dat is aardig aan het vollopen met projecten.  Initieel tijdens de oprichting in 2006 waar er andere bepalingen 
golden en misschien kan ik u nu de suggestie doen dat u misschien ook de statuten eens aanpast op een aantal 
punten die ondertussen dus in voege zijn gegaan.  U hebt nog wel wat tijd maar misschien dat u daar eens 
versneld werk van kan maken. Stel ik toch wel vast dat daar al heel wat projecten in komen . Het meest bekende 
het zwembad ja. Wij hebben daar de aankoop van de Pidpa-gronden. Wij hebben daar een aantal gronden van 
de Meuletiende fase 2. Wij hebben daar de pastorij van de Onze-Lieve-Vrouw-Middelares. Ik denk dat wij daar 
nog wat aandelen van Campus Blairon hebben. En uiteraard, en dat kunnen wij toch in de statuten nalezen, heel 
wat stedelijke ontwikkelingsprojecten die in het verschiet staan. En voilà wij zijn nog maar net begonnen de 
Turnova daar denkt men al aan ja.  Er is hier ooit toch eens de vraag gesteld, ik dacht verleden jaar door collega 
Meeus,  wordt eventueel ook nagedacht om de fuifzaal in het AGB onder te brengen.  En dan begint zo 
stilletjesaan te denken dat dat AGB één van de belangrijkste dochterondernemingen van dit bestuur wordt.  Zo 
niet de belangrijkste. Want daar gaan dus nog dingen bij komen. En dat de eerste beweegreden natuurlijk is het 
financieel aspect en zeker in kader van budgettaire problemen maakt men dus die overweging omdat daar dus 
een heel andere btw van toepassing is. Soms gelijk in het geval van het zwembad moet vrijwel geen btw worden 
betaald. Ook wat de uitbating betreft kan men daar dus de btw recupereren en dergelijke meer ja.  Denk ik dat 
mag toch niet het enigste argument zijn om dergelijke belangrijke projecten  in het AGB onder te brengen. Want 
naast het financiële gegeven hebben wij toch ook nog het gegeven dat eigenlijk bij de oprichting van het AGB 
naar voorop gesteld wordt.  En dat mis ik een beetje in het element als u dat als u dat die overweging wil maken 
in die zin dat er een zekere motiveringsplicht is waarin u zegt van kijk wij plaatsen dit project nu over naar het 
AGB. Het AGB is een extern verzelfstandigd agentschap ja en u gaat toch moeten aantonen dat dat meer 
voordelen levert in vergelijking met een intern verzelfstandigd agentschap waar de bestuurlijke macht, de 
bestuurlijke rechtspersoon, nog op de gemeenteraad is en hier zoals collega Meeus het gezegd heeft het AGB 
beslist autonoom. Dus de raad van bestuur neemt de beslissingen in besloten zitting en haalt het eigenljik uit de 
openbaarheid van de gemeenteraad.  En ik weet niet en dan kom ik eigenlijk tot mijn derde vraag of dat een 
goede zaak is dat wij dat zonder meer zo maar doen. En u kan dan zeggen ja maar kijk het AGB we sluiten de 
nodige beheersovereenkomsten af daar hebt u inzage in als raadslid Alle notulen die de raad van bestuur, 
directiecomité, of het college van commissarissen, dat daar uit voort vloeit die zijn ter inzage eigenlijk houden wij 
niks achter. En het is ook niet dat wat ik wil zeggen. Maar u weet toch even goed dat ook nu heel wat 
beslissingen die nu niet meer langs de gemeenteraad moeten passeren ten bedrage van, ik weet het niet meer 
uit de hand, rond de 60.000 euro of wat dan ook ja,  voel je toch aan dat dat natuurlijk wat moeilijker ligt.  Wij 
hebben dus afgesproken dat dat dus nog wel gebeurt maar het hoeft niet meer.  En als het niet meer hoeft ja dan 
kan men er ook wel eens gebruik van maken om die zaken dus nimmer te communiceren.  En dat is dus mijn 
bedenking die ik dus maak. Zijn wij eigenlijk hier in goede evolutie? En tot slot ja ik kan mij toch ook niet van de 
indruk ontdoen, en collega Meeus heeft het ook al eens herhaald en ik heb het zelfs in één van de eerste 
gemeenteraden gezegd,  dat de fractievoorzitter van de Sp.a en ik waarin dat het de Sp.a  zich toch tegen het 
AGB heeft gekant.  En ik kan mij moeilijk denken, moeilijk inbeelden, dat zij echt mee gaan in deze evolutie ja en 
dat wij hier dan toch eens voor een keer meneer Gevers hé is niet van een college dat één en ondeelbaar is 
maar eerder verdeeld.  Zij het dat u nu mij natuurlijk gaat  tegenspreken. Dus tot daar wil ik het houden.  
Francis Stijnen: goed ik ga zo dadelijk het woord geven aan collega Maes en collega De Busser. Misschien toch 
nog eerst aangeven dat zoals u ook zelf aanhaalt dat de notulen van het college dat dit een bespreking was in 
het kader van de begroting. Nu bedoeling was inderdaad om die begroting te bespreken één op de verenigde 
commissies en ook telkens op de verschillende commissies van de bevoegde schepen die dan eigenlijk de 
punten die met hun materie betrekking hebben daar toelichting over zullen geven. Dus dat is zeker niet  op vraag 
van de oppositie. Dat was onze intentie ook al bij vorige begrotingen  dus daar zullen wij nu niet van afwijken.                                                               
Dus in de commissies die er nog zijn voor de gemeenteraad van 1 maart zullen naast op de verenigde commissie 



waar natuurlijk vooral meer over het  financiële en het algemene van die begroting gaat ook op de verschillende 
commissies een toelichting gegeven worden bij die begroting. Maar een aantal van de commissies die in de 
voorbije periode geweest zijn waren op dat moment nog een aantal cijfers niet definitief verwerkt en wij vonden 
het daarom eigenlijk ook beter van die bespreking te houden op moment dat wij echte stukken en dat ook de 
raadsleden de stukken hebben kunnen inzien. En wat ook meestal de vraag is dat men als op de commissie een 
punt besproken wordt dat de raadsleden toch ook een aantal gegevens in hun bezit hebben. Vandaar dat wij 
gezegd hebben wij gaan dat doen in de commissies die in februari zullen plaatsvinden in voorbereiding van de 
gemeenteraad van 1 maart. Dus dat even op die zaak. Maar ik geef nu het woord aan schepen Maes voor het 
meer financiële luik. En rond de timing van academies aan schepen De Busser. 
Suzy Maes: ja burgemeester, collega’s, u heeft effectief goed gelezen dat de bouw van de academies zou                                                                 
kunnen gebeuren via het AGB en dit via een dotatie aan het AGB vanaf 2013 voor de afbetaling van de 
financiering. Zo staat het letterlijk in de notulen.  Nu u weet dat de stad inrichtende macht is voor wat betreft het 
stedelijk kunstonderwijs dat wil zeggen dat de stad ook straks wanneer die academies gebouwd zijn de 
exploitatie van dat kunstencentrum op zich zal nemen.  Dit  belet evenwel niet dat voor wat betreft de bouw van 
de academies dat wij moeten zoeken naar de meest gepaste structuur om op een financieel voordelige manier 
die bouw te kunnen realiseren. En het is zo dat het AGB hier wellicht de meest geschikte formule zal zijn.  Het 
AGB is daarenboven initieel ook opgericht om het beheer van het onroerend patrimonium en ook de 
infrastructuur van de stad om dat op een performante en efficiënte manier te beheren en vandaar dat wij het 
instrument van het AGB hier ook willen betrekken.  Dit is ook de reden waarom dat wij die piste van het AGB als 
bouwheer te laten optreden verder ten volle willen onderzoeken en ook benutten. En dit houdt dan de 
consequentie in dat die financiering effectief in dat geval niet binnen de stadsbegroting zal liggen maar dan wel 
via een dotatie aan het AGB. Op die manier wordt de last van die financiering met één jaar opgeschoven. Dus de 
suggestie dat het naar de volgende legislatuur wordt doorgeschoven heeft niks met het de piste van het AGB aan 
zich te maken. Maar daar komt mijne collega straks verder op  terug. Het is daarenboven en zoals de 
burgemeester net heeft aangehaald ook geenszins de bedoeling om voor de opbouw van dit dossier dit te 
onttrekken aan de democratische en openbare controle van de gemeenteraad. En het is dus effectief ook zo dat 
dit dossier ook ten volle zal besproken worden binnen de bevoegde commissies.  En zoals ook al aangegeven 
voor wat betreft de begrotingsbesprekingen zal dat ook daar zijn plaats vinden.  Nu geef ik graag het woord aan 
collega De Busser voor de timing van het dossier.  
Karel De Busser: burgemeester, collega’s, meneer Meeus stelt zich de vraag of dat er met de planning 
uiteindelijk nog kan verder gewerkt worden omdat de planning overhoop gehaald is en ik zou in dat verband in de 
eerste plaats eens willen een tijdspad toelichten, een tijdspad dat aangeeft welke stappen dat er nog moeten 
gezet worden en welke er al gezet zijn in het dossier.  En het eerste dat er gebeurt natuurlijk als men een 
planning maakt om een gebouw op te trekken dat is grondverwerving en een bouwprogramma vastleggen. Dat is 
nogal normaal dat dat zo gebeurd is. Het bouwprogramma is trouwens ook afgesproken niet alleen tussen de 
diverse partners maar ook met afvaardigingen van de kunstacademies. Er is door middel van een Europese 
onderhandelingsprocedure met bekendmaking  aan gewerkt aan een voorstudie en een schetsontwerp. Dat is het 
eerste wat er gebeurd is. En zo ver staan wij nu ook trouwens. De volgende stappen die er nu aankomen zijn dus 
het opmaken van een voorontwerpdossier. Het zit hem allemaal moeilijk met de termen natuurlijk. Maar een 
voorontwerpdossier dat vraagt eigenlijk 60 dagen tijd aan de ontwerpers na beval van aanvang gegeven te 
hebben. Dus dat is een eerste tijdsspanne die wij moeten overbruggen. Er moeten ook definitieve 
ontwerpdossiers opgemaakt worden van al de deelaspecten van het op te trekken gebouw en daar krijgt men dus 
150 dagen de tijd voor. Dus ook na het bevel gegeven te hebben tussen al die dossiers en die aanzeggingen van 
hoe dat het moet verder lopen moeten wij dus wel een tijdsspanne nemen want dat er overleg kan gepleegd 
worden en waar dat binnen onze diensten een controle op de correctheid en de juistheid van de dossiers 
natuurlijk moet kunnen gebeuren. Dan zijn we het uiteraard nog niet aan het opmaken van een 
aanbestedingsverslag. Het verslag dat binnen de 10 dagen moet komen na de aanbesteding. Dus dat zijn al de 
diverse stappen. Als wij die allemaal te samen tellen dan zitten wij al minstens  aan 210 dagen. Officiële dagen  
dat men moet wachten dat men de kans krijgt om dossiers binnen te krijgen, zonder  rekening te houden met de 
tijdsspanne die er elke keer moet zijn om een dossier te beoordelen op zijn correctheid en op de juistheid die wij 
dus gevraagd hebben.  Dus als wij nu overgaan naar een gunningsdossier en wij gaan dat op nationaal vlak dus 
doen dan hebben diegenen die de uitvoering moeten doen 36 dagen tijd na de verwittiging, na de start.  En dat 
telt dus niet voor dit dossier. Want dit dossier is een Europees aanbestedingsdossier. Dat moet dus 
opengeschreven worden en dan krijgt men naar geloof ik, hoe staat het, 52 kalenderdagen voor. Dus die 
periodes allemaal in acht genomen dan hebben wij dus geoordeeld om dit jaar in 2010 geen gelden vast te 



leggen om de uitbouw van de academies te voorzien, maar  wel pas in het voorjaar van volgend jaar. Omdat wij 
in de tijdsspanne genomen eer het dossier zo ver is gevorderd dat het volledig afgewerkt is zal het dus al terug 
nieuwjaar geweest zijn. Dus in dat opzicht moeten wij de gelden niet voorzien in 2010. Dat is een feit.  Maar toch 
willen wij er vanuit gaan dat wij bij nazicht en opbouw van de dossiers als het financieel en technisch mogelijk is 
om daar mee verder te gaan dat wij zo snel mogelijk over gaan tot het realiseren en het bouwen van de 
academies natuurlijk. 
Francis Stijnen: goed misschien nog even aanvullend. Dus het is zo dat wij inderdaad met dit dossier verder 
gaan, en dat wij in de periode dat ook het ontwerp verder geconcretiseerd wordt wij eigenlijk ook verder willen 
zoeken welk de beste financiële formule is om dit project te realiseren. En ik denk dat wij AGB niet mogen 
afschilderen als ja zoiets iets dat gebeurt in duistere achterkamerkes. Ik denk dat het AGB ook een erkende 
formule is die ook zijn wettelijkheid heeft en dat wij die moeten kunnen toepassen op moment dat dat eigenlijk in 
het voordeel is van de stad en van de Turnhoutse belastingsbetaler.  
Paul Meeus: ja burgemeester dat is wel juist dat dat natuurlijk allemaal wettelijk gekaderd is zo een ABG.  Maar 
wij weten allemaal hoe moeilijk dat het is als ge daar als mandataris in zit om met informatie die ge daar krijgt om 
naar buiten te komen.  Dat is dus zeer moeilijk.  Ge kunt daar nauwelijks een vraag over stellen op de 
gemeenteraad. Maar om terug te komen op wat mevrouw Maes zegt,  zij pleit dus voor het AGB. Maar ik sluit mij 
aan bij wat de burgemeester juist zegt. U zegt wij gaan dat niet onttrekken aan de gemeenteraad. Wij gaan die 
democratische controle zijn gang laten gaan. Ik vraag mij af hoe dat ge dat gaat doen hé. Dus hoe dat ge dat 
concreet gaat doen. Bovendien stel ik mij ook de vraag hoe dat ge in heel dat Turnovaproject eigenlijk die 
academies als een geïsoleerd geheel daarin kunt behandelen, vraag ik mij af. Ik heb daar ook geen zicht op 
gekregen op basis van de antwoorden die ge gegeven hebt.  Wat in dat geval als het naar het AGB over gaat dan 
is er niet alleen, het gaat niet alleen over stenen en ramen en deuren en dergelijke maar het gaat ook over 
personeel dat daar dus bij zit. Dat is ook wel een heel belangrijk aspect waar hier nog geen woord over gezegd 
is. Wat een belangrijke impact heeft in het financieringsverhaal natuurlijk ook. En dan wat meneer De Busser zegt 
ja dat stappenplan dat neem ik voor wat het is. Dat zal wel juist zijn wat u daar zegt. Maar ik heb bijvoorbeeld 
geen antwoord gekregen op mijn vraag van wat ruimtelijk voorzien is die, hoeveel was het, 8000 vierkante meters 
en dergelijke, blijft dat intact, blijft dat overeind, gaat daar nog aan ingekrompen worden of dergelijke. Dus dat 
hoor ik u toch dan wel eens graag zeggen. En dat ook de planning zoals ze gemaakt was dat die dus overeind 
blijft. Maar ik onthou in elk geval uit uw tussenkomst meneer De Busser dat heel de zaak wordt verschoven naar 
de begroting van 2011. Dat is eigenlijk wat ik er echt uit onthou.  
Peter Reniers: ja meneer de voorzitter u zegt van dat u dus wel intentie had om dergelijke zaken dus tijdens de 
commissie  te bespreken. Dan zou ik u toch willen vragen dat u dat ook dan even notuleert in het collegeverslag 
zelf.  Want op de vraag dan in sommige commissies kregen wij dus de reactie van ja maar kijk dat wordt tijdens 
de verenigde commissie besproken en zo heb ik het  eigenlijk ook niet anders ervaren op een kleine uitzondering 
na wanneer een bepaald raadslid toch over een bepaald dossier iets gedetailleerder informatie kreeg.  Nu ik heb 
nog altijd maar één argument gehoord waarom men dat  onder het AGB brengt. Dus dat is het financiële luik. 
Maar zijn er dus nog andere redenen waarom u dat doet? Dat is mij dus nog onbekend. Misschien dat u daar nog 
eens iets  meer rond kan vertellen want alleen het financieel gegeven lijkt mij toch aan de zwakke kant om dat 
naar het AGB te schuiven hé.  
Francis Stijnen: schepen Maes en schepen De Busser gaan nog verder. 
Suzy Maes: ja om eerst een antwoord te geven. Ik heb gezegd voor wat betreft de opbouw van het dossier dat 
dat toch verder in de commissie zal besproken worden. Dus op die manier blijft het toch ook een stuk een 
aangelegenheid van de gemeenteraad. Voor wat betreft de exploitatie personeel in het begin van het verhaal heb 
ik verteld dat de stad inrichtende macht is dus ook verantwoordelijk is voor de exploitatie van het kunstencentrum 
of de academies.  En voor wat betreft uw vraag die is in hoofdzaak een financieel-technisch aspect. Dat is correct 
maar ik denk dat dat vanuit het oogpunt van de meest efficiënte manier zoeken en ook een verantwoording naar 
de belastingbetaler dat wij dat toch als belangrijk genoeg moeten kunnen bekijken en onderzoeken.  
Karel De Busser: ja burgemeester, collega’s, toch even over het informeren van de gemeenteraad. Ik moet toch 
zeggen dat één van de laatste commissies en ik moet dan efkens naar de verslagen gaan kijken wanneer dat het 
juist was maar de stadsarchitect heeft er bijna een uur met beeldmateriaal in de commissie toelichting gegeven.  
Ik denk dat wij niet kunnen zeggen dat niet voldoende  informatie gegeven wordt. Ik denk dat het eigenlijk geen 
twijfel  
 



Paul Meeus: maar daar gaat het niet om hé meneer De Busser. Die informatie  kan dat allemaal nog wel. 
Binnenkort als dat in dat AGB zit ligt dat helemaal anders hé.  Dan zitten wij met een heel ander verhaal over 
informatie hé. 
Karel De Busser:  ik denk het niet meneer Meeus want dan zullen ze die wettelijke stappen en die tijdspannes 
dus ook moeten gebruikt worden en gerespecteerd worden. Dat is het probleem niet.  
Paul Meeus: ja maar dan zal het debat daar zo breed niet meer over kunnen gevoerd worden als het in het AGB 
zit.  Dat is onze vrees.  
Peter Reniers: meneer De Busser ik wil dat onderschrijven dat klopt wat u zegt.  Maar het is in mijn inziens, dat is 
mijn perceptie, eerder uitzondering dan dat het regel is.  Ik heb nog een laatste vraag meneer de voorzitter.  Hebt 
u ergens een timing wanneer dat u uw statuten aanpast aan de geldende regelgeving? Misschien dat u zich daar 
Francis Stijnen: ik denk dat dat moet gebeuren tegen 2013. Dat is een timing hé.  
Paul Meeus: waar voor dank.  
Karel De Busser: ik was het vergeten meneer Meeus. Die 8000 vierkante meter is nog altijd te regelen.  
Paul Meeus: dus de inhoudelijke en praktische planning blijft eigenlijk overeind hé? Daar wordt dus niet op 
ingeleverd op dit moment hé? 
Francis Stijnen: nu ik denk dat dit dossier zeker nog zal terug komen in de besprekingen. U hebt ook uit het 
college gelezen dat wij dat gaan onderzoeken en vooraleer dat wij die stap zetten zullen wij daar nog wel op 
terug komen in commissievergadering.  
Astrid Wittebolle: dat had ik eigenlijk toch ook begrepen dat dat toch nog onderzocht wordt hé mensen. Allez ik 
bedoel wij zitten hier in een complete virtuele sfeer te praten. Wij hebben geen begroting. Wij zitten dingen te 
onderzoeken maar wij gaan daar ons op vastpinnen. Dat vind ik toch wel allez ja. Ik vind dat een beetje moeilijk. 
Ik vind dat een beetje moeilijk van daar op verder te gaan want de helft van de mensen kan  het niet wat zitten wij 
hier dan met mekaar onze tijd te verliezen.  
Francis Stijnen: voilà vandaar dus inhoudelijk als het verder onderzocht is komt dat zeker terug. 
Astrid Wittebolle: ja oké zo snel mogelijk. 
Francis Stijnen: oké dat is het laatste punt van ja sorry meneer Hermans. 
Luc Hermans: burgemeester, collega’s,  ik heb alle begrip voor dat de collega’s raadsleden iedereen moet de 
gelegenheid hebben om voldoende informatie te krijgen. Maar ik denk dat alle projecten die dat door het AGB het 
laatste jaar zijn behandeld dat die op een deftige manier zijn toegelicht in de commissies. En ik vind het eigenlijk 
niet echt fair dat er een zekere vrees is dat die toelichting te klein of niet correct of te minimaal gaat zijn. Ik denk 
dat wij daar in iedereen de kans moet geven en dat wij verder moeten werken aan een wederzijds vertrouwen. 
Dus alle grondgebonden materies van verkavelingen, van Meuletiende, ook de pastorij Middelares, denk ik dat op 
een deftige manier zijn toegelicht ook in de commissies.  Dus ik denk dat we iedereen daar de kans moeten 
geven om die stappen verder te zetten en dat er een soort blijk van wederzijds vertrouwen moet zijn. 
Paul Meeus: voor alle duidelijkheid schepen ik heb dus geen kritiek gegeven op hoe dossiers toegelicht zijn en 
dergelijke. Daar gaat het me niet over. Ik heb alleen een vrees uitgesproken, en  vragen gesteld bij een piste die 
hier ontwikkeld wordt. Ik denk dat daar niks mis mee is hé dat men die vragen stelt. Dat doet niks af van wat er 
op dit moment toegelicht wordt en dergelijke. En daar wil ik zelfs niks mee zeggen over de wijze waar op in het 
AGB een aantal dossiers worden besproken. Maar ge moet toch kunnen begrijpen dat ge als oppositie daar over 
vragen stelt van wat komt hier op ons af. Ik denk dat de kritische aanwezigheid van de oppositie moet zijn en 
blijven hé.  
Luc Hermans: maar ik heb daar ook niks op tegen maar ik denk toch ook dat we zo eerlijk moeten zijn om tot op 
heden toch duidelijk kunnen zeggen dat alle projecten die naar het AGB verschoven zijn dat die op een correcte 
duidelijke manier zijn toegelicht ook in de commissies.  
Peter Reniers: ja ik wil u daar in volgen. Ik ben het daar volledig mee eens dat inderdaad die zaken die onder het 
AGB zijn ondergebracht heel goed zijn toegelicht.  Maar het is ook in het verder verloop één keer dat het er in zit 
in ja heb je daar dan is dat lopende.  Ge staat daar dus nimmer bij stil hoe dat dus verder loopt en dan ja en dan 
heb ik het dus over het gegeven ja. Dan moet het signaal dus vanuit de meerderheid komen ja, en  niet dat wij als 
oppositie daar altijd uiteraard moeten wij eens af en  toe een stand van zaken vragen maar ik merk toch dat in 
een aantal dossiers die automatische reflex ontbreekt.  En dat is eigenlijk een beetje mijn vrees, en niet meer  
dan dat.  
Francis Stijnen: goed maar toch met deze eensgezindheid over de werking tot nu toe kunnen we deze openbare 
zitting afsluiten en kunnen wij zo dadelijk over gaan naar de besloten zitting. 
 
Einde van de openbare zitting.  



Nadat het publiek de raadzaal heeft verlaten, vergadert de gemeenteraad verder in besloten zitting. 
 


